

ချမ်းသာကို ဆောင်ရွက်တတ်၏

အလွန်အလွန် မြင်နိုင်ခဲ့သော၊ အလွန်အလွန် သိမ်မွေ့သော
အလိုရှိရာအာရုံ၌ ကျလေ့ရှိသော စိတ်ကို ပညာရှိသည်
စောင့်ရှောက်ရာ၏။ စောင့်ရှောက်ထားအပ်သောစိတ်သည်
ချမ်းသာကို ဆောင်ရွက်တတ်၏။

စိတ္တဝင်(ဓမ္မပဒ-၃၆)

၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၁၃ ရက်

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

အတွဲ (၆၀)၊ အမှတ် (၁၃၂)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် က နိုင်ငံတော်၏အခြေအနေအရပ်ရပ်အား ပြည်သူလူထုသို့ ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်း

ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများခင်ဗျာ
တပ်မတော်ဟာ ခေတ်အဆက်ဆက် ပြည်သူ့နဲ့ ပတ်သက်လာလျှင်
“ပြည်သူသာအဓိ၊ ပြည်သူသာအဖ” ဆိုတဲ့ ဆောင်ပုဒ်ကို ဦးထိပ်ထား
ဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့ အဖွဲ့အစည်းလည်းဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ရဲ့ အမျိုးသား
နိုင်ငံရေး ဦးဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍကိုလည်း မဖောက်မပြန် နိုင်နိုင်မာမာ
ရပ်တည်နေတဲ့ အဖွဲ့အစည်းလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ
ဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များကို လေးစားလိုက်နာလျက်ရှိတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု
လည်းဖြစ်ပါတယ်။ တပ်မတော်အနေဖြင့် ခေတ်အဆက်ဆက်ကပင် ပြည်သူ
တို့လိုလားတောင်းဆိုတဲ့ “ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်” ကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခြင်း
နည်းလမ်းများ၊ ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအရ ဆောင်ရွက်ခြင်း
နည်းလမ်း စတဲ့နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုများဖြင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ အသွင်
ကူးပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း ဦးစွာပြောကြားလိုပါတယ်။
ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်မှာ တရားမျှတပြီး လွတ်လပ်တဲ့ ရွေးကောက်ပွဲ
များဟာ ဒီမိုကရေစီစနစ် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မာစေရေးအတွက် အဓိက
လိုအပ်ချက်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော့်အနေနဲ့ တစ်တိုင်းပြည်လုံး
သို့ပြောကြားခဲ့တဲ့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နှစ်သစ်ကူးမိန့်ခွန်းမှာ “၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်ဟာ
နိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးတဲ့နှစ်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲပြုလုပ်မယ့်
နှစ်ဖြစ်လို့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေဖို့ အရေးကြီးကြောင်း” ထည့်သွင်း
ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲများ
ဖြစ်စေရေး။
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ၀



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နိုင်ငံတော်၏ အခြေအနေအရပ်ရပ်အား
ပြည်သူလူထုသို့ မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။
သတင်းစဉ်

“နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများရဲ့ ပညာရေး
နောက်မကျစေဖို့ အတွက်လည်း
စာသင်ကျောင်းများကို COVID-19
စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနဲ့ အညီ
ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး အမြန်ဆုံး
ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားပါမယ်”



ဘဏ်သို့လာရောက်ရာတွင် Mask နှင့် Face Shield များကိုမဖြစ်မနေ ဝတ်ဆင်ကြပါရန် ငလေးစားစွာပန်ကြားအပ်ပါသည်



မီးဘေးအန္တရာယ်သတိပေးရေး အသိပညာပေး၊ ကြိုတင်ကာကွယ်

လွန်ခဲ့သည့် ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် မီးလောင်မှုများက တစ်ရပ်ရပ်တိုးလာသည်။ ဆယ်နှစ်တာအတွင်း မီးလောင်မှုများတွင် ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးမြို့ကြီးများရှိ ခေတ်မီ ဈေးကြီးများနှင့် နာမည်ကြီး ဟိုတယ်တို့လည်း မီးဘေးသင့်ခဲ့ကြ ရသည်။ နှစ်စဉ်တန်ဖိုးငွေကျပ်သန်းထောင်ပေါင်းများစွာ ဆုံးရှုံး ခဲ့ပြီး လူများလည်း ရာနှင့်ချီ၍ သေဆုံးခဲ့ရာ မီးဘေးအန္တရာယ်၏ အတိုင်းအဆ ပမာဏကြီးမားမှုကို သတိမမေ့လျော့ဘဲ မီးဘေး အန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် လူတိုင်းသတိ ပိုမိုယူဆင့် ဝါယမစိုက်ကြရန်လည်း လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။

ယမန်နှစ် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်) အတွင်းက မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး တွင် မီးလောင်မှု အကြိမ်ပေါင်း ၂၁၃၉ ကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ပေါ့ဆမှု ကြောင့် လောင်ကျွမ်းမှုကသာ အများဆုံးဖြစ်ခဲ့သည်။ ရာခိုင်နှုန်း အားဖြင့် ပေါ့ဆမီး ၃၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ လျှပ်စစ်မီး ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ မီးဖိုမီး ၁၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ မသမာသူ ရှို့မီး ၁၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ တောမီး ၈ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အခြားမီးလောင်မှု ၂ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပြီး ဆုံးရှုံးမှု တန်ဖိုးအားဖြင့် ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၆၆၄၀ ဒသမ ၇၄ ဖြစ်သည်။ လူဦးရေထူထပ်သော၊ စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း အများအပြားတည်ရှိ သော တိုင်းဒေသကြီးများဖြစ်သည့် မန္တလေးတိုင်းနှင့် ရန်ကုန် တိုင်းတို့တွင် မီးလောင်ကျွမ်းမှု အများဆုံးဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းလည်း ဖြစ်သည်။ နှစ်စဉ်တန်ဖိုးကျပ်သန်း ထောင်ပေါင်းများစွာ ဆုံးရှုံး ရပြီး ပျမ်းမျှ လူ ၁၀၀ ခန့် သေဆုံးရသည့် မီးလောင်မှုများ လျော့နည်းကျဆင်းစေရန် အသိပညာပေးရေးနှင့် ကြိုတင် ကာကွယ်တားဆီးရေးတို့ကို ပိုမိုပြုလုပ်သွားရမည်ဖြစ်သည်။

မီးအန္တရာယ် ပညာပေးရေးအတွက် မီဒီယာနည်းလမ်းပေါင်းစုံ တို့မှတစ်ဆင့် စဉ်ဆက်မပြတ် အသိပညာပေးခြင်း၊ ရပ်ရွာနှင့် လူထုအခြေပြု ပညာပေးနည်းလမ်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ ကျောင်း စသည့်နေရာများတွင် အလုပ်သမား များနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို လက်တွေ့သရုပ်ပြ သင်ကြားပြသခြင်း နည်းလမ်းများဖြင့် ထိရောက်စွာ ပညာပေး ခြင်းဖြင့် လူတိုင်း မီးသတ်ပြုရေးနှင့် မီးငြိမ်းသတ်ရေး အသိပညာ များ ရရှိနိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။

ဘုရားမီးပူဇော်ခြင်း၊ ဖယောင်းတိုင်း၊ အမွှေးတိုင်များ ထွန်းညှိ ခြင်း၊ ခြင်ဆေးခွေထွန်းခြင်းတို့ကို အပူခံခွက်အသုံးပြုရန်၊ လိုက်ကာ၊ ခြင်ထောင်၊ အဝတ်လှန်းထားသည့်နေရာတို့နှင့် လွတ်ကင်းစေရန်၊ ထမင်းဟင်း ချက်ပြုတ်သည့် ထမင်းပေါင်းအိုး၊ ဒယ်အိုးများ၊ လျှပ်စစ်မီးပူ၊ လေအေးပေးစက်၊ ရေခဲသေတ္တာ၊ ပန်ကာနှင့် အိမ်တွင်း သွယ်တန်းထားသည့် ဓာတ်ကြိုးများ၊ မီးခလုတ်များ၊ ဓာတ်အားဖြတ်တောက်ပေးသည့် ဒဏ်ခံကြိုး များ စသည်တို့ကို အခါအားလျော်စွာ စစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်ပေးရန် လိုသည်။ မီးပျက်သည့်အခါတိုင်း လျှပ်စစ်အသုံးပြုသည့် ခလုတ် အားလုံးကို သတိပြု၍ ပိတ်ရန်၊ မီးကြွင်းမီးကျန်များကို လုံးဝ မကျန်အောင် ငြိမ်းသတ်ရန်၊ နေ့လယ်ခင်း အပူရှိန်မြင့်မားနေချိန် တွင် ဓာတ်ဆီပုံးများ ပြောင်းထည့်ခြင်းတို့ကို မပြုလုပ်ရန်တို့ အပါအဝင် အထက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည့် အချက်များအားလုံးသည် မီးလောင်မှုဖြစ်စဉ်များကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည့် အချက်များပင် ဖြစ်သည်။

မီးဘေးအန္တရာယ်သည် ကြိုတင်ကာကွယ်၍ရသော ဘေး အန္တရာယ်ဖြစ်သည်။ လူတို့၏ ပေါ့ဆမှုက မီးလောင်မှုများစွာ တို့၏ အဓိကအကြောင်းအရာဖြစ်သည့်အလျောက် မမေ့မလျော့၊ မပျောက်သော သတိတရားက သန်းထောင်ပေါင်းများစွာသော ငွေကြေးတန်ဖိုးဆုံးရှုံးမှု၊ နှစ်စဉ်ရာနှင့်ချီသော လူ့အသက်ဆုံးရှုံး မှုတို့ကို ရှောင်ရှားကာကွယ်နိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအတွင်းရှိ မြို့နယ်များ၌ ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ-၁၄၄ အရ အမိန့်ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအတွင်းရှိ မြို့နယ်များ၌ ယနေ့တွင် ရာဇဝတ် ကျင့်ထုံးဥပဒေ ပုဒ်မ-၁၄၄ အရ အမိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
ထိုသို့ထုတ်ပြန်ရာတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်နှင့် ကမာရွတ်မြို့နယ်များအတွင်း၌လည်းကောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချမ်းမြ သာစည်မြို့နယ်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ ချမ်းအေး သာစည်မြို့နယ်၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ မြင်းခြံမြို့နယ်နှင့် အမရပူရမြို့နယ်များအတွင်း၌လည်းကောင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မကွေးမြို့နယ်နှင့် ပခုက္ကူမြို့နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းမြို့နယ်၊ ရွှေဘိုမြို့နယ်၊ မုံရွာမြို့နယ်နှင့် ကလေးမြို့နယ်များအတွင်း၌လည်းကောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ဝိုင်းမော်မြို့နယ်၊ ဗန်းမော်မြို့နယ်၊ မိုးကောင်းမြို့နယ်၊ ရွှေကူမြို့နယ်၊ မိုးညှင်းမြို့နယ်နှင့် ဖားကန့်မြို့နယ်များအတွင်း၌လည်းကောင်း၊

ကယားပြည်နယ်၊ လွိုင်ကော်မြို့နယ်အတွင်း၌လည်းကောင်း၊ မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်၊ ရေးမြို့နယ်နှင့် ကျိုက်ထိုမြို့နယ်များ အတွင်း၌လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့နယ်၊ တာချီလိတ်မြို့နယ်၊ နောင်ချိုမြို့နယ်၊ လားရှိုးမြို့နယ်၊ ကလေးမြို့နယ်၊ သီပေါမြို့နယ်၊ မူဆယ်မြို့နယ်နှင့် ကျောက်မဲမြို့နယ်တို့အတွင်း၌ လည်း ကောင်း၊ စုဝေးခြင်း၊ ဟောပြောခြင်း၊ ယာဉ်တစ်မျိုးမျိုးကို အသုံးပြု၍ဖြစ်စေ၊ လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ စီတန်းလှည့်လည်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဆန္ဒပြခြင်း၊ ဖျက်ဆီးခြင်း၊ ရုန်းရင်းဆန်ခတ်ပြုမှုခြင်းများကို မပြုလုပ်ရန် တားမြစ်လိုက်ပြီး လူ ၅ ဦး သို့မဟုတ် ၅ ဦးထက်ပိုသောသူများသည် ယင်းမြို့နယ်များအတွင်း အများ ပြည်သူနှင့်ဆိုင်သော နေရာများတွင် စုဝေးခြင်း မပြုရန်နှင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်အချိန်မှ နံနက် ၄ နာရီအချိန်အတွင်း ညမထွက်ရ အမိန့်ကို ထုတ်ပြန်လိုက်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ (၇၄) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ “(၂၁) ရာစုပင်လုံ” မှသည် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်သည်အထိ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၂) တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး။
- (၃) ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနှင့် လျော်ညီသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်ရေး။
- (၄) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာ အာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထိန်းသိမ်းကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၅) အရည်အချင်းမြင့်မား၍ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ခိုင်မာသော မျိုးဆက်သစ်များ ပြုစု ပျိုးထောင်ရေး။

တန်းတူညီမျှ
အခွင့်အရေးရ
ငြိမ်းချမ်းသာယာ
ပြည်ထောင်စုမှာ၊
တန်းတူညီမျှ
တာဝန်ယူကြ
လုံခြုံခိုင်မာ
ပြည်ထောင်စုမှာ။



၀ ရှေ့ဖွံ့ဖြိုးမှု

နိုင်ငံရေးဆောင်ရွက်ရာမှာ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို အလေးထားပြီး ရိုးသားစွာဆောင်ရွက်ကြစေရေးအတွက် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်နေ့မှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ချုပ်ဆိုခြင်း ၃ နှစ်ပြည့် အခမ်းအနားမှာ “တိုင်းရင်းသားအရေး၊ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအရေးထက် ပိုအရေးကြီးတာမရှိဘူး။ ရိုးသားတဲ့ နိုင်ငံရေး၊ တရားမျှတတဲ့ နိုင်ငံရေးကိုသာ လိုချင်ပါတယ်” လို့ ပြောခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၀ ရက်နေ့မှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစုပင်လုံ စတုတ္ထအစည်းအဝေးမှာလည်း ဒီမိုကရေစီစနစ် တည်ဆောက်ရာမှာ “ဥပဒေရဲ့ အထက်မှာ မည်သူမျှမရှိ” ဆိုတဲ့ စကားရပ်ဟာ ဒီမိုကရေစီအုတ်မြစ် တည်တံ့ခိုင်မြဲစေဖို့ အခြေခံလိုက်နာရမယ့်အချက်ဖြစ်သလို နိုင်ငံတည်ဆောက်ရေး (State Building) ၊ တိုင်းပြည်တည်ဆောက်ရေး (Nation Building) ဆောင်ရွက်ရာမှာလည်း အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား၏ အထက်မှာ မည်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်၊ မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းမျှမရှိ” ဆိုတာ ခံယူရမှာဖြစ်တယ်လို့ ပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။ ဒါတွေပြောဆိုခြင်းဟာ တပ်မတော်အနေနဲ့ ပြည်သူတို့ လိုလားတောင့်တပြီး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ပိုမိုခိုင်မာပြီး စနစ်တကျ ရေရှည် တည်တံ့စေဖို့အတွက်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ် လမ်းကြောင်းကို လျှောက်လှမ်းပြီးနောက် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲများအပါအဝင် ရွေးကောက်ပွဲများကို ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တို့မှာ ၄ ကြိမ် ကျင်းပခဲ့ပါတယ်။ ရွေးကောက်ပွဲများမှာ သာမန်အငြင်းပွားမှုတွေ ရှိခဲ့ပေမယ့်လည်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲအပေါ် ကျန်ရွေးကောက်ပွဲများမှာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် (UEC) အနေနဲ့ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာနဲ့ တရားမျှတစွာ ဖြေရှင်းပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း နှစ်ဦးနှစ်ဖက်ကျေနပ်မှုများ ရှိခဲ့ပြီး ဒီမိုကရေစီခရီးကို ရှေ့ဆက်လျှောက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ကြပါတယ်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲမှာတော့ မဲဆွယ်ကာလကတည်းက နိုင်ငံရေးပါတီတွေရဲ့ မူဝါဒများကို မြန်မာ့အသံနဲ့ ရုပ်မြင်သံကြားက ထုတ်လွှင့်ရာမှာ UEC က Censor ဖြတ်တောက်မှုတွေ၊ COVID-19 အကြောင်းပြပြီး ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးခြင်းများကို ကြေညာချက် အမျိုးမျိုးထုတ်ပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့တာတွေ၊ တရားမျှတတဲ့ မဲဆွယ်စည်းရုံးခွင့် မရရှိခဲ့တာတွေဟာ ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီကတည်းက အငြင်းပွားစရာတွေ ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ တပ်မတော်အနေနဲ့ကတော့ ကြိုတင်မဲများနဲ့ပတ်သက်ပြီး ရက်ပေါင်း ၉၀ ထက်မနည်း မိမိနေရာဌာနရဲ့ ပြင်ပမှာ စစ်ဆင်ရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်နေရတဲ့ တပ်မတော်သားတွေ၊ တပ်ပြင်ပ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေရသူများကို စာရင်းတိတိကျကျပေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ UEC က တပ်မတော်သားများနဲ့ မိသားစုဝင်များ မဲပေးတဲ့ အခါမှာ မဲရဲတွေကို တပ်ပြင်ပတွေမှာပဲ ဆောင်ရွက်ရမယ်လို့ ပြောခဲ့ပါတယ်။ ဒါကိုကျွန်တော် ချက်ချင်း လိုက်နာခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အားလုံး ကျွန်တော်အပါအဝင် တပ်ပြင်ပမှာပဲ လွတ်လပ်စွာ ပြည်သူနဲ့ တစ်သားတည်း မဲပေးခဲ့ပါတယ်။

ရွေးကောက်ပွဲအပြီးကာလမှာလည်း အငြင်းပွားမှုတွေ ဆက်တိုက် ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲမှာ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တဲ့ နိုင်ငံရေးပါတီပေါင်း ၈၄ ပါတီ ဖြစ်ပါတယ်။ ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းထားတဲ့ အမူပေါင်း ၂၁၇ မှု ရှိပါတယ်။ နိုင်ငံရေးပါတီများအနေနဲ့ ရွေးကောက်ပွဲနဲ့ပတ်သက်ပြီး တရားမျှတမှုရှိစေဖို့ ဖြေရှင်းပေးဖို့ UEC ကို ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီကတည်းက တောင်းဆိုမှုများ အကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ်ခဲ့သော်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း မရှိခဲ့ပါဘူး။ နိုင်ငံရေးပါတီများအနေနဲ့ နိုင်ငံတော်ရဲ့ အမျိုးသားနိုင်ငံရေး ဦးဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍမှာ ပါဝင်နေတဲ့ တပ်မတော်ကို အကူအညီတောင်းခံခဲ့ပါတယ်။ တပ်မတော်အနေနဲ့ မဲစာရင်းတွေကို စစ်ဆေးခဲ့ပါတယ်။ မြို့နယ်တစ်ခုချင်းအတွင်း ထပ်နေတဲ့မဲစာရင်းတွေ၊ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်များအတွင်းရှိ မြို့နယ်များအကြား ထပ်နေတဲ့ မဲစာရင်းတွေ၊ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်များအကြား ထပ်နေတဲ့ မဲစာရင်းတွေ၊ မဲဆန္ဒမဲစာရင်း ဖြစ်နိုင်တဲ့ အခြားမဲစာရင်းတွေ စုစုပေါင်း ၁၀,၄၈၂,၁၁၆ (၁၀ သန်း ၄ သိန်းကျော်) တွေ ရှိခဲ့ပါတယ်။ အသက် ၁၈ နှစ် မပြည့်ဘဲ မဲစာရင်းတွင်ပါဝင်နေသူ ၁၁,၉၄၃ ဦး၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် မရှိဘဲ မဲစာရင်းတွင်ပါဝင်နေသူ

၄,၆၄၈,၂၇၀ ဦး (၄ သန်း ၆ သိန်းကျော်) နဲ့ အသက် ၁၀၀ နှစ်နှင့်အထက်မဲစာရင်း ၁၈,၃၅၆ ဦး ပါဝင်ပါတယ်။ UEC အနေနဲ့ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွေ ထုတ်ပြန်ရာမှာလည်း အမျိုးမျိုးကွဲပြားနေတာကိုလည်း တွေ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်နေ့ ထုတ်ပြန်ရာမှာ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူဦးရေဟာ ၃၇,၅၇၂,၅၇၂ ဦး (၃၇ သန်း ၅ သိန်းကျော်) ဖြစ်ပါတယ်။ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်နေ့ ထုတ်ပြန်ရာမှာတော့ ၃၈,၅၂၉,၁၉၈ (၃၈ သန်း ၅ သိန်းကျော်) ဖြစ်ပါတယ်။ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပပြီး နောက်ပိုင်းကာလ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများကတစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာလူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးများကို ပေးပို့တဲ့စာရင်းများအရ ၃၉,၂၇၇,၂၁၄ (၃၉ သန်း ၂ သိန်းကျော်) ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဇင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့ ထုတ်ပြန်ချက်မှာတော့ ၃၈,၂၇၄,၄၄၇ (၃၈ သန်း ၂ သိန်းကျော်) ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုအမျိုးမျိုး ဖြစ်နေတာဟာ စဉ်းစားစရာ ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ် သန်းခေါင်စာရင်းကရရှိတဲ့ မွေးနှုန်း၊ သေနှုန်း၊ ပြောင်းရွှေ့နှုန်းများကို အခြေခံပြီး လူဦးရေနည်းပညာနဲ့ ခန့်မှန်းတွက်ချက်ထားတဲ့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင်ရှိရမယ့် အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက် ခန့်မှန်း လူဦးရေ စာရင်းမှာ ၃၆,၉၆၃,၆၅၇ ဦး (၃၆ သန်း ၉ သိန်းကျော်) ဖြစ်ပါတယ်။ ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပပြီးစီးသည့်ကာလနောက်ပိုင်း UEC က ထုတ်ပြန်သည့် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူဦးရေ ၃၉ သန်း ၂ သိန်းကျော်ဟာ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အောက်တိုဘာလမှာရှိရမယ့်လူဦးရေစာရင်းထက် ၅ သန်း ၄ သိန်းကျော်နဲ့ လူဦးရေနည်းပညာဖြင့် ခန့်မှန်းတွက်ချက်ထားတဲ့စာရင်းထက် ၂ သန်း ၃ သိန်းကျော် ပိုနေတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ဒါတွေဟာ လက်တွေ့ဖြစ်ပျက်နေတဲ့ ပကတိအချက်အလက်တွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဟာ စည်းကမ်း ပြည့်ဝစစ်မှန်တဲ့ ဒီမိုကရေစီစနစ်နဲ့ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အမှန်တကယ် လိုလားတယ်ဆိုရင် စိတ်ခံစားမှုဆိုတာထက် လက်တွေ့အချက်အလက်တွေကို ဦးတည်ကြံဖို့ ပြောကြားလိုပါတယ်။

၂၀၁၅ နဲ့နောက်ပိုင်းမှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ရွေးကောက်ပွဲများအပေါ် တွေ့ရှိချက်အနေနဲ့ ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲမှာ တစ်နိုင်ငံလုံး ပျမ်းမျှမဲပေးမှုရာခိုင်နှုန်းဟာ ၆၉.၆၃ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၇ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲမှာတော့ မဲပေးမှုရာခိုင်နှုန်းဟာ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်အထိ လျော့ကျသွားပါတယ်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ရွေးကောက်ပွဲမှာတော့ ပျမ်းမျှမဲပေးမှုရာခိုင်နှုန်းဟာ ၁၄ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ကျော်သာ ရှိခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲမှာ မဲပေးခွင့်ရှိသူ ၇၁.၀၆ ရာခိုင်နှုန်း မဲပေးခဲ့ကြတယ်လို့ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များအရ သိရပါတယ်။ ယခင်ရွေးကောက်ပွဲနဲ့ မတူတာက COVID-19 ပြန့်ပွားနေတဲ့ ကာလမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကိုပဲ သုံးသပ်ကြည့်ပါ။

ပြည်သူလူထုအနေနဲ့ တာဝန်ရှိသူများရဲ့ အုပ်ချုပ်မှုနဲ့ စီမံခန့်ခွဲမှု အမှားများအပေါ် မည်သို့သဘောထားကြောင်း တွေ့ရပါတယ်။ ၂၀၂၀ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲမှာလည်း မဲမပေးရေး (No Vote) လှုပ်ရှားမှုများ ပေါ်ပေါက်လာကြောင်း တွေ့ရပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ကတော့ ရောက်တဲ့နေရာတိုင်းမှာ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်မှာ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတတဲ့ရွေးကောက်ပွဲဟာ အသက်ဖြစ်လို့ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး မဲပေးကြဖို့ အမြဲတိုက်တွန်းနှိုးဆော် ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီလို တွေ့ရှိချက်တွေ၊ မဲမသမာစာရင်းတွေအတွက် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများကို စိစစ်မေးမြန်းလျက်ရှိပါတယ်။ မှားယွင်းနေတဲ့ မဲစာရင်းတွေ၊ မဲမသမာမှုဖြစ်နိုင်တဲ့ စာရင်းတွေကနေ ထွက်ပေါ်လာတဲ့ ရလဒ်တွေဟာ ပြည်သူတို့လိုလားတောင့်တခဲ့တဲ့ ဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာဖို့အတွက် အခက်အခဲများစွာ ရှိပါတယ်။ တပ်မတော်အနေနဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ UEC ၊ လွှတ်တော်နဲ့ သမ္မတတို့ထံ မဲစာရင်းများ ဖြေရှင်းပေးဖို့ တောင်းဆိုခဲ့ပါတယ်။ အဆင့်ဆင့် တာဝန်ပျက်ကွက်ခဲ့ကြပါတယ်။ တပ်မတော်အနေနဲ့ နောက်ဆုံးအချိန်ထိ ဥပဒေနဲ့အညီ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းအဖြေရှာရေး လမ်းစဉ်ကို ကိုင်စွဲဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ဖြစ်ပျက်နေတဲ့ အခြေအနေတွေကိုလည်း တပ်မတော် သတင်းစာရင်းလင်းပွဲတွေကနေတစ်ဆင့် ပြည်သူလူထုကို ကမ္ဘာသိ တင်ပြခဲ့ပါတယ်။ တာဝန်ရှိသူများအနေနဲ့ အကြောင်းအမျိုးမျိုးပြပြီး တာဝန်ယူမှု တာဝန်ခံမှုတွေ ပျက်ကွက်ခဲ့တာ ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း

စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝတဲ့ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်ရေး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) နဲ့အညီ အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာပြီး နိုင်ငံတာဝန်များ ထမ်းဆောင်နေရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဖွဲ့စည်းပြီး နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်နေစဉ် ကာလမှာ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ရှေ့ဆက်လုပ်ဆောင်မည့်အချက် (Road Map) ၅ ချက်ကို ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ကတည်းက ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအချက် ၅ ချက်နဲ့ လုပ်ဆောင်နေမှုတွေကိုလည်း ကျွန်တော် တိုင်းရင်းသားမိဘပြည်သူများကို တင်ပြပါမယ်။

(တစ်) ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်း အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည့်များကို ဥပဒေနဲ့အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် ဖြစ်ပါတယ်။ UEC အသစ်ကို ကျွန်တော်တို့ ဖွဲ့စည်းပြီးပါပြီ။ မဲစာရင်းတွေ စစ်ဆေးလျက် ရှိပါတယ်။ အမြန်ဆုံးထုတ်ပြန်ပေးသွားပါမယ်။ ဒီနေရာမှာ ထူးခြားနေတာက ယခင် UEC က တတိယအကြိမ် မဲစာရင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့တယ် ပြောပါတယ်။ လက်တွေ့စစ်ဆေးကြည့်ရာမှာ တတိယအကြိမ် မဲစာရင်းဆိုတာ ယခုထိမတွေ့ပါဘူး။ တွေ့ရရင်လည်း အတည်ပြုလုပ်ဆောင်ပါမယ်။ ဒုတိယအကြိမ် မဲစာရင်းကိုပဲ ပြန်လည်လုပ်ဆောင်ထားတာဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရပါတယ်။

(နှစ်) လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရန် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ လက်တွေ့လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါတယ်။ ဒုတိယအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို အောင်မြင်စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်လိုပဲဖြစ်ဖြစ် ကျွန်တော်တို့ ဒီအခက်အခဲကို ပြည်သူလူထုနဲ့အတူ လက်တွဲကျော်လွှားပါမယ်။ ပြည်သူများ လျှို့ဝှက်ထားတဲ့ COVID-19 အလှူငွေတွေကို ကျွန်တော်တို့ ယခင်အတိုင်း စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းထားပါတယ်။ ထပ်မံလျှို့ဝှက်လို့အတွက်လည်း ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါတယ်။ အကျိုးရှိရှိ ထိထိရောက်ရောက် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာအသုံးပြုသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကာကွယ်ကုသခြင်း အပိုင်းတွေကိုလည်း အရှိန်အဟုန်နဲ့ ဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။ ထပ်မံရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပါမယ်။ ကျေးလက်နေပြည်သူများ၊ ရဟန်းသံဃာများပါမကျန် မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့ကာကွယ်ဆေးထိုးနိုင်ရေး အလေးထား ဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။ ပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံး ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်ကြဖို့ မေတ္တာရပ်ခံလိုပါတယ်။

(သုံး) COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံး ကုစားသွားရေး ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူပြီးနောက် ကျွန်တော်နဲ့ ကျွန်တော်ကောင်စီဝင်တွေဟာ ၄၈ နာရီအတွင်းမှာ မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနဲ့ စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်နဲ့ တွေ့ဆုံခြင်း၊ ဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တွေ့ဆုံခြင်းတို့ ပြုလုပ်ပြီး နိုင်ငံစီးပွားရေး အမြန်ဦးမော့လာစေရေး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းလက်တွေ့ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ပြည်တွင်းပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှန်သမျှကို ကျွန်တော်တို့ ကြိုဆိုပါတယ်။ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ မြန်မာ့မိတ်ဖက်နိုင်ငံများ၊ စိတ်ဝင်စားမှုရှိတဲ့နိုင်ငံများရဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ကို ကြိုဆိုကြောင်း အသိပေးလိုပါတယ်။ ယခင်သဘောတူညီချက်တွေကို ကျွန်တော်တို့ ဥပဒေနဲ့အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားပါ

မယ်။ ယခင်အစိုးရက မူအားဖြင့် သဘောတူပြီးဖြစ်တဲ့ ခွင့်ပြုချက် စောင့်ဆိုင်းနေဆဲ လုပ်ငန်းများကို အမြန်ခွင့်ပြုချက်ရရှိစေရေး ကျွန်တော်တို့ ဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံဟာ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အဓိကအားထားရတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်လို့ ၎င်းကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး ပို့ကုန်များ အမြန်တင်ပို့နိုင်ရေး အလေးထား ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

(လေး) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နိုင်ငံလုံး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲတဲ့ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးဟာ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အပြင်းပြဆုံး ဆန္ဒဖြစ်ပါတယ်။ မဖြစ်မနေ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါမယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ကျွန်တော်တို့တာဝန်ယူခဲ့တဲ့ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့မှာပဲ တပ်မတော်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုကော်မတီကို တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တာဝန်ယူရတဲ့ ကာလအတွင်းမှာ ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းအားလုံးနဲ့ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖော်ဆောင်သွားပါမယ်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနဲ့ EAO များကလည်း ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ဖို့ ဖိတ်ခေါ်လိုက်ရပါတယ်။

(ငါး) အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီ စံချိန်စံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရန် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့ နိုင်ငံတော်ကို ဦးဆောင်နေတဲ့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီရဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံကို ကြည့်ပါ။ ကျွန်တော်အပါအဝင် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ အရာရှိကြီး ၈ ဦး၊ တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီခေါင်းဆောင်များ ပါဝင်တဲ့ အရပ်သား ၈ ဦး၊ ပေါင်း ၁၆ ဦးနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားပါတယ်။ အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာနယ်ပယ် ကျွမ်းကျင်သူများနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားပါတယ်။ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်နဲ့မြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲရေးနဲ့ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများကိုလည်း ဒေသခံများ၊ သက်ဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးဝန်ထမ်းများနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားပါတယ်။ တပ်မတော်က ၁၉၆၂ ခုနှစ်နဲ့ ၁၉၈၈ ခုနှစ် တာဝန်ယူစဉ်ကာလ ဖွဲ့စည်းပုံများနဲ့ များစွာကွာခြားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ မလွှဲမရှောင်သာသော အကြောင်းများကြောင့်သာ အရေးပေါ်ကာလမှာ တာဝန်ယူထားရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အခြေခံဥပဒေရဲ့ အရေးပေါ်ကာလ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရသာ ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝတဲ့ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို စောင့်ရှောက်ဖော်ဆောင်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ်အရ ကောင်စီမှန်သန့်ရှင်းသော အစိုးရတစ်ရပ်နဲ့ အုပ်ချုပ်မှုပုံစံ ပေါ်ထွန်းလာစေရမယ်လို့ ပြောကြားလိုပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ နိုင်ငံတော်ကို ခေတ္တထိန်းသိမ်းပေးထားတဲ့ ကာလအတွင်းမှာ နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒ၊ အုပ်ချုပ်ရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ မူဝါဒ၊ စီးပွားရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ မူဝါဒများ လုံးဝပြောင်းလဲသွားမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ လက်ရှိ သွားနေတဲ့ နိုင်ငံရေးလမ်းစဉ်အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒနဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) အတိုင်း

စာမျက်နှာ ၄ သို့

စာမျက်နှာ ၃ မှ

မပြောင်းလဲဘဲ ဆက်လက်တည်ရှိပါမယ်။ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတိုင်းနဲ့ နိုင်ငံအချင်းချင်း မိတ်ဖက်ပူးပေါင်းဖက်ဆက်ဆံရေးကို ရှေးရှုသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ထပ်ပြောပါမယ်။ နိုင်ငံအားလုံးနဲ့ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ ဆက်ဆံဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကိုလည်း ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်လို့ မည်သည့်ထိခိုက်မှုမှရှိမှာမဟုတ်ကြောင်း ပြောကြားလိုပါတယ်။ လုပ်ငန်းရှင်များအနေနဲ့ အခွင့်အရေးရရှိရေးအတွက် မတော်မတရား မလုပ်ကြဖို့ဘဲ တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ဟာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထု လူတန်းစားအလွှာ ၈ လွှာက ကိုယ်စားလှယ်ပေါင်း ၇၀၀ ကျော်နဲ့ နှစ်ပေါင်းများစွာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းပြီးမှ ပေါ်ထွန်းလာခဲ့တဲ့ စည်းကမ်း ပြည့်ဝတဲ့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ

စနစ်ကို ဖော်ဆောင်နေတဲ့ အခြေခံဥပဒေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနဲ့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကျွန်တော်တို့ မမှီဖက်သည့် ကာကွယ်သွားပါမယ်။ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။ ပြည်သူလူထု စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ မိမိတို့ ယုံကြည်ရာဘာသာရေးကိစ္စများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဘုရား၊ စေတီများ၊ ဘာသာရေး အဆောက်အဦ များကိုလည်း ဒီနေ့ကစပြီး နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းလုံး ဖွင့်လှစ်ပေးလိုက်ပါပြီ။ COVID-19 စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနဲ့အညီ နိုင်ငံသားပီသစွာ ဆောင်ရွက်သွားကြပါလို့ ကြည့်နူးဝမ်းမြောက်စွာ သတင်းစကားပါးလိုက်ရပါတယ်။ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများရဲ့ ပညာရေး နောက်မကျစေဖို့အတွက်လည်း စာသင်ကျောင်းများကို COVID-19 စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနဲ့အညီ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး အမြန်ဆုံး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။ နိုင်ငံအနှံ့အဝန်း ဆက်လက်ထမ်းဆောင်ရမယ့် ကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသားများအားလုံး ကျောင်းတက်ဖို့

စတင်ပြင်ဆင်နိုင်ကြပါပြီ။ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို မထိခိုက်ဘူးဆိုရင် ဆက်သွယ်ရေး လမ်းကြောင်းများကိုလည်း ကျွန်တော်တို့ အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် စီမံဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတွင်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေ ပိုမိုဖွင့်လှစ်လာစေဖို့ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါမယ်။ ပိတ်ထားရတဲ့ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံတွေကို COVID-19 စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေနဲ့အညီ ပြန်ဖွင့်ပေးသွားပါမယ်။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ပြည်ပမှာ ဒုက္ခရောက်နေတဲ့ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားတွေ ပြန်လာနိုင်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ စတင်ဆောင်ရွက်နေပါပြီ။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံကို ရောက်နေတဲ့ နေရပ်စွန့်ခွာသွားသူများကိုလည်း နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူညီချက်များနဲ့အညီ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ ရပ်တည်ချက်အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ (IDP Camp) များကိုလည်း အမြန်ဆုံး နေရပ်ပြန်စေရေး ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။

နိဂုံးချုပ်အနေနဲ့ ပြောကြားလိုတာကတော့ တပ်မတော်အနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ၁၀ နှစ်တာ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် လမ်းကြောင်းမှာ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးကို ဦးထိပ်ထားပြီး ပြည်သူ့နဲ့လက်တွဲ အကောင်းဆုံး ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ယခုလည်း စစ်မှန်ပြီးစည်းကမ်းပြည့်ဝတဲ့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ထွန်းကားလာရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေပါတယ်။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေနဲ့ စုပေါင်းဖွဲ့စည်းမှု၊ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းအဖြေရှာမှု နည်းလမ်းတွေကိုသာ အသုံးပြုပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုနဲ့ သမိုင်းပေးတာဝန်ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်လျက်ရှိပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးအနေနဲ့ စိတ်ခံစားမှုထက် ပကတိအချက်အလက်များ၊ အမှန်တရားများကို ရှေးရှုပြီး လက်တွဲညီ ဆောင်ရွက်သွားပါစို့လို့ မေတ္တာရပ်ခံတိုက်တွန်းလိုပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်အမှတ် (၃၇ / ၂၀၂၁)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၁၂ ရက်
၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ ဦးအောင်သန်းဦး အား လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်။

အမိန့်အရ
(ပုံ)အောင်လင်းခွေး
ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး
အတွင်းရေးမှူး
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်အမှတ် (၃၈ / ၂၀၂၁)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၁၂ ရက်
၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်

နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အောက်ဖော်ပြပါပုဂ္ဂိုလ်များအား ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည် -

(၁) ဦးသန်းကျော်	ဥက္ကဋ္ဌ
(၂) ဦးညွှန်ထွန်း	အဖွဲ့ဝင်
(၃) ဦးခင်မောင်ဦး	အဖွဲ့ဝင်
(၄) ဦးစောစံလင်း	အဖွဲ့ဝင်
(၅) ဦးမျိုးချစ်	အဖွဲ့ဝင်
(၆) ဦးကျော်ဆန်း	အဖွဲ့ဝင်
(၇) ဦးကျော်မင်း	အဖွဲ့ဝင်
(၈) ဒေါက်တာမာလာအောင်	အဖွဲ့ဝင်
(၉) ဒေါ်နန်းစန္ဒာစမ်း	အဖွဲ့ဝင်

အမိန့်အရ
(ပုံ)အောင်လင်းခွေး
ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး
အတွင်းရေးမှူး
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်အမှတ် (၃၉ / ၂၀၂၁)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၁၂ ရက်
၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အောက်ဖော်ပြပါပုဂ္ဂိုလ်များကို ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်-

(၁) ဦးစစ်အေး	(၅) ဦးရဲနိုင်
(၂) ဦးတင်ဦး	
(၃) ဦးဆန်းမြင့်	
(၄) ဒေါ်ခင်မျိုးမြင့်	

အမိန့်အရ
(ပုံ)အောင်လင်းခွေး
ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး
အတွင်းရေးမှူး
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
အမိန့်အမှတ် (၄၀ / ၂၀၂၁)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၁၂ ရက်
၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်

တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အောက်ဖော်ပြပါပုဂ္ဂိုလ်များအား ယှဉ်တွဲပါ တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌများအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည် -

(၁) ဦးလှစိုး	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
(၂) ဦးရဲမြင့်	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး

အမိန့်အရ
(ပုံ)အောင်လင်းခွေး
ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး
အတွင်းရေးမှူး
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် စီမံခန့်ခွဲရေးအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် စီမံခန့်ခွဲရေးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် စီမံခန့်ခွဲရေး အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

တက်ရောက်

အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အတူ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွန်း၊ ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ဦးဝင်းရှိန်၊ ဦးအောင်နိုင်ဦး၊ ဦးကိုကိုလှိုင်၊ ဦးချစ်နိုင်၊ ဦးတင်ထွန်းဦး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း၊ ဦးခင်မောင်ရီ၊ ဦးမြင့်ကြိုင်၊ ဒေါက်တာပွင့်ဆန်း၊ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ ဦးရွှေလေး၊ ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်၊ ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်နှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာဒေါ်သီတာဦးတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

အရှိန်အဟုန်မပျက် ဆောင်ရွက်

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ယခုကာလတွင် ပုံမှန်အခြေအနေရောက်အောင် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အရေးပေါ်ကာလ ကြေညာထားသည့်အချိန်အတွင်း လုပ်ငန်းများရပ်တန့်မနေဘဲ နိုင်ငံတော်အတွက် အကျိုးရှိသည့် လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အတွက် ဝန်ကြီးဌာနများ၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ တာဝန်ပေးအပ်ရာတွင် အတွေ့အကြုံရှိသူများ၊ အရည်အချင်းရှိသူများ၊ လုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ပုဂ္ဂိုလ်များအား တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အစိုးရ၏ တာဝန်မှာ ပြည်သူပြည်သားများ၏ အကျိုးကိုဖော်ဆောင်ပေးရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့သည် မူဝါဒချမှတ်ခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်သည့် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနများအနေဖြင့် ဌာနအလိုက်လုပ်ငန်းများကို မှန်မှန်ကန်ကန် မြန်မြန်ဆန်ဆန်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း။

ရဲရဲတင်းတင်း ဆောင်ရွက်ရန်

၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း တာဝန်ယူခဲ့သည့် အစိုးရလက်ထက်တွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာခဲ့သည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိခဲ့သည့်

- ❖ မိမိတို့သည် နောင်တက်လာမည့် အစိုးရကို လမ်းခင်းပေးသည့် အဆင့်အထိသာ လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းတာဝန်ကို အကျိုးရှိရှိ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဆိုပါက တိုင်းပြည်အတွက် များစွာအကျိုးရှိမည်ဖြစ်ပြီး တာဝန်ယူရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များအတွက်လည်း ဂုဏ်ယူရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူများ၏ အခြေခံစားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဆိုပါက ပြည်သူများက ကြိုက်နှစ်သက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့၏ပြည်သူကို အခြေခံပြီးသွားရမည် ဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်သူများအတွက် ပကတိအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်
- ❖ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ပါတီနိုင်ငံရေးကင်းရှင်းရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အခြားအချိန်တွင် မိမိနှစ်သက်ရာကို မဲပေးနိုင်သော်လည်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ချိန်တွင် ပါတီနိုင်ငံရေး၊ အရောင်အသွေး ကင်းရှင်းရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် မိမိနှင့် သက်ဆိုင်သည့် လုပ်ငန်းတာဝန်ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် တာဝန်ရှိသူများက အရောင်အသွေးကင်းသည့် ဝန်ထမ်းများဖြစ်လာအောင် စိတ်ရှည်လက်ရှည်ဖြင့် နားလည်အောင်ရှင်းလင်းပြောကြားပေးစေလိုကြောင်း

လုပ်ငန်းများရှိကြောင်း၊ ဆောင်ရွက်ဆဲ လုပ်ငန်းများလည်း ရှိကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်းများကို မိမိတို့အနေဖြင့် တိုင်းပြည်နှင့် ပြည်သူအတွက် အကျိုးရှိမည်ဆိုပါက မြန်မြန်ဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများတွင် မူဝါဒများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ထုတ်ပြန်ထားသည့် အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းမူဝါဒ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များကို စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ လုပ်ဆောင်သွားရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့လုပ်ဆောင်ရာတွင်လည်း ရဲရဲတင်းတင်း ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ တချို့ကိစ္စများတွင် ရံဖန်ရံခါ ချင့်ချိန်ဆောင်ရွက်ရမှုများကြောင့် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုများဖြစ်ရကြောင်း၊ များစွာချင့်ချိန်မှုများ မပြုလုပ်ဘဲ တိုင်ပင်ပူးပေါင်း လုပ်ဆောင်သွားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ကော်မတီများကိုလည်း ဖွဲ့စည်းထားကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနများအနေဖြင့် လုပ်ဆောင်ရန်ရှိသည့်များကို မြန်မြန်ဆန်ဆန် လုပ်ဆောင်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း။

လမ်းကြောင်းမှန်ပေါ်ရောက်အောင် ဆောင်ရွက်

လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေအသို့ ရွေးကောက်ပွဲ အဆင်မပြေမှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆင်မပြေရသည့် အကြောင်းအရင်းများမှာ မဲစာရင်းမှားယွင်းခြင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီကာလ၊ ရွေးကောက်ပွဲအတွင်းကာလနှင့် ရွေးကောက်ပွဲအလွန်ကာလတို့တွင် အားနည်းချက်များစွာရှိခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ယင်းအချက်များကြောင့် လက်ရှိအခြေအနေအထိ ဖြစ်ပေါ်လာရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ မိမိတို့သည် ပြည်သူများ

လက်ခံယုံကြည်မှုရှိလာအောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့သည် ကြားကာလတာဝန်ယူသည့် အဖွဲ့ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းကာလတွင် ယိုင်နေသည့် စီးပွားရေးကို ပြန်လည်တည်မတ်ရန်အတွက် လတ်တလော ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရမည့်ကိစ္စများကို ချက်ချင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စများကို လမ်းကြောင်းမှန်ပေါ်ရောက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အင်အားကို ခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်

မိမိတို့သည် နောင်တက်လာမည့် အစိုးရကို လမ်းခင်းပေးသည့် အဆင့်အထိသာ လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းတာဝန်ကို အကျိုးရှိရှိ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဆိုပါက တိုင်းပြည်အတွက် များစွာအကျိုးရှိမည်ဖြစ်ပြီး တာဝန်ယူရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ အတွက်လည်း ဂုဏ်ယူရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူများ၏ အခြေခံစားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဆိုပါက ပြည်သူများက ကြိုက်နှစ်သက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့၏ပြည်သူကို အခြေခံပြီး သွားရမည် ဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်သူများအတွက် ပကတိအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူများ၏ စားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေချောမွေ့ပါက နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကိုပါ အထောက်အကူပြုကြောင်း၊ ယင်းကို အကောင်အထည်ဖော်ရမည်မှာ ယခုအစိုးရဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပြည်သူလူထု၏ စားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေစေရန် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူတစ်ဦး

ချင်း၏ အင်အားကို ခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် တိုင်းပြည်၏ အင်အားလည်း ခိုင်မာတောင့်တင်းလာမည် ဖြစ်ကြောင်း။

ဝန်ကြီးဌာနများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် တုံ့ဆိုင်းခြင်းမပြုဘဲ၊ လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်သည်များကို မြန်မြန်ဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်ရန်၊ တိုင်းပြည်အပေါ် စေတနာထားဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ဝန်ကြီးဌာနအချင်းချင်း တိုင်ပင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်၊ ဦးဝင်းရှိန်၊ ဦးအောင်နိုင်ဦး၊ ဦးကိုကိုလှိုင်၊ ဦးချစ်နိုင်၊ ဦးတင်ထွန်းဦး၊ ဦးမြင့်ကြိုင်၊ ဦးခင်မောင်ရီ၊ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ ဒေါက်တာပွင့်ဆန်း၊ ဦးရွှေလေး၊ ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ဒေါက်တာ သက်သက်ခိုင်၊ ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်နှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာ ဒေါ်သီတာဦးတို့က နိုင်ငံတော်ရေးရာအခြေအနေ၊ ဘဏ္ဍာရေး အခြေအနေ၊ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုအခြေအနေ၊ နိုင်ငံရေးနှင့် လုံခြုံရေးအခြေအနေ၊ သတင်းထုတ်ပြန်ရေး အခြေအနေ၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးအခြေအနေ၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ သတ္တုနှင့်သယံဇာတဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအခြေအနေများ၊ ကုန်သွယ်ရေး အခြေအနေ၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် ဥပဒေဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

စာမျက်နှာ ၇ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ဆုံပြီး နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ဆုံပြီး နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ဆုံပြီး နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းဒွေးနှင့် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်ကျော်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမိုးမြင့်ထွန်း၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဦးသိန်းညွန့်၊ ဦးခင်မောင်ဆွေ၊ ဒေါ်အေးနုစိန်၊ Jeng Phang နော်တောင်၊ ဦးမောင်ဟာ၊ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်နှင့် စောဒန်နီယယ်တို့ တက်ရောက်ကြသည်။

တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိရန်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်၏ အခြေအနေအရပ်ရပ်အပေါ် ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီကာလ၊ မဲပေးရွေးချယ်သည့်ကာလနှင့် ရွေးကောက်ပွဲပြီးသည့် ကာလများတွင်ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို မည်သို့မျှမိမိတို့အနေဖြင့် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်၍ မရနိုင်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာ၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည့် အနေအထားဖြစ်ကြောင်း၊ အကယ်၍သာ ဆောင်ရွက်ဖွယ်ရာရှိသည့် ကိစ္စရပ်များကို စည်းကမ်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ယခုအခြေအနေမျိုးသို့ ရောက်ရှိမည်မဟုတ်ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့်လည်း ဥပဒေအတိုင်း ဆောင်ရွက်မည်ဟု အတိအလင်း ပြောခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သည် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဖော်ဆောင်ပေးခဲ့သည့်အတိုင်း ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို အပြည့်အဝ ဖော်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို သွားမည်ဆိုပါက နိုင်ငံရေးနှင့် လုံခြုံရေးသည် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးအရ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုဟု ပြောသည့်အခါ နိုင်ငံရေး ရင်ကျက်မှုရှိရန်လည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ ရင်ကျက်မှုမရှိပါက မည်သို့မျှ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု မရှိနိုင်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ် ရင်ကျက်မှုရှိရန် ထိန်းကျောင်းရမည်။

လေ့ကျင့်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုများ စနစ်တကျဖြစ်ရန်လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးဆိုရာတွင် လူတိုင်း အမြင်ချင်းတစ်ထပ်တည်း မည်သို့မျှမကျနိုင်ကြောင်း၊ ကွဲလွဲမှုရှိကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကွဲလွဲမှုရှိသည့်အခါတွင် ယင်းအပေါ်တွင် မိမိတို့လုပ်ချင်တိုင်း လုပ်လိုရသည်ဆိုသည့် အမြင်မျိုး (အစား) နိုင်ငံရေးကို တည်ငြိမ်အေးချမ်းသည့် နိုင်ငံရေးစနစ်နှင့် စည်းကမ်းတကျရှိသည့် နိုင်ငံရေးစနစ်ဆိုသည့် နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုကို တည်ဆောက်ပြီး လုပ်မည်ဆိုပါက ယင်းအပြောကျယ်လှသည့် နိုင်ငံရေးသည် အင်မတန်သာယာသည့် နိုင်ငံရေးဖြစ်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ “တိမ်တောင်သဖွယ် မင်းရေးကျယ်” ဟု ပြောကြပါကြောင်း၊ အင်မတန်ကျယ်ပြောလှသည့် နိုင်ငံရေးလောကကြီးထဲတွင် မိမိတို့သည် နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုနှင့် သွားကြရန်လိုကြောင်း။

သမိုင်းပြန်လှန်ကြည့်ပါက တွေ့နိုင်

ဒီမိုကရေစီဆိုသည်မှာ အများ၏ဆန္ဒနှင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အများ၏ဆန္ဒနှင့် ဆောင်ရွက်သည်ဆိုသော်လည်း အများ၏ဆန္ဒသည် စစ်မှန်ပြီး ရိုးသားသည့် နိုင်ငံရေးဖြစ်ရန်လိုကြောင်း၊ အများဆန္ဒသည် ရိုးသားမှုမရှိပါက ယင်းနိုင်ငံရေးသည် ဒီမိုကရေစီဟု ပြောနိုင်ရန်ခဲယဉ်းကြောင်း၊ မိမိတို့ ဖြတ်သန်းလာခဲ့သည့် တစ်လျှောက်တွင် ပါလီမန်စနစ်သွားခဲ့ကြကြောင်း၊ ထိုနောက် တော်လှန်ရေးကောင်စီတက်လာ၍ မြန်မာ့နည်း မြန်မာ့ဟန်ဖြင့် မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်အတိုင်း သွားခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ထိုနောက် တပ်မတော်အစိုးရအုပ်ချုပ်မှုကို သွားခဲ့ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်အစိုးရမှ ပြည်သူ့လူလားသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဖော်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း၊ အခြေခံဥပဒေရေးဆွဲပြီး ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် တက်လာသည့် ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီက မိမိတို့ကတော့နဲ့လွှဲ၍ ယခုပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းကို သွားပါကြောင်း၊ ပါလီမန်စနစ်၊ တော်လှန်ရေးကောင်စီ၊ မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ပါတီစနစ်၊ တပ်မတော်အစိုးရစနစ် ကျင့်သုံးခဲ့သည့် နိုင်ငံရေးဆောင်ရွက်ချက်များသည် ရိုးသားမှု မည်မျှရှိသည်၊ အားပြိုင်မှု မည်မျှရှိသည်၊ အာဇာနည်များ မည်မျှရှိသည် စသည်တို့ကို သမိုင်းပြန်လှန်ကြည့်ပါက တွေ့နိုင်ကြောင်း။

နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုများ ရှိရန်လို

ယခုပွဲစဉ်သည် ကောင်စီတွင် မိမိထက် အသက်များစွာကြီး၍ အတွေ့အကြုံရှိသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ ပါဝင်ပါကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် ယခုကိစ္စအပေါ် များစွာစဉ်းစားခဲ့ကြောင်း၊ ရိုးသားသည့် စစ်မှန်သည့် နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုများ ရှိရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ပါလီမန်စနစ်ကို ကြည့်ကြည့်၊ တော်လှန်ရေးကောင်စီခေတ်ကို ကြည့်ကြည့်၊ လမ်းစဉ်ပါတီအစိုးရခေတ်ကို ကြည့်ကြည့် မိမိတို့တွေ့နိုင်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့တိုင်းပြည်၏ ပကတိအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို မိမိတို့ မှန်မှန်

ကန်ကန်သွားနိုင်မှသာ နိုင်ငံရေးသည် တည်ငြိမ်မှုရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ်မှုရမှသာလျှင်၊ လုံခြုံရေးနှင့် တည်ငြိမ်မှုဆိုသည်မှာလည်း နောက်ဆက်တွဲပါလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်ဖက်က လုံခြုံရေးနှင့်တည်ငြိမ်ရေးရှိမှသာ နိုင်ငံရေးနှင့်တည်ငြိမ်မှုတို့သည် ဟန်ချက်ညီညီဖြင့် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲများလည်း ရှိခဲ့

ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲဆိုသည်မှာ အသက်ဖြစ်ကြောင်း၊ အများဆန္ဒဟု ပြောသည့်အတွက် ရွေးကောက်ပွဲကို ဆန္ဒပြုခြင်းနှင့်သွားကြကြောင်း၊ ဆန္ဒပြုခြင်းဖြင့် သွားသည့်အတွက် ယင်းဆန္ဒပြုခြင်းသည် မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြစ်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ လွတ်လပ်စွာ မှန်ကန်စွာ ဆန္ဒပြုခြင်းဖြင့် ဒီမိုကရေစီ၏ အနှစ်သာရကို လွတ်လွတ်လပ်လပ် မှန်မှန်ကန်ကန်ပေး၍ရကြောင်း၊ သမာသမတ်မကျလျှင် ပြည်သူ့ဆန္ဒအမှန်တိုင်းဖြစ်ရန် ခဲယဉ်းပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစတင်၍ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ကို ကျင့်သုံးခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်နှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်ရွေးကောက်ပွဲကြီးများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ရွေးကောက်ပွဲကြီးများကြားတွင် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲများလည်း ရှိခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါရွေးကောက်ပွဲများ၌လည်း ပြဿနာအနည်းငယ်နှင့် တိုင်ကြားတရားစွဲမှုများရှိခဲ့သော်လည်း ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ပြဿနာကြီးကြီးမားမားမရှိဘဲ သမာသမတ်ရှိသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်ဟူ၍ လက်ခံသွားကြကြောင်း။

တက်တက်ကြွကြွဖြင့် မဲပေးခဲ့

ပြီးခဲ့သည့် တတိယအကြိမ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ရွေးကောက်ပွဲအကြိုကာလ၊ ရွေးကောက်ပွဲမဲပေးနေသည့်ကာလနှင့် ရွေးကောက်ပွဲပြီးသည့်ကာလများတွင် ပြဿနာများရှိလာကာ ကြီးမားသည့်ပြဿနာများ ဖြစ်လာသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီဆောင်ရွက်သည့် ပါတီမဲဆွယ်စည်းရုံးရေးမှစတင်ကာ ပါတီများ၏ ပြောဆိုလုပ်ပိုင်ခွင့်နှင့်ပတ်သက်၍ တရားမျှတမှု သံသယဖြစ်စရာများ တွေ့လာကြောင်း၊ မိမိဆီသို့လည်း နိုင်ငံရေးပါတီများက စာရေးကြသည့်လွှာများလည်းရှိကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် ဖိတ်ကြား၍ ၎င်းတို့၏ ဆန္ဒများနှင့် အခြေအနေများကို မေးမြန်းကြောင်း၊ တစ်ဖက်တွင်လည်း ပါတီများနှင့် လူထု၏ စာများကိုဖတ်ကြည့်သည့်အခါ ရွေးကောက်ပွဲအကြိုကာလ ဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် သံသယကြီးကြီးမားမားဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထိုအချိန်မှစ၍ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန် ကြိုသည့်နေရာတိုင်းတွင် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်စေရေး လုပ်ဆောင်ပေးရန် အဓိကဦးတည်၍ ပြောခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲနှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲ

တို့တွင် မဲပေးခဲ့ကြသည့်သူများနှင့် ပါတီများက အဆိုပါ ရွေးကောက်ပွဲများတွင် သံသယမရှိသည့်အတွက် တက်တက်ကြွကြွဖြင့် မဲပေးခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရကြောင်း။

၂၀၁၅ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါး မဲပေးခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် တက်လာသည့် အစိုးရလုပ်ဆောင်ချက်များအပေါ် ပြည်သူများအနေဖြင့် အားမလိုအားမရ ဖြစ်လာကြသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ပြည်သူများက ၎င်းတို့၏ ဆန္ဒအလျောက် အလွှာအသီးသီး၏ ခံစားချက်များကို မှတည့်၍ အစိုးရလုပ်ဆောင်ချက်များအပေါ်မှာ အားမလိုအားမရ ဖြစ်လာသည့်အတွက် ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ရန် ရှိလာသည့်အခါ ရွေးကောက်ပွဲအပေါ် စိတ်ပျက်ပြီး မဲပေးချင်သော်လည်းကောင်း ဖြစ်လာကြသည်ကို တွေ့ရပြီး No Vote လှုပ်ရှားမှုများ ဖြစ်လာကြောင်း။

ရာနှုန်းပြည့်လက်ခံနိုင်ရန် ခဲယဉ်း

ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီရွေးကောက်ပွဲလုပ်သည့်အခါ ရန်ကုန်တစ်မြို့နယ်လုံး မဲပေးသူ ၁၄ ရာခိုင်နှုန်းလောက်သာ ရှိသည်ကို သိရကြောင်း၊ လူ ၁၀၀ တွင် ၁၄ ယောက်သာ မဲပေးပြီး အဆိုပါ ၁၄ ယောက်ထဲမှ မဲများသူကို တာဝန်ပေးသည်ဆိုသည်မှာ တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသောသူသည် သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒရှင်အားလုံး၏ ကိုယ်စားပြုမှုအပေါ် အားပျော့ကြောင်း၊ ရာနှုန်းပြည့် လက်ခံနိုင်ရန် ခဲယဉ်းကြောင်း၊ ယင်းမှာ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ရွေးကောက်ပွဲအတွေ့အကြုံတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း။

လွတ်လွတ်လပ်လပ်မဲပေးရန်ဆောင်ရွက်ခဲ့

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲ၌ ရောက်သည့်နေရာတိုင်းတွင် နှစ်သက်ရာကို မဲပေးရန်တိုက်တွန်းပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီ၏အနှစ်သာရသည် မဲပေးရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖြစ်သင့်သည်ကိုသာ ပြောပြကြောင်း၊ ဆုံးဖြတ်သည်မှာ ပြည်သူများပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်ကို တပ်တွင်းမဲရုံများတွင် မဲပေးခြင်းမှ အပြင်တွင်မဲပေးရမည်၊ ပြည်သူနှင့်အတူ မဲပေးရမည်ဟု ပြောလာသည့်အခါ မိမိအနေဖြင့် ချက်ချင်းပင် သဘောတူခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်သူနှင့်အတူ မဲပေးသည်မှာ ပို၍ကောင်းကြောင်း၊ လွတ်လွတ်လပ်လပ်မဲပေးရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ မဲပေးသည့်ကာလ၊ မဲပေးသည့်အချိန်တွင် မဲရုံများနှင့်ပတ်သက်၍ ကြိုတင်မဲပြဿနာများရှိကြောင်း၊ ကြိုတင်မဲများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် ပြင်ဆင်ချက်များပေး၍ မဲပေးခိုင်းသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ဥပဒေကို ကျော်လွန်၍ မဖြစ်ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေကို ကျော်လွန်သည့် အမိန့်များကို ထုတ်ပြန်မှုမပြုသင့်ကြောင်း၊ သို့သော် အဆိုပါအချက်များကို မျက်ကွယ်ပြု၍ ကိုပစ်ဖြစ်သည်ကို အကြောင်းပြုထုတ်ပြန်ထားသည့်အမိန့်များကို တွေ့ရကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၆ မှ

ဆိုလိုသည်မှာ မဲစာရင်းထုတ်ပြန်သည့်အခါနှင့် ကြိုတင်မဲပေးသည့်အခါ မှားယွင်းမှုများ စတင်တွေ့လာကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့က စနစ်တကျ စိစစ်ဆောင်ရွက်ပေးရန်ပြောကြောင်း၊ တပ်မတော်အတွင်း၌ ကြိုတင်မဲပေးရာတွင် ကြိုတင်မဲပေးသည့်အချိန် ရက် ၉၀ မတိုင်မီ ရှိနေသူဖြစ်ရမည်ဟု ပြောပါကြောင်း။

မိမိတို့စည်းကမ်းနှင့်အညီ မဲပေးရန် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းမှာ ကြိုတင်မဲပေးသည့်ကာလဖြစ်ကြောင်း၊ မဲရုံ၌ မဲပေးသည့်အချိန်တွင်လည်း တပ်မတော်အနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင်ရှိသည့် မဲပေးသည့်နေရာများတွင် မည်သည့်မြို့နယ် မည်သည့်မဲရုံ၌ မည်သို့မဲပေးသည် စသည်ဖြင့်လူဦးရေစာရင်း အကုန်ရှိကြောင်း၊ ဆက်သွယ်ရေးစနစ်အလွန်ကောင်းသည့် ခေတ်ကာလတွင် မိမိတို့အနေဖြင့် မသိစရာ အကြောင်းမရှိပါကြောင်း၊ မဲစာရင်းထဲတွင် မှတ်ပုံတင်မပါသူ စာရင်းများတွေ့ရကြောင်း၊ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများက ပြောဆိုခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းမှာ မဲပေးသည့်နေ့က ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့လည်း တိုင်ကြားကြောင်း၊ တချို့ပါတီများက စာနဲ့ရေးပြီး ပြောကြားကြောင်း၊ မဲဆန္ဒရှင်တစ်ဦးက ယင်း၏ တွေ့ရှိချက်ကို မိမိထံ စာရေးပြီး တင်ပြကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် ကျွမ်းကျင်သူများ ခေါ်၍ဆွေးနွေးကြောင်း၊ နောက်ဆုံးကွန်ပျူတာနှင့် တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးသည့်အခါတွင် ရလဒ်များထွက်လာကြောင်း၊ စထွက်သည့်အချိန်ကစ၍ UEC ကို ရှင်းပြရန် မိမိတောင်းဆိုကြောင်း၊ UEC က ရေငံ့တပ်ဖွဲ့ဖော်ပြပြီး ထုတ်ပြန်ချက်များ ထုတ်ကြောင်း၊ ယင်းပြဿနာမှာ မည်သို့မျှ လက်ခံ၍မရကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် လွှတ်တော်သို့စာရေး၍ အသိပေးကြောင်း။

UEC နှင့်သာ သက်ဆိုင်

ယင်းနောက် လွှတ်တော်အထူးအစည်းအဝေးခေါ်ရန်အတွက် တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ နိုင်ငံရေးပါတီတို့အချို့နှင့်ပေါင်းပြီး စာရေးတင်ပြကြောင်း၊ လွှတ်တော်က ငြင်းပယ်ခဲ့ကြောင်း၊ အမှန်အားဖြင့် လွှတ်တော်က ငြင်းပိုင်ခွင့်မရှိကြောင်း၊ အထူးအစည်းအဝေးကို ဥပဒေအရ ခေါ်ပေးပါဟု ပြောပါက ဥပဒေနှင့်ကိုက်ညီလျှင် ခေါ်ပေးရမည်ဟု ဝန်ခံပြီး ငြင်းပယ်ခွင့်မရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတထံ ထပ်ပြီးတင်ပြကြောင်း၊ တရားဝင်ကာလုခေါ်ပေးရန်တင်ပြသော်လည်း အသိအမှတ် မပြုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အဆုံးအဖြတ်ပေးနိုင်သည့်သူကို စာရေးပါကြောင်း၊ အစိုးရအဖွဲ့ကိုယ်စားလှယ် မိမိထံလာတွေ့ပြီး ဆွေးနွေးခဲ့ရာ အကျိုးအကြောင်းများဖြင့် ရှင်းပြခဲ့ကြောင်း၊ ကိုယ်စားလှယ်များကလည်း လက်ခံကြောင်း၊ သို့သော် အဖြေမရခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တရားဝင်ဖြစ်အောင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အနေဖြင့် အမျိုးသားလုံခြုံရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးခေါ်ပေးစေလိုကြောင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတထံသို့ စာထပ်ရေးခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းတို့ အကြောင်းပြန်ချက်မှာ သမ္မတနှင့် လွှတ်တော်တွင် ဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့်မရှိကြောင်း။ UEC နှင့်သာ သက်ဆိုင်ကြောင်း၊ UEC နှင့်သာ ရှင်းရန်လိုကြောင်းစသည်ဖြင့် တုံ့ပြန်ခဲ့ကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းအရ ဆောင်ရွက်ထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်သည့်အတွက် မိမိအနေဖြင့် ယင်းကို မပျက်စီးစေလိုကြောင်း၊ အကြိမ်ကြိမ်အခါခါ သတင်းအချက်အလက်ပေးကြောင်း၊ သို့သော် မည်သို့မျှ မရသည့်အတွက် ယခုအနေအထားကို ရောက်ခဲ့ကြောင်း။ ရွေးကောက်ပွဲကြောင့် ဖြစ်လာသည့် ပြဿနာအခြေခံကို ရှင်းပြခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

ပုဒ်မ ၄၀ (ဂ) နှင့် ပုဒ်မ ၄၁ ခု အရ နိုင်ငံတော်၏ အာဏာကို အစမှ ရယူလိုခြင်းနှင့် အကျိုးဝင်နေသည်ကို တွေ့မြင်ရကြောင်း၊ ကျွမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုပြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တာဝန်ရှိသည့်အဖွဲ့အစည်းများကို ဖွဲ့စည်းရန်လုပ်ဆောင်ခြင်းသည် အာဏာကို မတရားသဖြင့်ရယူရန် ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းတို့မှာ ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီကာလ၊ ရွေးကောက်ပွဲကာလ၊ ရွေးကောက်ပွဲအပြီးကာလများတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အခြေအနေများဖြစ်ကြောင်း။

ကော်မတီအကုန်လုံးကို အသိပေး

မိမိတို့တာဝန်ယူပြီးနောက် ရွေးကောက်ပွဲမဲစာရင်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပြန်ပြီးစိစစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြန်လည်စိစစ်

ပြီး လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မဲစာရင်းစစ်ရန်အတွက် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က အရေးကြီးကြောင်း၊ အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာလိုက်သည့် အချိန်မှစပြီး ဥပဒေအရ ပျက်ပြယ်သွားပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က အသစ်တက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထူးခြားသည်မှာ ယခင် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ထုတ်ပြန်သည့် မဲစာရင်းတွင် တတိယအကြိမ် မဲစာရင်းထုတ်ပြန်သည်ဟု ပြောဆိုခဲ့ကြောင်း၊ ပဏာမစစ်မည်အချိန်တွင် တတိယအကြိမ် မဲစာရင်းမရရှိကြဟု ပြောကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် ယခုတာဝန်ရှိသူများနှင့် ပဏာမစစ်မည်အချိန်တွင် တတိယအကြိမ် မဲစာရင်းယခုအထိ မရသေးကြောင်း၊ သို့သော်တွေ့ရှိပါက တတိယအကြိမ် မဲစာရင်းကို ပြန်လည်စစ်ဆေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်က စစ်သည့်အခါ ပထမအကြိမ် မဲစာရင်းကို စစ်ကြောင်း၊ ဒုတိယအကြိမ်မဲစာရင်းရသည့်အချိန်တွင် ပထမအကြိမ်ရသည့် မဲစာရင်းနှင့် ဒုတိယအကြိမ်မဲစာရင်း သိပ်မကွာပါကြောင်း၊ အနည်းအကျဉ်းသာ ကွာကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့က မဲစာရင်းရလဒ်နှင့် ပတ်သက်ပြီး အတည်ပြုနိုင်ရန်အတွက် နံပါတ်တစ်လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ဆောင်ပြီးပါက ကြေညာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မကြာခင် ကြေညာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အကြမ်းဖျင်းမဟုတ်ဘဲ အကုန်လက်မှတ်ထိုးပြီး ကော်မတီတွင်လည်း တင်ပြ၍ ကော်မတီအကုန်လုံးကို အသိပေးပြီး ကြေညာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဒုတိယအချက်အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါသည် တားဆီး၍ရသည့် ရောဂါမဟုတ်ပါကြောင်း၊ ကောင်စီဝင်များ မစုံလင်ချိန်တွင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများ ခန့်အပ်ပြီး ခေါ်တွေ့ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ အတွက် အားသွန်ခွန်စိုက်လုပ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်က ကမ္ဘာတွင် ဒုက္ခအပေးဆုံးပြဿနာ ဖြစ်နေကြောင်း၊ ကမ္ဘာလူဦးရေသန်း ၁၀၀ ကျော်ခန့် ကိုဗစ်ရောဂါဖြစ်နေကြောင်း၊ သေဆုံးမှုလည်း အထိုက်အလျောက်ရှိကြောင်း၊ သို့သော်လည်း တားဆီး၍ မရသည့် ကိစ္စမဟုတ်ပါကြောင်း၊ အားသွန်ခွန်စိုက်လုပ်ရန်အတွက် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းနှင့် ထူးဆန်းရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပြည်သူ့လူထုနှင့် လက်တွဲပြီး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ နှင့်ပတ်သက်ပြီး လျှို့ဝှက်သည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပုဂ္ဂိုလ်များရှိကြောင်း၊ စနစ်ဇယားဖြင့် စနစ်တကျရှိနေသည်ကို စိစစ်တွေ့ရှိရကြောင်း၊ သို့သော်လည်း မည်သို့သုံးစွဲထားသည်ကို ပြန်လည်ကြည့်ရှုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တချို့နေရာများတွင် နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်ကို ကိုဗစ်မိတ်ဆယ်ရေးအတွက် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများကို ရန်ပုံငွေပေးသည်များ ရှိပါကြောင်း၊ ဘီလီယံနှင့်ချီ၍ ပေးသည်များရှိကြောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက်လည်း ဖိတ်ခေါ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အကျိုးရှိရှိဖြင့် ထိထိရောက်ရောက် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ လုပ်ဆောင်သွားမည်ဟု ပြောလိုကြောင်း၊ ကာကွယ်ကုသရေးအပိုင်းတွင်လည်း အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့နောက် ကျေးလက်နေပြည်သူများနှင့် ရဟန်းသံဃာများ မကျန်စေရေးအတွက် လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိတွေ့မှုများသည် အလွန်ခွဲခြားမိမိမနေ ထမ်းဆောင်နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကိုလည်း ကာကွယ်ဆေးထိုးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဓိက အခြေခံလူတန်းစားများ၊ တောင်သူလယ်သမားများ၊ ကျေးလက်များတွင်ရှိသည့် လူများ၊ အများစု ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကို အမြန်ဆုံး ထိရောက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးမှရမည်ဟု တွေးမိပါကြောင်း။

ပြန်လည်တည်မတ်အောင် လုပ်ရန်လို

တတိယသည် ကိုဗစ်ရောဂါနှင့်ပတ်သက်ပြီး ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးများ နာလန့်ထူရန် မိမိတို့ကောသိစိက ကူညီပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ငွေကြေးလိုအပ်ပါကလည်း ငွေချေးရန်အတွက် နည်းလမ်းရှာလုပ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဘဏ္ဍာအခွန်ဝန်ကြီးနှင့် ဗဟိုဘဏ်ကိုလည်း ယခင်အတွေ့အကြုံရှိသည့်သူကိုသာ ပြန်လည်တာဝန်ပေးပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စီးပွားရေးကို ပြန်လည်တည်မတ်အောင် လုပ်ရန်လိုပါ

ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကိုလည်း ဖိတ်ခေါ်ပါကြောင်း၊ ဆောင်ရွက်ဆဲ စီမံကိန်းများ၊ ခွင့်ပြုပြီး စီမံကိန်းများနှင့်ပတ်သက်ပြီး မိမိအနေဖြင့် အာမခံချက်ပေးပါကြောင်း၊ အစိုးရက မူအားဖြင့် သဘောတူပြီး ခွင့်ပြုချက်မရသေးသည့်များ ရှိပါကြောင်း၊ ဥပမာအားဖြင့် ဘဏ္ဍာအခွန်ဝန်ကြီးဌာန ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ သတ္တုတွင်းဝန်ကြီးဌာန စသည့်ဌာနဆိုင်ရာ အသီးသီး၏ အကြောင်းပြချက်များကို တစ်ဖွဲ့ချင်းခေါ်ယူ ဆွေးနွေးပြီး အမြန်ဆုံး ခွင့်ပြုချက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကော်မတီများကို ပြန်ဖွဲ့ထားပြီး ကောင်စီဝင်များသည်လည်း အချို့နေရာများတွင် ကော်မတီဝင်များအဖြစ် ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝိုင်းဝန်းစဉ်းစားပေးကြရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင်အစိုးရက သဘောတူညီပြီးဖြစ်သည့် ခွင့်ပြုချက်စောင့်ဆိုင်းနေသည့် လုပ်ငန်းများကို အမြန်ပွင့်ပေးစေရန် လုပ်ဆောင်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက်အောင် ဆက်ပြီးလုပ်နိုင်စေရေးအတွက် လုပ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ပပို့ကုန်များများ ရရှိရေးကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် မိမိတို့အပေါ် သံသယဖြစ်မှုများရှိပြီး တချို့နေရာတွင် ပိတ်ပင်တားဆီးမှုများရှိကြောင်း။

ဆက်လက်ကူညီဆောင်ရွက်ပေး

ထို့ကြောင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ပို၍မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားရန် ကြိုးစားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နောက်ထပ်အရေးကြီးသည်မှာ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်ခု၏ လိုအပ်ချက်တစ်ခုမှာ နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ်မှုနှင့် လုံခြုံရေးတည်ငြိမ်မှုဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောင်းလဲမှုရှိမည်မဟုတ်ကြောင်း၊ NCA လမ်းညွှန်အတိုင်း သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ် အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ NCA နှင့်ပတ်သက်၍ အရေးပေါ်ကာလ တစ်နှစ်အတွင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ ခိုင်ခိုင်မာမာဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်မှတ်မထိုးရသေးသည့် အဖွဲ့များကိုလည်း လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရန် ကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းတို့က ဦးဆောင်ပြီး ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိကိုယ်တိုင်လည်း လက်ခံတွေ့ဆုံ၍ ပြောဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့သွားနေသည့် ဒီမိုကရေစီဆိုသည်မှာ အားလုံးတူညီသည့် လမ်းကြောင်းပေါ်တွင် လျှောက်လှမ်းရန်၊ စိတ်တူသဘောတူသွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ယင်းကိုလည်း ကောင်စီဝင်များက ဆက်လက်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် ပြောလိုကြောင်း။

မဲစာရင်းများ စစ်သည့်အခါတွင် ၁၈နှစ် မပြည့်သေးသူများစွာတွေ့ရကြောင်း၊ မှတ်ပုံတင်မပါသည့်သူများ စာရင်းအတွင်း တွေ့ရကြောင်း၊ သန်းနှင့်ချီတွေ့ရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဝန်ကြီးကို ခေါ်တွေ့ မေးမြန်းရာ ရန်ကုန်တွင်ရှိသည့် သူတော်တော်များများသည် နာဂစ်၌ အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ရောက်လာသည့်သူများဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းတို့တွင် မှတ်ပုံတင်မရှိဟု ပြောတင်ရရှိစေရန် အင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်နယ်များတွင် မှတ်ပုံတင်မရှိသည့် တိုင်းရင်းသားများ ရှိပါကြောင်း၊ ယင်းတို့ကိုလည်း အထူးစိစစ်ချက်ထားပြီး ဝန်ကြီးဌာနက ဆောင်ရွက်ပေးရန် ပြောကြားထားကြောင်း၊ မိမိဖြည့်စွက်ပြောလိုသည်မှာ နိုင်ငံသားမှတ်ပုံတင်နှင့် သန်းခေါင်စာရင်းအားလုံး နိုင်ငံသားအားလုံးကို ခိုင်ခိုင်မာမာ ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ နောက်ထပ် ရပ်ထား၍ မရသည့်ကိစ္စတစ်ခုမှာ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေသည့် နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ကိစ္စဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အကျိုးစီးပွားကို မထိခိုက်ပါက သဘောတူညီချက်များကို ဆက်လက်ဆွေးနွေး၍ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆွေးနွေး၍ လက်ခံသည့် ကိစ္စရပ်များကို လက်ခံမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၁၉၈၂ ခုနှစ် နိုင်ငံသားဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အရေးပေါ်ကာလအတွင်း လုပ်ငန်းရပ်များကို မြန်မြန်

ထက်ထက်ဖြင့် လုပ်ဆောင်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းတို့ပြီးသည့်နှင့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်သည့် ကိုဗစ်ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အရေးကြီးသည်မှာ ပိုဆောင်ဆက်သွယ်ရေးဖြစ်ပြီး ရပ်ထား၍ မရပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်က ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျန်သည့်ဌာနများကိုလည်း ကျွမ်းကျင်သည့်သူများနှင့် ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးကြောင်း၊ အရေးကြီးဆုံးနေရာအားလုံးတွင်လည်း ကျွမ်းကျင်သည့်သူများက တာဝန်ယူလုပ်ဆောင်နေကြောင်း၊ ယင်းကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် မိမိတို့သည် စုပေါင်းဦးဆောင်မှုဖြင့် ဒီမိုကရေစီကို စနစ်တကျသွားရန်အတွက် ဦးတည်နေကြောင်း၊ အကြမ်းဖျင်းအားဖြင့် မှန်း၍ရပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးနှင့် ပတ်သက်၍လည်း မူဝါဒများပြောင်းလဲခြင်း မရှိကြောင်း၊ အခြေခံဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ လွတ်လပ်၍ တက်ကြွသည့် နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးလျက် ရှိကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူတူညီတူနေထိုင်ရေးမူအပေါ်တွင်အခြေခံပြီး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အာဆီယံနိုင်ငံအဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သည့်နှင့်အညီ အာဆီယံတွင် ပေးထားသည့် ကတိကဝတ်များအားလုံးကို လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အတူ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်သည့်နှင့်အညီ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ပဏာမအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီသည့် ကုလသမဂ္ဂ၏ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကိုလည်း လိုက်နာသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့သည် မိမိတို့နိုင်ငံနှင့်ကိုက်ညီ၍ လက်ခံထားသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ ကုလသမဂ္ဂနှင့်ဆိုင်သည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအားလုံး လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ကောင်စီဝင်များကို အသိပေးလိုကြောင်း၊ အဓိကအားဖြင့် မိမိတို့သည် တိုတောင်းလှသည့် ကာလအတွင်း အခြေအနေကို ပုံမှန်လမ်းကြောင်းအပေါ် ပြောဆိုအောင်သွားနိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ယင်းကိုကောင်စီဝင်များကလည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ အကြံဉာဏ်ပေးရန်နှင့် လိုအပ်သည့်နေရာတွင် ဦးဆောင်ပေးရန် တင်ပြလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြ

ယင်းနောက် ကောင်စီဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် ဦးသိန်းညွန့်၊ JengPhang ဆောင်ရွက်၊ မန်းမြင်းမောင်၊ ဒေါ်အေးနုစိန်၊ ဦးမောင်ဟာ၊ ဦးခင်မောင်ဆွေတို့က ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်တွင်ပါရှိသည့် နိုင်ငံရေးပါတီပြဋ္ဌာန်းချက်များအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရေး နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် အခြေခံကျသည့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာစီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများ အမြန်ဖွဲ့စည်းပြီး သမာသမတ်ကျသွားအား တာဝန်ပေးအပ်ရေး၊ နိုင်ငံတော် လုံခြုံရေးအတွက် လိုအပ်သောဥပဒေများအား ပြန်လည်ပြဋ္ဌာန်းပေးရေး၊ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပေးရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ပိုမိုအောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများတွင် အဖွဲ့ဝင်များ တိုးမြှင့်ခန့်ထား ပေးရေး၊ ပြီးခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲ၌ ရခိုင်ပြည်နယ် ဗြူနယ်အချို့တွင် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်သည့် အခြေအနေရှိသော်လည်း မကျင်းပပေးခဲ့သည့်အတွက် အခွင့်အရေးများဆုံးရှုံးခဲ့မှု တိုက်ပွဲရှောင်စခန်းများရှိ ပြည်သူများ၏ စားဝတ်နေရေးနှင့် အခက်အခဲများကို ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးဌာနများ ဖွဲ့စည်းပေးရေး၊ လွှတ်တော်ဥပဒေများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီ ဖွဲ့စည်းခွင့်ဥပဒေ၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာဥပဒေတို့တွင် ပြည့်စွက်ချက်များထည့်သွင်းရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြောင်း။

တင်ပြချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပြုရေးကိစ္စကို စဉ်းစားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို မထိခိုက်စေရန်လိုကြောင်း၊ ယခုတင်ပြသည့် ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များကို အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် စဉ်းစားဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းမှာကြားခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၅ မှ

တင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားကို ဖော်ဆောင်ပေးရန်နှင့် ကာကွယ်ပေးရန် ဦးတည်ကြောင်း၊ ဆင်းရဲချမ်းသာကွာဟမှု၊ ကျေးလက်မြို့ပြကွာဟမှုနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ကွာဟမှုတို့ကို အတတ်နိုင်ဆုံး လျှော့ချနိုင်ရန် ဝန်ကြီးဌာနများက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန

အလိုက် ရေးဆွဲပြီးသော်လည်း အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းရန် ကြန့်ကြာနေသည့် ဥပဒေများကို အမြန်ဆုံးအတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ အနေဖြင့် ပါတီနိုင်ငံရေးကင်းရှင်းရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အခြားအချိန်တွင် မိမိနှစ်သက်ရာကို မဲပေးနိုင်သော်လည်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ချိန်တွင် ပါတီနိုင်ငံရေး၊ အရောင်အသွေးကင်းရှင်းရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် မိမိနှင့် သက်ဆိုင်သည့် လုပ်ငန်းတာဝန်ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီး

ဌာနအလိုက် တာဝန်ရှိသူများက အရောင်အသွေးကင်းသည့် ဝန်ထမ်းများဖြစ်လာအောင် စိတ်ရှည်လက်ရှည်ဖြင့် နားလည်အောင် ရှင်းလင်း ပြောကြားပေးစေလိုကြောင်း။

တပ်မတော်အနေဖြင့် ပြည်သူကရွေးချယ်ထားသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းကို မည်သို့မျှသွေဖည်မဟုတ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် မှန်မှန်ကန်ကန်သွားနိုင်ရန် ထိန်းကျောင်းပေးခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ဝန်ကြီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် နိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံ

သားများ တိုးတက်အောင် စေတနာထားဆောင်ရွက်ပေးကြရန်လိုကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၏ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်သူကအားကိုးရသည့်၊ တိုင်းပြည်က အားထားရသည့် အစိုးရတစ်ရပ်ဖြစ်အောင် တာဝန်ရှိသူအားလုံးက အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း မှာကြားသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို လေးဆူစာတံပုံရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်လှူပူဇော်ပွဲ စေတီတော်မြတ်ကြီးပြန်လည်ဖူးမြော်ကြည်ညိုပွဲနှင့် အသံမစဲမဟာပဋ္ဌာန်းပူဇော်ပွဲ မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားတက်ရောက်ကြည်ညို

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုသည် ယနေ့နံနက် ၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ လေးဆူစာတံပုံရွှေတိဂုံစေတီတော်အထက်ပစ္စယ် တနင်္ဂနွေထောင့်၌ ကျင်းပသည့် ဗုဒ္ဓါဘိသေကအနေကဇာတင်လှူပူဇော်ပွဲ၊ ချမ်းသာကြီးတန်ဆောင်း၌ ကျင်းပသည့် စေတီတော်မြတ်ကြီး ပြန်လည်ဖူးမြော်ကြည်ညိုပွဲ မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားနှင့် အသံမစဲမဟာပဋ္ဌာန်း ပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားတို့သို့ တက်ရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုသည်။



ရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန (ရန်ကုန်ရုံးခွဲ) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ခရစ်ယာန်၊ အစ္စလာမ်၊ ဟိန္ဒူဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့ ၁၄ ဖွဲ့မှ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံတော်၏လက်ရှိအခြေအနေနှင့် ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်က အသိအမှတ်ပြုထားသော ဘာသာသာသနာများကို တတ်နိုင်သမျှကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည့် အခြေအနေကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့အသီးသီးမှ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များအနေဖြင့် လိုအပ်ချက်များ၊ အခက်အခဲများရှိပါက ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းဆွေးနွေးစေလိုပြီး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသော ခရစ်ယာန်ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့ ၇ ဖွဲ့၊ အစ္စလာမ်ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့ ၅ ဖွဲ့နှင့် ဟိန္ဒူဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့ ၂ ဖွဲ့တို့မှ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်အသီးသီးက တင်ပြဆွေးနွေးကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များ မှာကြားဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဘိဝံသဆရာတော်ကြီးထံမှ ဧည့်ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်၍ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယရွှေတိဂုံစေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသ အမှူးပြုသော နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဆရာတော်ကြီးများ၊ ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာ

ဘိဝံသထံမှ အနုမောဒနာတရားနာယူကာ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ (အပေါ်ပုံ) ဆက်လက်၍ ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တဝိပဿနာ

ပဋ္ဌာန်းတရား ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်းအကျိုးတရားများ ဟောကြားချီးမြှင့်တော်မူသည်။ ယင်းနောက် မဟာပဋ္ဌာန်းပစ္စယုဒ္ဓေသပါဠိတော်ကို သံပြိုင်ရွတ်ဆိုပူဇော်ကြပြီး တာဝန်ကျ ပဋ္ဌာဏ

ဘာဏကဆရာတော်က မဟာပဋ္ဌာန်းပါဠိတော်ကို ဆက်လက် ရွတ်ဖတ်ပူဇော်သည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ဗုဒ္ဓကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ်သာသနာ

ကျေးလက်ဒေသနေ ပြည်သူများ ဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိရေးနှင့် လူနေမှုအဆင့်အတန်း မြှင့်မားရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ထွဋ်ဦးသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်တွင် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကျော်မင်းဦး၊ ဦးဦးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့်အတူ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ရှိ GAP စံပြုစိုက်ပျိုးရေးကို လည်းကောင်း၊ တပ်ကုန်းမြို့နယ် အေးချမ်းသာကျေးရွာ၌ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကျေးရွာအဆင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေး စံပြုစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများနှင့် ပေတော ဥစားကြက်မွေးမြူရေးခြံကိုလည်းကောင်း၊ ငလျက်ရေလှောင်တံခွန်နှင့် ဆည်ရေသောက်စနစ်များကို လည်းကောင်း လေ့လာကြည့်ရှုပြီး စီမံကိန်းတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေကြသူများနှင့် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်မှုနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆွေးနွေးသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနသည် စိုက်ပျိုးမွေးမြူထုတ်လုပ်သူ တောင်သူလယ်သမားများနှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ လယ်ယာလုပ်ငန်းမှ ဝင်ငွေများ တိုးတက်ရရှိရေးနှင့် လူနေမှုအဆင့်အတန်း မြှင့်မားရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသကဲ့သို့ ဒေသနေ ပြည်သူများ မိမိရပ်ရွာ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကိုယ်တိုင်စီမံအုပ်ချုပ်နိုင်စွမ်းရှိစေရေးအတွက် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ပေးခြင်းနှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ၊ အခြားအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများမှ ဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး၊ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအရှိန်အဟုန် ကောင်းမွန်လာစေရန် ကျေးလက်နေလူငယ်များ၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ရရှိရေး၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာများ ကျွမ်းကျင်စွာတတ်မြောက်ရေး၊ ဒေသအလိုက် အရည်အသွေးမြင့်ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးကို သက်ဆိုင်ရာဦးစီးဌာနများ အနေဖြင့် ပူးပေါင်းအထူးအလေးထား စီမံဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်း (GAP) ကျင့်စဉ်နှင့် အော်ဂဲနစ်စိုက်ပျိုးရေးစနစ်များကို စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများက စိတ်ဝင်တစားလုပ်ကိုင်လာမှုများရှိနေသကဲ့သို့ ယင်းထွက်ကုန်များအပေါ် စားသုံးသူများနှင့် ဈေးကွက်၏ တောင်းဆိုမှုများလည်း တိုးတက်လာလျက်ရှိကြောင်း၊ ပြည်တွင်းပြည်ပဈေးကွက်ဖော်ဆောင်ရန် မဖြစ်မနေလိုအပ်သည့် အရည်အသွေးမြင့်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရေးကို တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်း (GAP) စံနမူနာပြု ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ခင်းများကို ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ရှိ GAP စံပြုစိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်ပြသထားလျက်ရှိကြောင်း။

အဆိုပါစံပြုစိုက်ပျိုးရေးအနေဖြင့် နည်းပညာပေးလုပ်ငန်းများအပြင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ အကျိုးအမြတ်၊ သီးနှံအရည်အသွေး၊ ဈေးကွက်အခြေအနေစသည့် စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်သူများ သိရှိလိုသည့်သတင်းအချက်အလက်များကို စနစ်တကျ လေ့လာပြုစုပြီး အတွေ့အကြုံကောင်းများကို စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူ

များနှင့် လယ်ယာစီးပွားလုပ်ငန်းများသို့ ရောက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။ ပြောင်းလဲသက်ရောက်လျက်ရှိသည့် ရာသီဥတုကြောင့် ယခုနှစ်တွင် ဆည်များ ရေဝင်ရောက်မှု လျော့နည်းကျဆင်းလာသဖြင့် ရေအလေ့အလွန်မရှိ အသုံးချနိုင်ရန်၊ ရေသောက်စနစ်များ အဆင့်မြှင့်တင်ရန်၊ တောင်သူများ ကိုယ်တိုင်ပါဝင်သည့် ရေသုံးစွဲသူများအဖွဲ့ (WUG) များ၊ ရေသုံးစွဲသူများအသင်း (WUA) များ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ရန်၊ သက်တမ်းရှည်ဆည်တစ်ကြီးများ၏ လုံခြုံစိတ်ချရမှု မြှင့်တင်ရန် ပင်မရေပေးမြောင်းကြီးများနှင့် လက်ဝဲမြောင်းများ ထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများကိုလည်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ဒေသခံကျေးလက်နေပြည်သူများ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းဖြင့် ဝင်ငွေပိုမိုရရှိစေနိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို ဖော်ဆောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ သတင်းစဉ်

အလားတူ လယ်ယာကဏ္ဍတွင်လည်း GAP , GAQP , GAHP စသည့် ခေတ်မီနည်းစနစ်များ အသုံးပြုနိုင်ရန်၊ အစားအစာဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် အာဟာရပြည့်ဝစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်ရန်၊ ဝင်ငွေနှင့် အကျိုးအမြတ် ပိုမိုရရှိမည့် သီးနှံအမယ်သစ်များ ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရန်၊ အစိုးရဌာနဆိုင်ရာများ၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ၊ ဘဏ်များနှင့် ငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ တောင်သူများ ပူးပေါင်း၍ ခေတ်မီစိုက်ပျိုးရေးမြှင့်တင်ရေးစနစ် ထူထောင်ဆောင်ရွက်ပြီး ပြည်တွင်းပြည်ပဈေးကွက်ရရှိရေးတို့ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပွင့်ဆန်း ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည့် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ခန်းမ(၁) ၌ ကျင်းပရာ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာပွင့်ဆန်း တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။(ယာပုံ)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး၊ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍများ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံရှိ စီးပွားရေးသမားများအနေဖြင့် လည်း မြန်မာ့ပို့ကုန်များ နိုင်ငံတကာသို့ ပို့မိတင်ပို့နိုင်ရေးအတွက် ပြုပြင်မှုများ၊ ဈေးကွက်ရှာဖွေချိတ်ဆက်ခြင်းများကို ပိုမို တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာလအတွင်း ကြုံတွေ့ခဲ့သည့်အခက်အခဲ များကြောင့် e-Commerce လုပ်ငန်းများပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရေးကိုလည်း အားပေးဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်ဖက်တွင် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေး ကဏ္ဍတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်းများ၏ သက်သာချောင်ချိရေး၊ ကျန်းမာရေးစသည့်ကဏ္ဍများကို ပိုမို ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့် သူရက လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများနှင့် ရှေ့ဆက် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးမင်းမင်းက ထပ်မံဖြည့်စွက် ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်လမ်းညွှန် မှာကြားသည်။



အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီး အတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ရန်ကုန်ဘဏ်ခွဲနှင့် မန္တလေးဘဏ်ခွဲတို့၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဒါရိုက်တာအစည်းအဝေးခန်းမ၌ စီဒီယိုကွန်ပရက် စနစ်ဖြင့် ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းညိုနှင့် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။(အောက်ပုံ)

အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေး၌ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌက မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်သည် ငွေရေး ကြေးရေးစနစ်ကို ဦးဆောင်ရသည့်အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်၍ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု

အတွက် အဓိကကျပါကြောင်း၊ ကိုဗစ် - ၁၉ ကပ်ရောဂါသက်ရောက်မှုကြောင့် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး အကျပ်အတည်းများ ဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် ငွေရေး ကြေးရေးပိုင်း၌ ချေးငွေများရရှိနိုင်ရေး၊ အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိနိုင်ရေးအတွက် ဘဏ်နှင့် ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများ အားလုံး ထိရောက်မြန်ဆန်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများ အောင်အောင်မြင်မြင် ဖြစ်စေရေးနည်းလမ်းများကို ရှာဖွေပြီး လစ်ဟာမှု များမရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာ နိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ ခေါင်းဆောင်ပိုင်းများ အနေဖြင့် လုပ်ငန်းများအားလုံးကို ခြုံငုံနားလည်ပြီး ခေါင်းဆောင်မှုစွမ်းရည်တိုးတက်ပြည့်ဝရေး အမြဲ လေ့လာဆောင်ရွက်ထားရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်း များ၏ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်တိုးတက်ရေး၊

ဝန်ထမ်းများ၏ ရသင့်ရထိုက်သည့် အကျိုးခံစားခွင့် များရရှိရေး၊ သုတေသနလုပ်ငန်းများကို အားကောင်း ခိုင်မာလာစေရန် ဆောင်ရွက်ရေး၊ ဒီဂျစ်တယ်ငွေပေး ချေမှုစနစ်များ ပိုမိုတိုးတက်ရေး၊ ဘဏ်နှင့်ငွေရေး ကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် ရာ၌ သွက်လက်မြန်ဆန်ပြီး အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ အဓိကလုပ်ငန်းတာဝန်ဖြစ်သည့် ငွေရေးကြေးရေး စနစ်တည်ငြိမ်ခိုင်မာမှုနှင့် ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်မှုများ ကို အောင်မြင်မှုရရှိစေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး တို့နှင့်ပတ်သက်၍ မှာကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် တာဝန် ရှိသူများက မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ်၌ ဝါးအခြေခံလက်မှုပညာသင်တန်းဖွင့်လှစ်

ဆွမ်ပရာဘွမ် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ကချင်ပြည်နယ် ပုတာအိုခရိုင် ဆွမ်ပရာဘွမ်မြို့နယ်၌ ဝါးအခြေခံလက်မှုပညာ သင်တန်းကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်ဘဏ္ဍခန်းမ၌ မြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်ညိုတို့က သင်တန်း ဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသန်းဇင်တို့က ကျေးလက်နေ ပြည်သူများ လူနေမှုဘဝမြှင့်တင်ရေးအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိ

စေရန်ရည်ရွယ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဝါးအခြေခံလက်မှုပညာသင်တန်းတွင် ဝါးခွက်၊ ဝါးနာရီ၊ ဝါးတစ်ရှူးဘောက်၊ ဝါးရေတကောင်း၊ ဝါးမီးအုပ်ဆောင်း၊ ဝါးလင်ပန်း စသောဝါးအခြေခံလက်မှုပညာ များကို မြစ်ကြီးနားမှ ဝါးလက်မှုဆရာ နှစ်ဦးက သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ပြီး အင်ကောမကျေးရွာ၊ ဖုန်ကျွန်းကျေးရွာ၊ ခင်ဒုယန်ကျေးရွာ၊ အင်ဆိုင်ယန် ကျေးရွာ တို့မှ သင်တန်းသား ၁၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကုဋေ(ပြန်/ဆက်)

ပြည်သူ့လူထုထိန်းသိမ်းရေး

ရက်စွဲ၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်

ပြည်သူများ၏ နေ့စဉ်စားဝတ်နေရေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆောင်တာ များ အဆင်ပြေစေရန် ဘဏ်များက နေ့စဉ်ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိကြ ပါသည်။ ဘဏ်လုပ်ငန်းများ ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်ခြင်းသည် နိုင်ငံစီးပွားရေး ၏ အဓိကအခြေခံလိုအပ်ချက်တစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟို ဘဏ်သည် နိုင်ငံအတွင်း ဘဏ်လုပ်ငန်းများစနစ်တကျဖြင့် အခြေခံခိုင်မာစွာ ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်စေရန် ကြိုးကြပ်ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ပြည်သူ့လူထုကလည်း နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတည်ငြိမ်မှုကိုရှေးရှုပြီး ဘဏ်များ ပုံမှန်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ပိုင်းဝန်းကူညီ ဆောင်ရွက်ကြပါရန် မေတ္တာ ရပ်ခံအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်

သွေးလိုအပ်သည့် လူနာများအတွက် အမျိုးသားသွေးဌာနတွင် သွေးတောင်းခံနိုင်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

အမျိုးသားသွေးဌာနသည် စေတနာရှင်ပြည်သူများက လှူဒါန်းသည့်သွေးများကို ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေဖြင့် လက်ခံ၊ စုဆောင်း၊ စစ်ဆေးပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းဖြန့်ဝေ လျက်ရှိသည်။

ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်တွင် ပြုလုပ်သည့် Haemovigilance Committee အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်အရ သွေးနှင့်သွေးပစ္စည်းများကို သက်တမ်းမကုန်မီ အသုံးပြုနိုင်ရန် မည်သည့်ဆေးရုံမဆို အရေးပေါ် (အရေးပေါ်) သွေးလိုအပ်ပါက Haemovigilance Committee ဝင်များဖြစ်သည့် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာခင်မြ၊ ပါမောက္ခဒေါက်တာထွန်းလွင်ငြိမ်း၊ တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာစိန်ဝင်းတို့ထံ အီးမေးလ် - hv.mm@pratonmail.ch ပေးပို့အတည်ပြုချက်ရယူပြီး အမျိုးသား သွေးဌာနသို့ ဆက်သွယ်တောင်းခံနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေဖြင့်ထောက်ပံ့၍ စေတနာသွေးလှူရှင်များက လှူဒါန်းထား သည့် သွေးနှင့်သွေးပစ္စည်းများဖြစ်၍ ဆေးရုံများမှအခကြေးငွေလုံးဝ (လုံးဝ) မယူ ရန်နှင့် အမျိုးသားသွေးဌာနဖုန်း ၀၉-၅၀၂၈၃၀၇၊ ၀၉-၄၂၀၁၆၇၀၇၀ တို့သို့ ဆက်သွယ်တောင်းခံနိုင်ကြောင်း အမျိုးသားသွေးဌာနမှ အသိပေးကြေညာထား သည်။

အောင်သူရ

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များမှာ ဟားခါးမြို့တွင် ၀ ဒီဂရီ စင်တီဂရိတ်၊ ပုတာအိုမြို့၊ မင်းတပ်မြို့နှင့် တီးတိန်မြို့တို့တွင် ၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်နှင့် မချမ်းဘောမြို့တွင် ၆ ဒီဂရီ စင်တီဂရိတ်တို့ ဖြစ်ကြ သည်။ မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးချေချိန်များမှာ နေပြည်တော် (ဖေဖော်ဝါရီမြို့နယ်) တွင် ၀ ဒီဂရီ

၉၈ လက်မ၊ နေပြည်တော်(ဧရာဝတီမြို့နယ်)တွင် ၀ ဒီဂရီ ၉၄ လက်မ၊ မန်းမော်မြို့နှင့် လှိုင်းတက်မြို့ တို့တွင် ၀ ဒီဂရီ ၉၀ လက်မစီ၊ နေပြည်တော်(ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်)တွင် ၀ ဒီဂရီ ၇၉ လက်မနှင့် မိုင်းဆတ်မြို့နှင့် နေပြည်တော်(ဥက္ကရာဇ်မြို့နယ်)တို့တွင် ၀ ဒီဂရီ ၅၉ လက်မစီတို့ ဖြစ်ကြသည်။ မိုး/ဇလ

နိုင်ငံအရေး တွေးဆဆင်ခြင် ရှုမြင်နိုင်ဖို့

မိုးတိမ်

ပြီးခဲ့သည့် ဆယ်နှစ်ခန့်က ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များအပေါ် ပြန်ပြောင်းလေ့လာ အကဲခတ်လိုက်လျှင် လွန်စွာ စိတ်ကျေနပ်ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ကောင်းသည့် သမိုင်းဖြစ်ရပ်တို့ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ကြသည်ကို မည်သူမျှ ငြင်းပယ်၍ မရနိုင်ပေ။

တပ်မတော်အစိုးရက ဦးစီးဆောင်ပြု၍ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပေးခဲ့ရုံသာမက ဒီမိုကရေစီအုပ်ချုပ်ရေး စနစ်ကိုလည်း စနစ်တကျ ကူးပြောင်းပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ယင်းဖြစ်စဉ်ကြီးကို နိုင်ငံရေးအသိုင်းအဝိုင်းတစ်ခုလုံးကလည်း “မြန်မာ့နေ့ဦး” ဟု တင်စားချီးကျူး ခဲ့ကြသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းက သုံးသပ်ကြရာတွင် မြန်မာပြည် ဒီမိုကရေစီအကူး အပြောင်းသည် သိမ်မွေ့ညင်သာ အောင်မြင်သည်ဟု အကဲဖြတ်ခဲ့ကြပါ၏။ ဤသို့ နှစ်ပေါင်းများစွာ တစ်ပါတီစနစ်နှင့် ဗဟိုဦးစီးစနစ် ကျင့်သုံးဆောင်ရွက် ခဲ့ရာမှ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကူးပြောင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် မျက်နှာပန်း ပွင့်လန်းခဲ့ရဖူး၏။

ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုခန့် အရှိန်ယူအစပျိုးခဲ့သည့် ဒီမိုကရေစီခရီးလမ်း ခေတ္တရပ်ဆိုင်းခဲ့ရသည်ဟု ဆိုရမည်။ မည်သည့်ပယောဂ၊ မည်သည့်အနေနှင့် အယုတ်များရှိခဲ့သည်ကို အားလုံးသိကြပြီးဖြစ်သော်လည်း ရှေ့ဆက်လက် ချီတက်မည့် လမ်းခရီးအတွက် နိုင်ငံသားတိုင်းက မည်သို့ဝိုင်းဝန်းကူညီ ဆောင်ရွက်ကြရမည်ကို စဉ်းစားကြရမည်ဖြစ်သည်။

ယခုဖြစ်စဉ်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ၏ ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးတစ်ခုဟု မှတ်ယူနိုင်သော်လည်း ရှေ့ဆက်ကြရမည့်ခရီး အတွက် နိုင်ငံသားအားလုံးက မှန်ကန်စွာ သုံးသပ်ရှုမြင် ချင့်ချိန်ဆောင်ရွက်ကြဖို့ လိုအပ်ပါသည်။

ယနေ့နိုင်ငံတော်၏ တာဝန်အရပ်ရပ်ကို တပ်မတော်က လွှဲပြောင်းရယူပြီး ချိန်ညှိ အောက်ပါ လုပ်ငန်းတာဝန်(၅)ရပ်ကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်မည်ဟု

ဒီမိုကရေစီသို့ အသွင်ပြောင်းရေးအတွက် သွားရာလမ်းကြောင်း ဖြစ်နေလို့ပဲ” ဟု ပြောခဲ့ဖူးသည်။

ယနေ့တပ်မတော်က ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများတွင် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ပြန်လည် ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲအပ်ပေးမည်ဆိုသည့် တာဝန်တစ်ခု ပါဝင်နေသည်။

နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ ရွေးကောက်ပွဲဝင်မည့် နိုင်ငံရေးသမားများအနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲနိုင်ငံရေးကို စောင်းပေးဆောင်ရွက်သင့်သည်။ တိုင်းပြည် တည်ငြိမ်မှုအတွက် ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးသင့်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲကို ဗဟိုပြုသည့် နိုင်ငံရေးမျိုး ဆောင်ရွက်သင့်ပြီး လမ်းပေါ်နိုင်ငံရေးမျိုး ရှောင်ရှားသင့်သည်။ လက်ရှိအခြေအနေကို တည်တည်ငြိမ်ငြိမ်ဖြင့် ဖြတ်သန်းသင့်သည်ဟု အကြံပြု လိုသည်။

ယခုအချိန်တွင် အချို့သော နိုင်ငံရေးသမားများက ပြည်သူများ၊ လူငယ် များနှင့် ဝန်ထမ်းများကို နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် လှုံ့ဆော်၍ လမ်းပေါ်တွန်းတင် ပေးနေကြသည်။ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်မှု ပျက်ပြားအောင် အကွက်ကျကျ စီမံဆောင်ရွက်နေကြသည်။ ပွဲလန်အောင်လုပ်၍ ဖျာခင်းရန် ကြိုးစားနေကြ သည်ကို စိတ်မကောင်းဖွယ် တွေ့မြင်နေရသည်။

ယနေ့ဖြစ်ပေါ်နေသည့် ဖြစ်စဉ်များကို ပြန်ကြည့်ပါက ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ နှင့် ပတ်သက်၍ မဲစာရင်းကွာခြားမှုများရှိနေသဖြင့် တပ်မတော်က ဖြေရှင်းပေးရန် တောင်းဆိုချက်ကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ပျက်ကွက်ခဲ့သည်။ ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အထူးအစည်း အဝေး ခေါ်ယူဖြေရှင်းပေးရန် တပ်မတော်၏ တောင်းဆိုချက်အပေါ် ဆောင်ရွက်ပေးရန် ပျက်ကွက်ခဲ့သည်။ ထိုပြင် အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ အစည်းအဝေးခေါ်ယူပေးရန် တပ်မတော်က နှစ်ကြိမ် တင်ပြခဲ့သော်လည်း ငြင်းပယ်ခဲ့သည့်အတွက် ယခုကဲ့သို့ အရေးပေါ်အခြေ အနေ ကြေညာခဲ့ရသည်ကို အားလုံးအသိပင် ဖြစ်သည်။ ဤအခြေအနေကြောင့် တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်ကိုရယူခဲ့ရပြီး တည်ဆဲအခြေခံဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်ခြင်းလည်းဖြစ်သဖြင့် ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးကြရန်သာ တိုက်တွန်း လိုပါသည်။

“ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ ရွေးကောက်ပွဲဝင်မည့် နိုင်ငံရေးသမားများအနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲနိုင်ငံရေးကို စောင်းပေးဆောင်ရွက်သင့်သည်။ တိုင်းပြည် တည်ငြိမ်မှုအတွက် ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးသင့်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲကို ဗဟိုပြုသည့် နိုင်ငံရေးမျိုး ဆောင်ရွက်သင့်ပြီး လမ်းပေါ်နိုင်ငံရေးမျိုး ရှောင်ရှားသင့်သည်။ လက်ရှိအခြေအနေကို တည်တည်ငြိမ်ငြိမ်ဖြင့် ဖြတ်သန်းသင့်သည်ဟု အကြံပြုလို ”

ဒီမိုကရေစီ ကူးပြောင်းခြင်းဆိုသည်မှာ

စင်စစ် ကျန်တော်တို့နိုင်ငံသည် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကူးပြောင်းခဲ့သည် ဆိုသော်လည်း အများစုသည် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဒီမိုကရက်တိုင်းဇေးရှင်းကို ကွဲကွဲပြားပြား နားလည်ထားကြဟန်ကား မတွေ့ရပေ။

ဒီမိုကရေစီဆိုသည်မှာ ပြည်သူ့လူထုအုပ်ချုပ်သောစနစ်ဟု အလွယ် ပြောနိုင်သော်လည်း ယင်းစနစ်ကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ဖို့ရာအတွက် ဒီမိုကရက် တိုင်းဇေးရှင်းဟုခေါ်သည့် ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းမှု လုပ်ငန်းစဉ်များကို စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ပေးကြရသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့်ပြောရလျှင် ဗဟိုဦးစီး အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်မှ ဒီမိုကရေစီအုပ်ချုပ်ရေးစနစ်သို့ ကူးပြောင်းရာတွင် ချက်ချင်း လက်ငင်း ပြီးပြီးရာ ပြောင်းလဲပေး၍မရဘဲ အဆင့်ဆင့်ကူးပြောင်းရခြင်းကို ဒီမိုကရက်တိုင်းဇေးရှင်းဟု ခေါ်သည်။ ဤအဆင့်ကို ဆောင်ရွက်မည်ဆိုလျှင် သက်ဆိုင်ရာ လူ့အဖွဲ့အစည်းအားလုံး၏ ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေကို မျက်နှာမူရမည်။ အများအပြား ပေါ်ပြူလာ ခြင်္သေ့များဖြင့် လှုံ့ဆော်နှိုးဆွနေလို့မရ။ မိမိတို့၏ စိတ်ဆန္ဒများကို အခြေခံပြီး ချဉ်းကပ်လို့မဖြစ်နိုင်။ ဒီမိုကရက်တိုင်းဇေးရှင်း အခြေတည်ရာ လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ လူမှုစီးပွားအနေအထား၊ လူမှုအုပ်စုများ၏ စုဖွဲ့ဖြစ်တည်ပုံနှင့် နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုတို့အပေါ်၌သာ အခြေခံခိုင်ခိုင် ဆောင်ရွက်ရသည့် သဘောရှိသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးတွင် ဒီမိုကရက်တိုင်းဇေးရှင်းပုံစံမျိုးစုံဖြင့် ပြောင်းလဲ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရက်တိုင်းဇေးရှင်းပုံစံမှာ ဒီမိုကရေစီနှုန်းစံများကို အခြေပြုစတင်ခဲ့ခြင်းမဟုတ်ဘဲ တိုင်းပြည်၏ ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေနှင့် လူမှုစီးပွားဖြစ်ထွန်းမှု၊ သမိုင်းကြောင်းတစ်လျှောက် ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် နိုင်ငံရေးခေလေ ဖွံ့ဖြိုးမှုတို့အပေါ် အခြေခံစဉ်းစား၍ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းပြီးပုံစံ(Imposed Transi- tion) ဖြင့် ကူးပြောင်းရသည့် ပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်ဖြစ်သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်း ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် မပျက်မကွက် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် အသက်ခန္ဓာကြီးတစ်ခုပင်ဖြစ်သည်ကို နိုင်ငံရေးတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ကြသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အားလုံး သိထားရပေမည်။

ယနေ့ဖြစ်စဉ်

ပြီးခဲ့သည့် ရက်ပိုင်းအတွင်းက ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၁၇ အရ နိုင်ငံတော်ကို အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာ၍ နိုင်ငံတော်၏ အာဏာ ၃ ရပ်ကို တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ထံသို့ လွှဲအပ်တာဝန်

ကြေညာထားခဲ့သည် -

- (၁) ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းအပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင် ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- (၂) လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိရောက်စွာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- (၃) COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များကို ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားပေး သွားမည်။
- (၄) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- (၅) အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက် ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) ခုနှစ်နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲ ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီ စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် ယင်းလုပ်ငန်းကြီး(၅)ရပ်ကို အောင်မြင်အောင် ဖော်ဆောင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီကို ဖွဲ့စည်း၍ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည်ကိုလည်း တွေ့မြင်နေ ရသည်။

တွေးဆဆင်ခြင် ရှုမြင်နိုင်ဖို့

ဆရာကြီးမောင်စူးစမ်းက “Democracy Transaction မှာ သွားတဲ့ပုံစံက သုံးမျိုးရှိတယ်။ နံပါတ်(၁)က Street Politics လို့ ခေါ်တဲ့ လမ်းပေါ်နိုင်ငံရေး၊ နံပါတ်(၂)က Influence Politics လို့ ခေါ်တဲ့ တခြားနိုင်ငံတွေက ဖိအားပေးတဲ့ နိုင်ငံရေး၊ နံပါတ် (၃)က Electoral Politics လို့ခေါ်တဲ့ ရွေးကောက်ပွဲနိုင်ငံရေး ဆိုပြီး ရှိတယ်။ အဲဒီသုံးခုထဲကနေပြီးတော့မှ ကျန်တာနှစ်ခုကို ဖယ်ပြီး အဓိက စောင်းပေးသင့်တာကတော့ Electoral Politics ပါ။ ဒါမှလည်း တိုင်းပြည်ရဲ့ တည်ငြိမ်မှု (Stability) ကို ရမယ်။ ပြီးတော့ ရွေးကောက်ပွဲကသာလျှင် စစ်မှန်တဲ့

ညီညွတ်ကြပါဖို့

မြန်မာနိုင်ငံသည် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အပြီး ဒီမိုကရက်တိုင်းဇေးရှင်း ဒုတိယ လှိုင်းနှင့်အတူ ပေါ်ထွက်ခဲ့သော်လည်း အချိန်ကာလအားဖြင့် ဆယ်စုနှစ်တစ်ခု ခန့်သာ အသက်ဝင်နိုင်ခဲ့သည်။ ၁၉၆၂ ခုနှစ် နောက်ပိုင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးရှုမျှော်ခင်းမှာ ဒီမိုကရေစီပျောက်ကွယ်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံရေး လှိုင်းဂယက် များကြားတွင်သာ ကျင်လည်ခဲ့ကြရသည်။

၁၉၈၈ ခုနှစ်မှစ၍ တပ်မတော်မှ ပုံဖော်တည်ဆောက်ပေးခဲ့သည့် မြန်မာ့ဒီမိုကရက်တိုင်းဇေးရှင်းသည် အတော်အတန် အရှိန်ရလာသော်လည်း ၂၀၂၀ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီရွေးကောက်ပွဲ၏ လှိုင်းဂယက် ဝဲဩဇာများကြောင့် ခေတ္တရပ်နားခဲ့ရပြန်ပါသည်။

ယနေ့အချိန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသူ/ နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် သတိပြု ဆင်ခြင်သင့်သည့်အချက်မှာ မိမိတို့နိုင်ငံကို စစ်မက်ဖြစ်ပွားနေသည့် တိုင်းပြည်အဖြစ်မှ ငြိမ်းချမ်းသော၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော တိုင်းပြည်အဖြစ်သို့ ဝိုင်းဝန်းထူထောင်ကူးပြောင်းကြရန်ဖြစ်သည်။ ပြည်တွင်းနိုင်ငံရေးဖြစ်စဉ်များ တွင် ပြည်ပ ပယောဂအနှောင့်အယှက်များ ကင်းရှင်းပြီး တိုင်းရင်းသား အချင်းချင်း/ နိုင်ငံသားအချင်းချင်း ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးအဖြေရှာရန် ဖြစ်သည်။ ဆူပူအုံကြွမှုများကို ဖန်တီးပြီး နောက်ကြောင်းပြန်သည့်ဘဝမျိုးကို လုံးဝရှောင်ကြဉ်ကြရပေမည်။

ယနေ့အချိန်တွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် သမိုင်းပေးလိုအပ်ချက်အရ နိုင်ငံတာဝန်များကို ရယူဆောင်ရွက်နေရသည်ကို နားလည်သိမြင်ပြီး တည်ငြိမ်မှု၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် စစ်မှန်သည့် ဒီမိုကရေစီ စနစ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်မူ လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် နိုင်ငံသားတစ်ဦး အနေဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြခြင်းကသာ လက်တွေ့အလုပ်ဖြစ်မည် ထင်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်သက်ခိုင်သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် အဆိုပါဝန်ကြီးဌာနရှိ အရာထမ်းများ၊ အမှုထမ်းများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ဦးစီးမှူးများ၊ ဌာနများ၊ ဂေဟာ များ၊ မူးယစ်ဆေးဖြတ်ပြီးသူများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစခန်းများနှင့် သဘာဝ

ဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်းကျောင်းတို့ရှိ အရာထမ်းများ၊ အမှုထမ်းများ အား Zoom Meeting ဖြင့် တွေ့ဆုံသည်။ (အောက်ပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်က ဝန်ကြီးဌာန ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များအား ချမှတ်ထားသည့် မူဝါဒ၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူ့ကို အခြေခံသည့်ပုံစံဖြင့် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အလုပ်

အပေါ် စေတနာထားပြီး မြန်မြန်ဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ပြဿနာတစ်ခုကို အရှိအတိုင်းသိမှ မှန်မှန်ကန်ကန် ဖြေရှင်းနိုင်မည် ဖြစ်သည့်အတွက် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သည့်အခါတွင် ကြံ့ကြံ့နိုင်သည့် အခက်အခဲများနှင့် ပြဿနာများကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းတင်ပြစေလိုပါကြောင်း။

ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်

လုပ်ငန်းများတွင် တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲပြဿနာများကို ဖြေရှင်း နိုင်ရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန အချင်းချင်းအပြန်အလှန် ပူးပေါင်း ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်သူလူထု အတွက် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် စေတနာဖြင့် လုပ်ဆောင်ပေးကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အရပ်ဘက်၊ စစ်ဘက်ဆက်ဆံရေး တည်ဆောက်ပြီး လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အရပ်ဘက် စစ်ဘက် ဆက်ဆံရေး မတည်ဆောက်နိုင်ဘဲ ရှေ့ဆက်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျှင် အဆင်ပြေနိုင် မည် မဟုတ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ရုံးချုပ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ဦးစီးမှူးများ၊ ဌာနများ၊ ဂေဟာများ၊ မူးယစ်ဆေးဖြတ်ပြီးသူများ၊ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးစခန်းများနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်းကျောင်း ရှိ ဝန်ထမ်းများက မိတ်ဆက်ကြသည်။

ယင်းနောက် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ဒုတိယ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်တို့က ဝန်ကြီးရုံးနှင့် ဦးစီးဌာနများအလိုက် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့်လုပ်ငန်းများ၏ အခြေအနေ၊ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ် များကို တင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သိရှိလိုသည်များကို ပြန်လည် မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံးနှင့် ဦးစီးဌာနများရှိ ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

တိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်းအောင်မြင့်သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးရုံးနှင့် ဦးစီးဌာနများရှိ ဝန်ထမ်း များနှင့် တွေ့ဆုံ အမှာစကားပြောကြား သည်။ (ဟာပုံ)

တွေ့ဆုံပွဲသို့ အမြဲတမ်းအတွင်း ဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အရာ ထမ်းနှင့် အမှုထမ်းများ တက်ရောက် ကြသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က မိမိသည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီ၏ ခန့်အပ်တာဝန်ပေး ချက်အရ ယခုကဲ့သို့ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခြင်း ဖြစ်ပါ

ကြောင်း၊ ယခင်အချိန်များကလည်း တိုင်းပြည်၏ တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ဖူးသူဖြစ်ပြီး အထူး သဖြင့် တိုင်းရင်းသားရေးရာကိစ္စရပ် များကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုအတွက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ(UFDJC) တွင်လည်း အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းလိုက်ပါ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် အထူးပြောကြားလို သည်မှာ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများဖြစ်သည့် အလျောက် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းနည်းဥပဒေ တွင် ပါရှိသည့်အတိုင်း ဥပဒေဘောင် အတွင်းနေထိုင်ရန်၊ ဝန်ထမ်းစည်းမျဉ်း စည်းကမ်းနှင့် အမိန့်ညွှန်ကြားချက် များ လိုက်နာရန်နှင့် ပါတီနိုင်ငံ ရေး ကင်းရှင်းရန် မှာကြားလိုကြောင်း။



ဝန်ထမ်းများ စည်းလုံးညီညွတ်မှု အတွင်း ပျော်ရွှင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မိသားစုသဖွယ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အချုပ်အခြာဖြင့်

ဆိုပါက ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် မိမိ ၏ Identity ကို ယုံကြည်ရန်၊ မိမိ အနေဖြင့်လည်း တိုင်းရင်းသားများ အတွက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ကတိပြုပါကြောင်းနှင့် ဝန်ထမ်းများ

အနေဖြင့် မိမိတို့၏ လိုအပ်ချက်နှင့် အခက်အခဲများကို ပွင့်လင်းစွာ တင်ပြ ဆွေးနွေးနိုင်ပါကြောင်း ပြောကြား သည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာ

သည့် ဝန်ထမ်းများက လိုအပ်သည် များ တင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

(၇၄)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစည်းဝေး

ဟားခါး ဖေဖော်ဝါရီ ၈

(၇၄)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း

အစည်းအဝေးကို ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဟားခါးမြို့ ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီရုံး ၌ ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)

(၇၄)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စု နေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပရေးဦးစီး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်စီမံအုပ် ချုပ်ရေးကောင်စီ အတွင်းရေးမှူး

ဦးတိုးဝင်းက (၇၄) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် (၇၄) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနား ကျင်းပ ရေး ဆက်ကော်မတီအသီးသီးမှ (၇၄)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်း အစီအမံများကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အတွင်းရေးမှူး နှင့် ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များက ဖြည့်စွက် ဆွေးနွေးကြကာ ပြည်နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အတွင်းရေးမှူး က နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



မော်လမြိုင်ကျွန်းတွင် ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၄၀၀၀ ကျော် အကုန်အကျခံ၍ ကျေးရွာချင်းဆက်ချောင်းကူးတံတား တည်ဆောက်

မော်လမြိုင်ကျွန်း ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်တွင် ကြပ်စဉ်ချောင်းကျေးရွာ အုပ်စု ကွင်းချောင်းကျေးရွာ ချောင်းမကြီးအား ကွန်ကရစ်ချောင်းကူးတံတား အဖြစ် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ ကွန်ကရစ်ချောင်းကူးတံတားကြီးကို လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု မြန်ဆန်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်လျက် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းများ ဖောက်လုပ်ပြီးနောက် ရာစုပိုင်း၊ ကညင်ချောင်း၊ ပိုးခန့်ဒေါင့်ကျေးရွာအုပ်စုများအပါအဝင် ကျေးရွာအုပ်စုပေါင်း ခုနစ်အုပ်စုနှင့် ကျေးရွာပေါင်း ၅၃ ရွာမှ ဒေသခံပြည်သူပေါင်း နှစ်သောင်းကျော်ခန့် မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့သို့ သွားလာမှုမြန်ဆန်လွယ်ကူစေရန်အတွက် ကြပ်စဉ် ချောင်းကျေးရွာအုပ်စုနှင့် တယ်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စုကြားရှိ ကွင်းချောင်း ကျေးရွာ ချောင်းမကြီးကို ကွန်ကရစ်တံတားအဖြစ် တည်ဆောက်ပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကျေးရွာချင်းဆက် ကွန်ကရစ်ချောင်းကူးတံတားကြီးသည် အလျား ပေ ၁၄၀၊ အကျယ်ပေ ၂၀ ရှိပြီး ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၄၂၀၀ အကုန်အကျခံ တည်ဆောက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ကြပ်စဉ်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးဝင်းမောင်က ပြောသည်။

မောင်ယဉ်ဦး

ကိုပါအီတာလီယာဖလားဗိုလ်လုပွဲသို့ တက်လှမ်းမည့်အသင်းက ဂျူဗင်တပ်စ်လား၊ အင်တာမီလန်လား

ကိုပါအီတာလီယာဖလား ဆီမီးဖိုင်နယ် ဒုတိယအကျော့ ပွဲစဉ်အဖြစ် ဂျူဗင်တပ်စ် အသင်းနှင့် အင်တာမီလန်အသင်း တို့ပွဲစဉ်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဂျူဗင်တပ်စ်အိမ်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ပထမအကျော့ပွဲစဉ်ကို အင်တာမီလန်အိမ်ကွင်း၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက်က ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီး ဂျူဗင်တပ်စ် အသင်းက စီရော်နယ်ဒို၏ သွင်းဂိုးနှစ်ဂိုးနှင့်အတူ နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိထားသည်။

ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းမှ အားထားရသည့် တိုက်စစ်ကစားသမား စီရော်နယ်ဒိုသည် ယခုနှစ်ရာသီ စီးရီးအေ ၁၇ ပွဲတွင် ၁၆ ဂိုးအပါအဝင် ပြိုင်ပွဲအရပ်ရပ် ၂၄ ပွဲကစားကာ ၂၃ သုံးဂိုးအထိ သွင်းယူပေးထားနိုင်သည့် ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်သည်။ ယခုသီတင်းပတ်အစောပိုင်းတွင် အသက် ၃၆ နှစ် ပြည့်ခဲ့ပြီဖြစ်သော တိုက်စစ်ကစားသမား စီရော်နယ်ဒိုသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်က နောက်ဆုံးယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သော ရိုးမားအသင်းနှင့်ပွဲစဉ်တွင် အသင်းအတွက် ဂိုးသွင်းယူပေးထားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ အင်တာမီလန်အသင်းမှ တိုက်စစ်ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်သူ လူကာကူသည်လည်း ယခုနှစ် ရာသီအသင်းတွင် ခြေစွမ်းပြကစားထားနိုင်သူတစ်ဦးဖြစ်၍ စီးရီးအေ ပွဲ ၂၀ တွင် ၁၄ ဂိုးသွင်းယူထားနိုင်သူဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ယခုပွဲစဉ်တွင် အဆိုပါ တိုက်စစ်ကစားသမားနှစ်ဦး၏ ခြေစွမ်းကို အထူးစောင့်ကြည့်သွားရမည် ဖြစ်သည်။

ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်း၏ လက်ရှိခြေစွမ်းကိုကြည့်လျှင် နောက်ဆုံးယှဉ်ပြိုင် ကစားထားသည့် ငါးပွဲတွင် ငါးပွဲစလုံး နိုင်ပွဲရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ထားနိုင်သည့်အတွက် ခြေစွမ်း



အတက်ဘက်ရောက်နေသည်ဟု ဆိုနိုင်ပေသည်။ ထိုနည်းတူ အင်တာမီလန်အသင်းကလည်း နောက်ဆုံးငါးပွဲတွင် တစ်ပွဲသာ ရှုံးနိမ့်ထားသည့်အတွက် ခြေစွမ်းအတက်ဘက်ရောက်နေသည်ဟု ဆိုနိုင်ပေသည်။ စီးရီးအေအမှတ်ပေးဇယားရပ်တည်မှုကိုကြည့်လျှင် ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းက ပွဲ ၂၀ ကစားပြီး ရမှတ် ၄၂ မှတ်ဖြင့် အဆင့် (၃) နေရာတွင် ရပ်တည်နေကာ အင်တာမီလန်အသင်းက ၂၁ ပွဲကစားပြီး

ရမှတ် ၄၇ မှတ်ဖြင့် အဆင့် (၂) နေရာတွင် ရပ်တည်နေသည်။ ထို့ကြောင့် ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းနှင့် အင်တာမီလန်အသင်းတို့သည် အမှတ်ပေးဇယား ရမှတ်ကွာဟမှုမှာ ငါးမှတ်သာရှိထားသည့် အတွက်ကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ အင်တာမီလန်အသင်းက ပထမအကျော့တွင် နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ထားသည့်အတွက်ကြောင့်သော်လည်းကောင်း ယခုပွဲစဉ်သည် ပြိုင်ဆိုင်မှု ပိုမိုပြင်းထန်လာ

ဖွယ်ရှိနေသည်။ ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းသည် ကိုပါအီတာလီယာဖလားကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်က နောက်ဆုံးဆွတ်ခူးထားသည့်အတွက် အောင်မြင်မှုနှင့် ဝေးကွာနေသည့်အသင်းဟု ဆိုရပေမည်။ တစ်ဖန် အင်တာမီလန်အသင်းကလည်း အဆိုပါဖလားကို ၂၀၁၁ ခုနှစ်က နောက်ဆုံးရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် အောင်မြင်မှုနှင့် ဝေးကွာနေသည့်အသင်းဟု ဆိုရပေမည်။ ထို့ကြောင့် အောင်မြင်မှုနှင့် ဝေးကွာနေသည့် အသင်းနှစ်သင်းဖြစ်သည့်အတွက်လည်းကောင်း၊ စီးရီးအေအမှတ်ပေးဇယားရပ်တည်မှုအရ ရမှတ်ကွာဟမှု ကျဉ်းမြောင်းနေသည့်အတွက် လည်းကောင်း ယခုပွဲစဉ်သည် ပြိုင်ဆိုင်မှုပြင်းထန်လာဖွယ်ရှိနေသည်။ ကိုပါအီတာလီယာဖလား လက်ရှိချန်ပီယံမှာ နာပိုလီအသင်းဖြစ်ရာ ဗိုလ်လုပွဲ၌ ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီး ပယ်နယ်တီအဆုံးအဖြတ်တွင် လေးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ ခြောက်ကြိမ်မြောက် ဆွတ်ခူးထားခြင်း ဖြစ်သည်။ အဆိုပါဖလားပြိုင်ပွဲ၏ အောင်မြင်ဆုံးအသင်းမှာ ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း ၁၃ ကြိမ် ဆွတ်ခူးထားသည်။

ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းသည် ယခုပွဲစဉ်ပြီးလျှင် နာပိုလီ၊ ဝေါ်တိုအသင်းတို့နှင့် ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည် ဖြစ်သော်လည်း ကိုပါအီတာလီယာဖလား ဗိုလ်လုပွဲသို့ ရောက်ရှိအောင် အကောင်းဆုံး ပြိုင်ဆင်လာဖွယ်ရှိနေသည်။ အင်တာမီလန်အသင်းကလည်း ပထမအကျော့ရှုံးကြွေးကို ပြန်ဆပ်ကာ ဗိုလ်လုပွဲသို့ တက်လှမ်းသွားနိုင်မလား စိတ်ဝင်စားဖွယ် စောင့်ကြည့်ရမည် ဖြစ်သည်။

အောင်ဇော်

မန္တလေးမြို့နှင့် မုဆယ်မြို့နယ်တို့တွင် ငွေကျပ်သိန်း ၂၉၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ ထိန်းချုပ်ဓာတုပစ္စည်း Sodium Cyanide များနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
မန္တလေးမြို့နှင့် မုဆယ်မြို့နယ်တို့တွင် ငွေကျပ်သိန်း ၂၉၀၀ ကျော် တန်ဖိုးရှိ ထိန်းချုပ်ဓာတုပစ္စည်း Sodium Cyanide များနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။
ယင်းသတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် သတင်းအရ

ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် မန္တလေးမြို့ သီရိမင်္ဂလာ ကုန်တင်ယာဉ်ရပ်နားစခန်းအတွင်း NISSAN CONDOR အမျိုးအစား မော်တော်ယာဉ်ကိုရှာဖွေရာ အောင်ကို၊ ချမ်းမင်း (ခ)ဖိုးချမ်း၊ ဇော်မျိုးလွင်တို့အား တွေ့ရှိပြီး ယာဉ်ပေါ်မှ မူးယစ်ဆေးဝါး ထုတ်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသော ထိန်းချုပ်ဓာတုပစ္စည်း Sodium Cyanide ၂၅၀၀ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိသည်။
အဆိုပါကားဝင်းရှိ အောင်ကို

နေထိုင်သော အဆောင် (D) အခန်း (၆) ရှိ သံပိုးများအတွင်းမှ Sodium Cyanide ၂၀၀၀ ကီလိုအားလည်းကောင်း၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် (ဈ) ရပ်ကွက် ဖိုးရာဇာလမ်းနှင့် ယောမင်းကြီး လမ်းကြား (၆၇)ဘီလမ်းရှိ ဂိုဒေါင်အတွင်းမှ Sodium Cyanide ၁၉၀၀၀ ကီလိုကို လည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။
ယင်းတို့အား စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်အရ Sodium Cyanide များကို မုဆယ်မှမန္တလေးသို့သယ်ယူပေးသူများ

ဖြစ်သည့် ဖုန်းနိုင်ဦး (ခ) နိုင်ဦးအား မုဆယ်မြို့ မိုင်းယုကျေးရွာတွင် လည်းကောင်း၊ စိုင်းထွန်းနိုင် (ခ) အားပုကို လဲချားမြို့နယ် မြို့မကျေးရွာအုပ်စု ဖွေးဟိုင်ကျေးရွာတွင် လည်းကောင်း ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး မုဆယ်မြို့ တောင်ရပ်ကွက်ရှိ နေအိမ်တွင် စိုးမင်းဖြိုး(ခ)စိုးကြီး၊ ဇော်ဌေး၊ စိုင်းစွမ်းမိန်းဖေ၊ ဘုန်းအောင်ကျော်တို့အား စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၈၄၂ ပြားနှင့်လည်းကောင်း ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။
မုဆယ်မြို့တွင် စိုးမင်းဖြိုး (ခ) စိုးကြီးက သိုလှောင်ထားသည့် ကောင်းမွန်စွာထိန်းသိမ်းထားသည့် Sodium Cyanide ၆၂၅၀ ကီလိုနှင့် မော်တော်ငေးကျေးရွာရှိ ဂိုဒေါင်မှ Sodium Cyanide ၁၈၀၀၀ ကီလိုကိုလည်းကောင်း စုစုပေါင်း ငွေကျပ်သိန်း ၂၉၀၀ ကျော် တန်ဖိုးရှိ မူးယစ်ဆေးဝါးများကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် ယင်းတို့ကို မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပြီး ကွင်းဆက်တရားခံများ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိရေး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



သိမ်းဆည်းရမိသည့် အိုင်ကစ်(မက်သ်အဖက်တမင်း)များကို တွေ့ရစဉ်။

တာချီလိတ်မြို့နယ်တွင် ငွေကျပ် ၂၁ ဒသမ ၅ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ အိုင်ကစ်(မက်သ်အဖက်တမင်း)များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
တာချီလိတ်မြို့တွင် ငွေကျပ် ၂၁ ဒသမ ၅ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ အိုင်ကစ် (မက်သ်အဖက်တမင်း)များ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။
ယင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် ည ၈ နာရီခန့်က တာချီလိတ်မြို့နယ် မိုင်းကိုးကျေးရွာအုပ်စု ယန်းကျောက်ကျေးရွာအနီးတွင် မသင်္ကာဖွယ်ယာဉ်တစ်စီး ရပ်တန့်ထားကြောင်း သတင်းရရှိသဖြင့် သွားရောက်စစ်ဆေးရာ DUMP TRUCK အမျိုးအစား SKAT မော်တော်ယာဉ်ပေါ်မှ ငွေကျပ် ၂၁ ဒသမ ၅ ဘီလီယံ တန်ဖိုးရှိ အိုင်ကစ်(မက်သ်အဖက်တမင်း) ၁၀၇၅ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အမှုဖွင့် အရေးယူထားရှိပြီး တရားခံများ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိရေး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား သိမ်းဆည်းရမိသည့် Sodium Cyanide များနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ကျောင်းတိုနှင့် ဆီဆိုင်မြို့နယ်တို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက် ညနေ ၄ နာရီက ကော့သောင်းမြို့နယ် ရွှေပြည်စိုးကျေးရွာအနီးတွင် ရှိန်းကျော်ဟိန်း (ခ)ရွှေဖလား မောင်နှင်လာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာမှစတင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၂၀၀၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ကွင်းဆက်အရ ညနေ ၅ နာရီခွဲက ကော့သောင်းမြို့အေးရိပ်ငြိမ်ရပ်ကွက် ပျူစောထီးလမ်းနေ မောင်ငယ်ငယ်(ခ) ရည်မွန်ထွေး၏ နေအိမ်သို့ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ နေအိမ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၇၀၈၀၀ ထပ်မံသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် စုစုပေါင်း တန်ဖိုး ငွေကျပ် ၆၀၈၄ သိန်း တန်ဖိုးကို လည်းကောင်း။
ထို့အတူ ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် ည ၉ နာရီခွဲတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီး

နှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ကျိုင်းတုံမြို့နယ် နောင်ဖာကျေးရွာတံတားအနီး ကျိုင်းတုံ-မိုင်းခတ်သွားကားလမ်းတွင် ယောဘတ်မောင်းနှင့်လာသော မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာမှစတင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၆၀၀၀ ကို လည်းကောင်း။
ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဆီဆိုင်မြို့နယ် ဟိုတီကျေးရွာအနီး ဘန်းယဉ်-ဟိုပုံးသွား ကားလမ်းတွင် စိုင်းအိုင်ဆိုင်မောင်းနှင့်လာသော မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာမှစတင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၂၀၀ ကိုလည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ရပြန်ကြား

ရပြန်ကြား



ရှိန်းကျော်ဟိန်း(ခ) ရွှေဖလား၊ မောင်ငယ်ငယ်(ခ) ရည်မွန်ထွေး တို့အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၅၅၀၀၀ ကျော်ရှိလာ

နယူးဒေလီ ဖေဖော်ဝါရီ ၈

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ပြီးခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ် -၁၉ နောက်ထပ်ကူးစက်ခံရသူ ၁၁၈၃၁ ဦး ထပ်တိုးလာရာ စုစုပေါင်း ကူးစက်ခံရသူအရေအတွက်မှာ ၁၀၈၃၁၉၄ ဦးရှိလာသည်ဟု ပြည်ထောင်စုကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ နောက်ဆုံး ထုတ်ပြန်သည့်အချက်အလက်များအရ သိရသည်။

တရားဝင်ထုတ်ပြန်သည့် အချက်အလက်များအရ ကိုဗစ် -၁၉ ကြောင့် နောက်ထပ်သေဆုံးသူ ၈၄ ဦးတိုးလာ သည့်အတွက် သေဆုံးသူအရေအတွက်မှာလည်း ၁၅၅၀၈၀ ရှိလာသည်ဟု တရားဝင်ထုတ်ပြန်သည့် အချက်အလက် များအရ သိရသည်။

ကိုဗစ် -၁၉ နှင့်ဆက်စပ်ပြီး သေဆုံးသူ ၁၀၀ အောက် လျော့နည်းလာသည်မှာ သုံးရက်ဆက်တိုက်ရှိနေပြီ ဖြစ် သည်။ တိုင်းပြည်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ လက်ရှိဖြစ်ပွားနေသူ အရေအတွက်မှာ ၁၄၈၆၀၉ ဦးရှိသည်။ ဆေးကုသမှုခံ ယူပြီးနောက် ဆေးရုံမှဆင်းသွားသူ အရေအတွက်မှာ ၁၀၅၃၄၅၅ ဦးရှိသည်။

ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်မှစတင်ကာ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးစတင်ထိုးနှံပေးခဲ့ပြီး ယခုအချိန်

အထိ လူပေါင်း ၅ ဒသမ ၈ သန်းကို ကိုဗစ် -၁၉ ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်သည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား ဦးစားပေးကာ ကိုဗစ် -၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးသည်။ အစိုးရအနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံးအနှံ့ ကိုဗစ် -၁၉ ဆေးစစ်မှု များ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ ယခုအချိန်ထိ ဆေးစစ်မှုပေါင်း ၂၀၂ သန်း ပြုလုပ်ထားပြီးပြီဟု သိရသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကူးစက်မှုအများဆုံးဖြစ်သည့် ဒေလီမြို့တွင်လည်း ပြီးခဲ့သည့် လများနှင့်ယှဉ်လျှင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုလျော့ကျလာသည်ကို တွေ့မြင်ရ သည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကာကွယ်ဆေးနှစ်မျိုးကို ထိုးနှံပေး လျက်ရှိပြီးတစ်မျိုးမှာ Covishield ဖြစ်ပြီးနောက်တစ်မျိုးမှာ Covaxin ဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ



အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် -၁၉ ဆေးစစ်မှု ဆောင်ရွက်နေစဉ်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၉ ဒသမ ၅ သန်းအထိရှိလာ

ရီယိုဒီဂျနေရိုး ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ဘရာဇီးနိုင်ငံတွင် ပြီးခဲ့သည့် ၂၄ နာရီ အတွင်း ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၂၆၈၄၅ ဦး ကျော်ရှိရာ တစ်နိုင်ငံလုံး

အနှံ့ စုစုပေါင်း ကူးစက်ခံရသူ ၉ ဒသမ ၅ သန်းအထိ ရှိလာပြီဟု ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်တွင် ပြောကြား ခဲ့သည်။ ထိုစဉ် ကိုဗစ် -၁၉ နှင့်ဆက်စပ် ပြီး သေဆုံးသူ ၅၂၂ ဦးရှိသည့်အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးအနှံ့ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း

မှာ ၂၃၁၅၃၄ ဦးရှိသည်ဟု ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန် သည်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံ၏လူဦးရေ အထူ ထပ်ဆုံးနှင့် ကူးစက်မှုအမြင့်ဆုံး ပြည်နယ်ဖြစ်သည့် ဆော်ပိုလိုတွင် နောက်ထပ် ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၈၄၉၃၄ ဦးရှိပြီး သေဆုံးသူ ၅၄၆၁၄ ဦးရှိသည်ဟု သိရသည်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုပြီးလျှင် ကိုဗစ် -၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူ ဒုတိယ အမြင့်ဆုံးနိုင်ငံဖြစ်သည်။ ကူးစက် မှုနှုန်းမှာ ကမ္ဘာပေါ်တွင် တတိယ အများဆုံးနိုင်ငံဖြစ်သည်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံတွင် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးရေးအစဉ်ကို ဇန်နဝါရီလ လယ်ပိုင်းမှ စတင်ခဲ့ပြီး ယခုအချိန် အထိ လူပေါင်း ၃ ဒသမ ၅ သန်း ဝန်းကျင်ကို ကာကွယ်ဆေးထိုးပေး ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ



ဘရာဇီးနိုင်ငံတွင် ပြည်သူများသွားလာလှုပ်ရှားနေကြသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ဆီးစစ်ခြင်းဖြင့် ကိုဗစ် - ၁၉ ဖြစ်စဉ်များကို ခန့်မှန်းနိုင်

တိုကျို ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ကိုဗစ် -၁၉ လူနာတစ်ဦးအနေဖြင့် ဆိုးရွားပြင်းထန်သည့်လက္ခဏာ အခြေအနေ ရှိ မရှိ ကြိုတင်ခန့်မှန်းနိုင်ရေးအတွက် လူနာကိုဆီးစစ်ခြင်းဖြင့် သိရှိနိုင်ရန် ဂျပန်နိုင်ငံမှ သုတေသီများက လေ့လာလျက်ရှိကြောင်း အင်န်အိတ်ချီကော ဖော်ပြသည်။

တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာကျန်းမာရေးနှင့် ဆေးဘက်အမျိုးသားစင်တာမှ သုတေသီများက သီးခြားခွဲထားရေးစင်တာ သို့မဟုတ် ဆေးရုံများတွင် တက်ရောက်ကာ ကုသမှုခံယူနေသည့် လူနာ ၅၀၀ ခန့်မှ ဆီးစစ်မှုများကို စုဆောင်းခဲ့သည်။

ယင်းနမူနာများတွင်ပါဝင်သည့် L-FABP ပရိုတင်းပမာဏကို စစ်ဆေး မှုများပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ L-FABP ပမာဏမှာ ပုံမှန်ထက် မြင့်တက် နေပါက ကိုဗစ် -၁၉ ရောဂါလက္ခဏာမှာ မူလထက် ၈ ဆပိုမို ခံစားရမည်ဟု မကြာသေးမီက ပြုလုပ်ထားသည့် လေ့လာမှုများအရ သိရကြောင်း သုတေသီများက ပြောသည်။ လူနာများအနေဖြင့် ဆေးရုံ သို့မဟုတ် အသွား အလာစောင့်ကြည့်ရေး စင်တာများတွင် အသွားအလာကန့်သတ်မှုခံယူနေ စဉ်အတွင်း ဆီးစစ်တံများဖြင့် ကိုယ်တိုင်ဆီးစစ်နိုင်သည်ဟု သိရသည်။

ထို့နောက် ဆီးစစ်တံများကို ဓာတ်ပုံရိုက်ကာ ကျန်းမာရေးစင်တာသို့ ပေးပို့နိုင်သည်ဟု သိရသည်။ ဆေးစစ်ချက်ရလဒ်များကို ဆရာဝန်များက အဆုံးအဖြတ်ပေးမည်ဖြစ်သည်။

ယခုလအတွင်း သုတေသနပြုလုပ်ရန် ရည်ရွယ်ထားသည့်အတွက် ဒေသခံအစိုးရနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အင်စတီကျုများလည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန် သုတေသီများက တောင်းဆိုထားသည်။

အင်န်အိတ်ချီကော

လူတိုင်းလူတိုင်း ကာကွယ်ဆေးရရှိရမည်ဟု ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ်ပြော

တိုကျို ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ကိုဗစ်-၁၉ တိုက်ဖျက်ရေးအတွက်ကာကွယ်ဆေးမှာ အဓိက ကျသည့်အခန်းကဏ္ဍမှပါဝင်သည့်အတွက် တိုင်းပြည် အတွင်းရှိ လူတိုင်းလူတိုင်း ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေး ရရှိရန် အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် အစွမ်းကုန်လုပ်ဆောင်သွား မည်ဟု ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ဆူဂါယိုရှိဟိဒဲက ပြောကြားခဲ့ သည်။

ကာကွယ်ဆေးများကို ခွင့်ပြုချက်ပေးရာ၌ ဂျပန်နိုင်ငံ သည် အနောက်နိုင်ငံများ၏နောက်တွင် နောက်ကောက်ကျ ကျန်ရစ်နေသည်ကို သတိထားမိကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်တွင်ပြုလုပ်သည့် အောက်လွှတ်တော်ကော်မတီ အစည်းအဝေး၌ ဆူဂါက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံမှ ကူးစက်မှုအရေအတွက်မှာ အခြားနိုင်ငံ များနှင့်ယှဉ်လျှင် နည်းပါးနေကြောင်း ကာကွယ်ဆေး လက်တွေ့စမ်းသပ်မှုများ၏ရလဒ်ကို စောင့်ကြည့်ရန် အချိန် ယူရကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကာကွယ်ဆေးအမျိုးအစားများမှာ ကွဲပြားမှုရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဂျပန်လူမျိုးများတွင် လက်တွေ့စမ်းသပ်မှု

ပြုလုပ်ရန်မှာ အမှန်တကယ်လိုအပ်ကြောင်း ၎င်းက ပြော သည်။

ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များသည် ကာကွယ်ဆေး၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုနှင့် လုံခြုံစိတ်ချရမှုတို့အတွက် သေချာအောင်ပြုလုပ်ရန် လိုအပ်သဖြင့် ကာကွယ်ဆေးကို ခွင့်ပြုချက်ပေးရန်မှာ အချိန်ယူရကြောင်း ၎င်းကဆက်လက် ပြောကြားခဲ့သည်။

ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးရေးအစီအစဉ်မှ ဝန်ကြီးဖြစ်သူ ကိုနိုတာရိုကအစိုးရအနေဖြင့် ဦးစားပေးထိုးနှံပေးရမည့် ပြည်သူများအတွက် လိုအပ်သည့် ကာကွယ်ဆေးများ ရှိကြောင်း ဖေဖော်ဝါရီလလယ်မှစတင်ကာ လုပ်ငန်း စတင် နိုင်သည်ဟု ၎င်းကဆက်လက် ပြောကြားသည်။

ဧပြီလမှစတင်ကာ နိုင်ငံသားများကို ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးရန်စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ဖိုက်ဇာကာကွယ်ဆေး ကို အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကိုနိုက ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ကာကွယ်ဆေးကိုနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံရမည်ဟု လည်း ၎င်းကဆက်လက် ပြောကြားသည်။

အင်န်အိတ်ချီကော



ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ဆူဂါ ယိုရှိဟိဒဲ မိန့်ခွန်းပြောကြားနေစဉ်။

ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါပြင်းထန်မှုနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များ

ကေကေစိုး

ဂျပန်နိုင်ငံသားဖွားဆရာဝန်များအသင်းက ပြီးခဲ့သည့် နှစ်စွန့်လအတွင်း တစ်နိုင်လုံးမှ ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံရ သည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအား စစ်တမ်းကောက်ယူ မှုပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အထူးဂရုပြုရန်လိုအပ်

ထိုသို့စစ်တမ်းကောက်ယူရာ၌ ကိုယ်ဝန်လရင့်လေ ကိုဗစ် -၁၉ ရောဂါ လက္ခဏာများ ပိုမိုပြင်းထန်လေလေ ဖြစ်သည်ဟု တွေ့ရှိခဲ့ရသည်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များ ခံစား ရသည့် ကိုဗစ် -၁၉ ရောဂါလက္ခဏာမှာ အခြားသူများ ခံစားရသည့် ရောဂါလက္ခဏာနှင့် ခြားနားမှုမရှိသော် လည်း ကိုယ်ဝန်လရင့်သည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များ အထူး ဂရုပြုရန် လိုအပ်သည်။

ပိုမိုပြင်းထန်သည့်လက္ခဏာခံစားရ

အဖျားရောဂါကိုသို့ ကိုဗစ် -၁၉ ရောဂါလက္ခဏာများ ခံစားနေရသည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအား ၅၈ ဦးကို စစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ကိုယ်ဝန်လရင့် သည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းမှာ အဆုတ်ရောင် ရောဂါခံစားရသည်။ ကိုယ်ဝန်လရင့် သို့မဟုတ် ကိုယ်ဝန် ဆောင်သက်တမ်းတစ်ဝက်တွင် ရောက်ရှိနေသည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအား ၈ ရာခိုင်နှုန်းမှာ အောက်ဆီ ဂျင် ကုထုံးဖြင့် ကုသရန် လိုအပ်သည်ဟု သိရသည်။

အဆိုပါလေ့လာမှုများအရ ကိုယ်ဝန်လရင့်သည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များမှာ ပိုမိုပြင်းထန်သည့် ရောဂါ လက္ခဏာများခံစားနေရသည်ဟု သိရသည်။ ကိုယ်ဝန် ဆောင်မိခင်များမှာ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသော်လည်း တိုင်းပြည်အတွင်းသို့ လာရောက်သော ကိုယ်ဝန်ဆောင် တစ်ဦးမှာမူ ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိပြီးနောက်မကြာမီ ရောဂါလက္ခဏာများပြကာ သေဆုံးသွားခဲ့သည်ဟု သိရ သည်။ မွေးကင်းစကလေးငယ်ကူးစက်ခံရသည့် အစီရင် ခံစာမတွေ့ရှိရသေးပေ။

ကာကွယ်ဆေးအစီအမံများအောင်မြင်မှုရ

အဆိုပါလေ့လာမှုကိုဦးဆောင်သည့် ရှိဝါတက္ကသိုလ် မှ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာပါမောက္ခ ဆာကီဇာဝါ အာကီဟိတို က ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင် အမျိုးသမီးအရေအတွက်မှာ အကန့်အသတ်နှင့်ဖြစ် ကြောင်း၊ နေ့စဉ်အကာအကွယ်အစီအမံများမှာ အောင်မြင်မှုရရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီးများ၏ အန္တရာယ်မှာ သိသာထင်ရှားစွာ ပြင်းထန်မှုမရှိသော်လည်း ၎င်းတို့အနေ ဖြင့်ဂရုစိုက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီးအနေဖြင့် မွေးခါနီးလေ ရောဂါလက္ခဏာပြင်းထန်လေဟု ရလဒ်များက ပြသ



လေ့လာမှုရလဒ်များမှာ မည်သို့ဖြစ်လာမည်ကို ပညာရှင်များ ကြိုတင် ခန့်မှန်းထားချက်ဖြစ်ပြီး အမျိုးသမီးများအနေဖြင့် အလွန်အကျွံ စိုးရိမ်ရန်မလိုကြောင်း၊ ပြည်တွင်း၌ ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီး ပြင်းထန်စွာဖျားနာသည့် ဖြစ်ရပ်မျိုး ဖြစ်ပွားသည်မှာ အနည်းငယ် မျှသာဖြစ်

လျက်ရှိသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ကိုယ်ဝန်ဆောင်များ ကူးစက် ရောဂါကာကွယ်ဆေးအသင်းကြီးကလည်း ၎င်းတို့၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်စာမျက်နှာတွင် ကိုဗစ် -၁၉ မည်သို့ကာကွယ် ရမည်ကို အကြံပြုရေးသားထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

အလွန်အကျွံစိုးရိမ်ရန်မလို

အဆိုပါ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြထားချက်အရ ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကိုယ်ဝန်ဆောင်နှင့် အခြားသူများတွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံရပါက ဖျားနာမှုဖြစ်စဉ်မှာ အတူတူပင်ဖြစ် သည်ဟု သိရသည်။

သို့သော်လည်း ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်များအနေဖြင့် အဆုတ်ရောင်ရောဂါဖြစ်နိုင်ပြီး ၎င်းတို့၏ရောဂါလက္ခဏာ မှာ ပိုမိုဆိုးရွားလာနိုင်သည်ဟု သိရသည်။ ကိုယ်ဝန်လရင့် သည့် အမျိုးသမီး၏အဆုတ်မှာ သန္ဓေသားကြီးထွားလာ မှုကြောင့် ဖိအားများလာသည်ဟု နိဟန့်ဆေးတက္ကသိုလ်မှ

ပါမောက္ခတစ်ဦးဖြစ်သူ ဟာရာကာဝါ ဆာတိုရှိက ပြော သည်။

အကယ်၍ အမျိုးသမီးတွင် အဆုတ်ရောင်ရောဂါ ဖြစ်ပါက ရောဂါလက္ခဏာ ပိုမိုပြင်းထန်နိုင်သည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။ လေ့လာမှုရလဒ်များမှာ မည်သို့ဖြစ်လာမည်ကို ပညာရှင်များ ကြိုတင်ခန့်မှန်းထား ချက်ဖြစ်ပြီး အမျိုးသမီးများအနေဖြင့် အလွန်အကျွံစိုးရိမ် ရန်မလိုကြောင်း၊ ပြည်တွင်း၌ ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီး ပြင်းထန်စွာဖျားနာသည့် ဖြစ်ရပ်မျိုးဖြစ်ပွားသည်မှာအနည်း ငယ်မျှသာဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

အကြံပြုချက်များပြောကြားထား

ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအနေဖြင့်လည်းအခြားသူ များကဲ့သို့ပင် ကိုဗစ် -၁၉ ကာကွယ်ဆေးနည်းလမ်းများကို အာရုံစိုက်နားထောင်ကြရန်လည်း ၎င်းကတိုက်တွန်းထား

သည်။ ကိုဗစ် -၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုနှင့်ပတ်သက် ၍လည်း ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက အကြံပြုချက် များ ပြောကြားထားသည်။

ရှိနေပြီးသားအခြေအနေအပေါ်မူတည်၍ ကာကွယ် ဆေးထိုးမှုကို ဆုံးဖြတ်ချက်ချရန် ကမ္ဘာကျန်းမာရေး အဖွဲ့ကြီး၏ ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းဆိုင်ရာ အကြံပေး အုပ်စု ကျွမ်းကျင်သူ ဒေါက်တာအလက်ဂျန်နို ခရာဇီအိုတို က ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်တွင် အွန်လိုင်းသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ပြောကြားသည်။ ကာကွယ်ဆေးထိုးသည့်အခါတိုင်း ပြင်းထန်သည့် ဓာတ်မတည့်မှုပြသသော ရာဇဝင်ရှိ သူတိုင်း ကာကွယ်ဆေးထိုးသင့်ဟု ၎င်းက ပြောကြား ခဲ့သည်။

ရှောင်ရှားရန်မလို

သို့သော်လည်း အစားအသောက်ဓာတ်မတည့်မှု သို့မဟုတ် အခြားသောပစ္စည်းများနှင့် ဓာတ်မတည့်မှုရှိသူ တိုင်း ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းကို ရှောင်ရှားရန် မလိုအပ် ဟု ၎င်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဓာတ်မတည့်မှုကို ထိရောက်စွာ ကုသပေးနိုင်သည့် နေရာ၌ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူရန်လည်း ကမ္ဘာ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက ထောက်ခံချက်ပေးထားသည်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံသည့်အခါ စိုးရိမ်ရမှုရှိမရှိနှင့်ပတ်သက်ပြီး အချက်အလက်များ မရနိုင်သေးကြောင်း ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး၏ ကာကွယ်ဆေးနှင့် ဇီဝဗေဒဌာနအကြီးအကဲဖြစ်သူ ဒေါက်တာ ကိုတိုအိုဘာရီယန်က ပြောသည်။ ကိုယ်ဝန် ဆောင် အမျိုးသမီးအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း ဖြစ်နေလျှင် ကာကွယ်ဆေးထောက်ပံ့သူများနှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ပြီး ကူးစက်နိုင်ခြေများလျှင် ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံမှုခံယူသင့်သည်ဟု ၎င်းကဆက်လက်ပြော ကြားသည်။

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူသင့်

အိတ်ချ်အိုင်စီပိုးရှိသည့် လူများအပါအဝင် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်နိုင်ချေမြင့်သည့် လူတိုင်း ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံမှုခံယူသင့်သည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက် ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်မှုခံရပြီးနောက် ပြန်လည် ကျန်းမာလာသည့်သူများတွင်လည်း ကိုဗစ်- ၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူသင့်ကြောင်း၊ အဘယ်ကြောင့် ဆိုသော် ဒုတိယအကြိမ် ကူးစက်ခံရမှုမှ ဘယ်လောက် ကြာကြာ အကာအကွယ်ပေးမည်ကိုမသိရသေးသော ကြောင့်ဖြစ်သည်ဟု ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက ပြောကြားခဲ့သည်။ ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကေ

နိုင်ငံတကာသတင်းတိုထွာ

အိသီယိုပီးယားနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ နောက်ထပ်ကူးစက်ခံရသူ ၈၈၅ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

အဒစ္စအဘာဘာ ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ပြီးခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း အိသီယိုပီးယားနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ နောက်ထပ်ကူးစက်ခံရသူ ၈၈၅ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိပြီး တစ်နိုင်လုံးအနှံ့ စုစုပေါင်းကူးစက်ခံရသူအရေအတွက်မှာ ၁၄၂၃၈ ဦးအထိရှိလာသည်ဟု ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

နောက်ထပ်သေဆုံးသူ သုံးဦး ထပ်မံတွေ့ရှိပြီးနောက် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်တွင် သေဆုံးသူစုစုပေါင်းမှာ ၂၁၄၈ ဦးသို့ ရောက်ရှိလာသည်ဟု သိရသည်။

တစ်ချိန်တည်းမှာပင် ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူအရေအတွက်မှာ ၈၈ ဦးတိုးလာသဖြင့် စုစုပေါင်းပြန်လည် ကျန်းမာလာသူအရေအတွက် ၁၂၅၆၉ ဦးအထိရှိသည်ဟု သိရသည်။

အာဖရိက၏ ဒုတိယလူဦးရေအထူထပ်ဆုံးနိုင်ငံဖြစ်သည့် အိသီယိုပီးယားမှာ အရှေ့အာဖရိကဒေသတွင် ကူးစက် ခံရမှုနှုန်း အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ

လစ်ဗျားကမ်းရိုးတန်းမှ တရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ၃၂ ဦးကိုကယ်တင်

ထရီပိုလီ ဖေဖော်ဝါရီ ၈
လစ်ဗျားအနောက်ဘက်ကမ်းရိုးတန်းမှ အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးအပါအဝင် တရားမဝင်ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ၃၂ ဦးအား ကယ်တင်ခဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံးက ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။ ထရီပိုလီမြို့သို့ ပြန်လည်သွားသည့် သင်္ဘောပေါ်တွင် လူ ၃၂ ဦးပါဝင်ခဲ့ပြီး ကလေးနှစ်ဦးနှင့် လစ်ဗျားမိသားစုသုံးစုပါဝင် သည်ဟု သိရသည်။

အဆိုပါ သစ်သားသင်္ဘောမှာ ဇာဗီရာမှ ထွက်ခွာလာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လစ်ဗျားနိုင်ငံသည် ကယ်ဆယ်လာသည့် ဒုက္ခသည်များဆင်းသက်ရန် လုံခြုံစိတ်ချရသည့် ဆိပ်ကမ်းတစ်ခုမဟုတ်ဟု ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်း ကြီးရုံးက ပြောသည်။

အာဖရိကန်များ အများစုပါဝင်သည့် တရားမဝင်ရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည်အများစုမှာ လစ်ဗျားနိုင်ငံမှတစ်ဆင့် ဥရောပသို့ ဝင်ရောက်ရန် မြေထဲပင်လယ်လမ်းကြောင်းကို ရွေးချယ်ကြသည်။

ဆင်ဟွာ

ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး သတင်းအချက်အလက်နှင့် အသိပညာပေး

အင်္ဂါ၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၉၊ ၂၀၂၁

၁၅

COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၄ ဦး တွေ့ရှိ

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၈ - ၂ - ၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈ : ၀၀) နာရီ

(၈ - ၂ - ၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈ : ၀၀) နာရီမှ (၈ - ၂ - ၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈ : ၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၂၉၈၇) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၄) ဦး တွေ့ရှိပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၂၄၆၄၇၉၈) အား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး COVID-19 ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၁၄၁၄၂၇) ဦးရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၂၉၁) ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့ အထိ စုစုပေါင်း (၁၂၇၉၇၅) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါ သည်။ COVID-19 ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၂) ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း (၃၁၇၇) ဦး ရှိပါသည်။

* ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ တစ်ပြည့်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် “ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေ တပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက် (mask and face shield campaign)” ၌ ပါဝင်သော ဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များကို တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် “တစ်ဦးကိုတစ်ဦး အသိပေးခြင်း/ သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်” အတိုင်း COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများအား အသိပေးခြင်းနှင့် သတိပေးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်မှသာလျှင် ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို အမြန်ဆုံးထိန်းချုပ်နိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန



ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား ပန်ကြားချက်

၁။ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနအသီးသီးမှ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းများ၊ အခြားသော အထောက်အကူပြု ဝန်ထမ်းအသီးသီးတို့သည် လတ်တလောအသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ရှေ့တန်းမှ စွမ်းစွမ်းတမ်းတမ်း အားထုတ်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများကြောင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။

၂။ ယခုအချိန်အခါသည် COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပြည်သူ့လူထုအတွက် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေသည့် အချိန်ဖြစ်ခြင်းကြောင့် လည်းကောင်း၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုခံယူရန် လိုအပ်နေသော ပြည်သူ့လူထုအား အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးအပ်နိုင်ရန်အတွက် လည်းကောင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနအသီးသီးမှ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် လူနာများ၏အကျိုးကို ရှေ့ရှု၍ မိမိတို့လုပ်ငန်းခွင်သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက် ထမ်းဆောင်ကြပါရန် အလေးအနက်ထား တိုက်တွန်းနှိုးဆော် ပန်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၊ (၈) ရက်

၈ - ၂ - ၂၀၂၁ ရက်၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ၏ အခြေအနေ

စဉ်	နိုင်ငံ	ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာ စုစုပေါင်း	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	သေဆုံးသူဦးရေ စုစုပေါင်း
၁။	အမေရိကန်	၂၇၆၁၂၆၈၇	၁၇၃၅၄၉၃၁	၇၄၇၉၃၉
၂။	အိန္ဒိယ	၁၀၈၄၃၀၁၇	၁၀၅၃၉၄၈၉	၁၅၅၁၃၇
၃။	ဘရာဇီး	၉၅၂၄၆၄၀	၈၃၉၇၁၈၇	၂၃၁၅၆၁
၄။	ရုရှား	၃၉၈၃၁၉၇	၃၄၇၂၀၉၁	၇၇၀၆၈
၅။	ဗြိတိန်	၃၉၄၅၆၈၀	၁၉၁၅၆၂၉	၁၁၂၄၆၅
၆။	ပြင်သစ်	၃၃၃၇၀၄၈	၂၃၂၉၇၇	၇၈၉၆၅
၇။	စပိန်	၂၉၇၁၉၁၄	စိစစ်ဆဲ	၆၁၃၈၆
၈။	အီတလီ	၂၆၃၆၇၃၈	၂၁၁၈၄၄၁	၉၁၂၇၃
၉။	တူရကီ	၂၅၃၁၄၅၆	၂၄၂၀၇၀၆	၂၆၇၉၇
၁၀။	ဂျာမနီ	၂၂၉၃၀၄၂	၂၀၄၁၃၀၀	၆၂၁၅

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ COVID-19 ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၈ - ၂ - ၂၀၂၁

	COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့သေဆုံး လူနာ
အင်ဒိုနီးရှား	၁၁၆၆၀၇၉	၉၆၃၀၂၈	၃၁၇၆၃
ဖိလစ်ပိုင်	၅၃၈၉၉၅	၄၉၉၇၇၂	၁၁၂၃၁
မလေးရှား	၂၄၅၅၅၂	၁၉၆၇၉	၈၉၆
မြန်မာ	၁၄၁၄၂၇	၁၂၇၉၅၅	၃၁၇၇
စင်ကာပူ	၅၉၇၂၁	၅၉၄၃၃	၂၉
ထိုင်း	၂၃၅၅၇	၁၇၄၁၀	၇၉
ဗီယက်နမ်	၂၀၅၀	၁၄၇၂	၃၅
ကမ္ဘောဒီးယား	၄၇၄	၄၅၄	၀
ဘရူနိုင်း	၁၈၂	၁၇၅	၃
လာအို	၄၅	၄၁	၀

ကိုဗစ်-၁၉ အန္တရာယ် ပိပိကိုယ်တိုင်ကာကွယ်ပယ် ဦးစားပေးအစီအစဉ်အလိုက် စောင့်ဆိုင်းလျှံ ကာကွယ်ဆေးကို ထိုးနှံဖို့

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်း ဆေးထိုးစုရပ်

- ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်း ဆေးထိုးစုရပ်များ၌ ဦးစားပေးအစီအစဉ်အလိုက် (၂၀၂၁) ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလမှ စတင်၍ ထိုးနှံပေးမည်။
- ကာကွယ်ဆေးကို ရက်သတ္တပတ် (၄) ပတ်ကြား၍ (၂) ကြိမ်ထိုးနှံရပါမည်။ ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးနောက် ပုံမှန်တော့သော လက္ခဏာများခံစားရပါက ကျန်းမာရေးဌာနသို့ အမြန်ဆုံးသွားရောက်ပြသပါ။
- စုတ်ယူအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးရန်ချိန်းဆိုသည့် နေ့ရက်၊ အချိန်၊ နေရာများသို့ မပျက်မကွက် သွားရောက်ထိုးနှံပါ။
- ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်ပါ။ လူတစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ပါ။ ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးသော်လည်း ယင်းအလေ့အထများကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးပါ။

COVID-19 Call Center ကို နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ထား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးတွင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် COVID - 19 Call Center ကို ဆေးသုတေသန ဦးစီးဌာန၊ ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတို့ ညှိနှိုင်းမှုဖြင့် ဆက်သွယ်ရေးအော်ပရေတာလေးခု၊ Blue Ocean ကုမ္ပဏီတို့ ပူးပေါင်း၍ COVID-19 Call Center (ဖုန်းနံပါတ် ၂၀၁၉) အား ဧပြီ ၈ ရက်မှစ၍ နံနက် ၈ နာရီ မှ ည ၈ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ နေ့စဉ်နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ရန်ကုန်မြို့၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတွင် ဆေးသုတေသန ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း ၄၃ ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်များ အသင်းမှ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဆရာဝန် ၁၇ ဦး စုစုပေါင်း ၆၀ ဖြင့် ဖွင့်လှစ် ထားရှိပါသည်။

သတင်းစဉ်



ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်စိုး မွန်ပြည်နယ်၊ ရေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက်များသို့ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီနှင့်လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
COVID-19 ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေး ကာလတွင် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများနှင့် သီလရှင် ကျောင်းများတွင် ဆွမ်းကိစ္စများ အဆင်ပြေစေရန် အတွက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များအလိုက် လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်စိုးသည် အရှေ့တောင်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် ရေးတပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မွန်ပြည်နယ်၊ ရေးမြို့၊ ပုဗ္ဗရာမကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပုဗ္ဗရမ္မ အမျိုးပြုသော သံဃာတော်များအား ဖူးမြော်ကြည့်သည့်ပြီး ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူ ဆောက်တည်ကြသည်။ ထို့နောက် သာသနာရေးဆိုင်ရာ များ လျှောက်ထားကာ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီနှင့်လှူဖွယ် ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်စိုးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ရေးမြို့၊ ထန်းခြောက်ပင်ကျောင်းတိုက်သို့ သွားရောက်၍ ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တပုဗ္ဗရမ္မ အား ဖူးမြော်ပြီး သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားကာ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။
ယင်းနောက် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်စိုးနှင့်အဖွဲ့ ဝင်များက ရေဖြူမြို့နယ်၊ ကလိန်အောင်မြို့ အောင်သီရိ ဘုရားကုန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်၍ ကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကောသလ္လာနှင့် သီလရှင်ဆရာကြီး ဒေါ်မေ့ ထေရီရိတ် ဆွမ်းဆန်၊ ဆီနှင့်လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး တေဇကျော် မန္တလေးမြို့ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်(ရတနာပုံ)တွင် တပ်မတော်သားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး တေဇကျော်၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကိုကိုဦးတို့သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးမြို့ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ် (ရတနာပုံ)၌ တပ်မတော်သားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်နေမှုအား သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။
ရှေးဦးစွာ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးတေဇကျော်က တိရစ္ဆာန် ဥယျာဉ်(ရတနာပုံ)တွင် ထိန်းသိမ်းထားရှိသည့် တိရစ္ဆာန်

များကျွေးမွေးရန်အတွက်အလှူငွေပေးအပ် လှူဒါန်းရာ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက လက်ခံရယူသည်။ (အောက်ပုံ)
ထို့နောက် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး တေဇကျော်၊ တိုင်းမှူး နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ် (ရတနာပုံ)ဝင်း အတွင်း မန္တလေးတပ်နယ်မှ တပ်မတော်သားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ သန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကာ လိုအပ်သည် များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရ သည်။ သတင်းစဉ်



တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဒေသခံပြည်သူလူနာများအား တပ်မတော်ဆေးရုံများ၌ လက်ခံကုသ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ ကျန်းမာ ရေးဆိုင်ရာကုသပေးရန် အခက်အခဲ များ ဖြစ်ပေါ်မှုများကို တစ်ထောင့် တစ်နေရာမှ အထောက်အကူပြု စေရန်အတွက် မြို့နယ်အသီးသီးရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံများ၌ ယာယီကုသ ရေးဆေးရုံများဖွင့်လှစ်၍ တပ်မတော် မှ ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများနှင့် သူနာ ပြုများဖြင့် စုဖွဲ့ထားရှိကာ ကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေအသီးသီးရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံများသို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်မှ ယနေ့အထိ ပြင်ပလူနာ ၁၂၁၀ ၊ အတွင်းလူနာ ၆၁၆ ဦးကို လွှဲပြောင်းခဲ့ပြီး တပ်မတော်မှ ပါရဂူ များ၊ ဆေးမှူးများ၊ သူနာပြုများဖြင့် ပြည်သူများကို ကျန်းမာရေးစစ်ဆေး ပေးခြင်း၊ ခွဲစိတ်ရန် လိုအပ်သည့် လူနာများအား ခွဲစိတ်ပေးခြင်း၊ ဆေးရုံ တက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ်သည့် လူနာများကို ဆေးရုံတက်ကာ ကျန်းမာ ရေး စောင့်ရှောက်ပေးခြင်းနှင့် ဆေးရုံတက်လူနာများနှင့် လူနာ စောင့်ရှောက် စားသောက်ရေး အဆင်ပြေစေရန်အတွက် စီမံ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။
ယင်းသို့ လာရောက်ကုသမှု ခံယူလျက်ရှိသည့် လူနာများအနက်



အကြီးစားခွဲစိတ်ကုသရန် လိုအပ်သူ ၄၀၊ အသေးစား ခွဲစိတ်ကုသရန် လိုအပ်သူ ၂၀ စုစုပေါင်း ၆၀ တို့ကို ခွဲစိတ်ကုသပေးနိုင်ခဲ့ပြီး စိုးရိမ် ဖွယ်ရာရှိသည့် လူနာများကိုလည်း ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများဖြင့် အထူး ကြပ်မတ်ကုသပေးလျက်ရှိသည်။ ၎င်း အပြင် ကလေးမီးဖွားရန် အခက်အခဲ ဖြစ်နေသည့် မွေးလူနာ ၁၂၀ ကို တက်ရောက်ကုသပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ အနက် ၂၁ ဦးကို ခွဲစိတ်မွေးဖွား နိုင်ခဲ့ကာ ၄၉ ဦးကို သာမန်မွေးဖွား ပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ယနေ့တွင်

အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ် ကလေးငယ် ၇၀ ကို မွေးဖွားနိုင်ခဲ့သည်။
တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အနေ ဖြင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အခက် အခဲများ ဖြစ်ပေါ်လာပါက နီးစပ်ရာ တပ်မတော်ဆေးရုံများသို့ အချိန်မရွေး ဆက်သွယ် ဆေးကုသမှု ခံယူနိုင် ကြောင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဆေးရုံများ မှလည်း လွှဲပြောင်းကုသမှု ခံယူနိုင် ကြောင်း သိရသည်။
ယနေ့တွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့ရှိ နယ်မြေခံတပ်မတော် ဆေးရုံသို့ ဆေးရုံ လာရောက်ပြသ သူများနှင့် ဆေးရုံတက်လူနာများ

ကယားပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဘုရားစေတီပုထိုးများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

လွိုင်ကော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ကယားပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဘုရားစေတီပုထိုးများကို အများပြည်သူ ဖူးမြော် ကြည့်ရှုနိုင်ရန်အတွက် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်မှစ၍ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်သည်။
ထိုသို့ ဖွင့်လှစ်ရာတွင် ကယားပြည်နယ်၊ လွိုင်ကော်မြို့၏ အထက်ကရ ဖြစ်သော သမိုင်းဝင် မြို့နယ်စေတီတော်နှင့် တောင်ကွဲစေတီတော်တို့တွင် ဆရာတော် သံဃာတော်များက ဘုရားအနောက်ဇာတင်ခြင်း၊ ပရိတ်တရားတော် ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်းနှင့် မဟာပဋ္ဌာန်းတော်မြတ်အကျဉ်း ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း တို့ဆောင်ရွက်ပြီး ဆရာတော် သံဃာတော်များထံမှ ငါးပါးသီလကို ခံယူ ဆောက်တည်ကြသည်။
ထို့နောက် ဆရာတော် သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းနှင့် နဝကမ္မ ဝတ္ထုငွေများကို ဂေါပကအဖွဲ့တို့က ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး လှူဒါန်းမှုအစုအတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးစေ၍ ဆရာတော်သံဃာတော်များအား အရုဏ်ဆွမ်း နှင့် နေ့ဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ကယားပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဘုရား စေတီပုထိုးများကို ယနေ့မှစတင်ပြီး ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)

ပဲခူးမြို့ ရွှေမော်စောစေတီမြတ်ကြီး ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

ပဲခူး ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ပဲခူးမြို့ ဆုတောင်းပြည့်ရွှေမော်စောစေတီမြတ်ကြီးအား ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်မှစတင်၍ အများပြည်သူဖူးမြော်နိုင်ရန် ကိုဗစ်-၁၉ စည်းကမ်းချက်များနှင့် အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။
ဘုရားဖူးပြည်သူများ ဖူးမြော်နိုင်ရန်အတွက် နေ့စဉ်နံနက် ၆ နာရီမှ ၁၀ နာရီထိ တစ်ကြိမ်၊ မွန်းလွဲ ၃ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီအထိတစ်ကြိမ် ဖွင့်လှစ်ပေး မည် ဖြစ်ပြီး ဘုရားဖူးလာပြည်သူများအနေဖြင့် ဘုရားအနောက်ဘက်မှ ခံစောင်းတန်းလှေကားမှသာ အတက်/အဆင်း ပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကူးစက်မှုမရှိစေရေးအတွက် ရွှေမော်စောဘုရားဂေါပကအဖွဲ့မှ ကျန်းမာရေးအကာအကွယ်ပစ္စည်းများ ဖြစ်သည့် လက်သန့်ဆေးရည်၊ ဆပ်ပြာ၊ နှာခေါင်းစည်းများ ထားရှိပေးကြောင်း သိရသည်။ တင်ရိုး(ပဲခူး)

ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးအပါအဝင် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးရှိ ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ၌ အများပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညို

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများကို COVID-19 စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဖူးမြော်ကြည်ညိုတရားဘာဝနာပွားများ နိုင်ရေးနှင့် ဘုရားစေတီပုထိုးများ၏ပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တပ်မတော်သားများနှင့် မိသားစုဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ယနေ့တွင် နိုင်ငံအဝန်းရှိ ဘုရားစေတီပုထိုးများကို ဖူးမြော်ခွင့်ပြုခဲ့သည်။

ထိုသို့ အများပြည်သူဖူးမြော်နိုင်ရေး ခွင့်ပြုပေးခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၊ မန္တလေးမြို့ရှိ မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်မြတ်ကြီး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဥပ္ပါတသန္တီစေတီတော်မြတ်ကြီးတို့အပါအဝင် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးရှိ ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ၌ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသူ ဘုရားဖူးလာ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့နယ်ဝင် သီလရှင်များ၊ မိဘပြည်သူများသည် COVID-19 စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ လာရောက်ဖူးမြော် ကုသိုလ်ပူလျက် ရှိကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ဗိုလ်တထောင် ကျိုက်ဒေးအပ်ဆဲတော်ဦးစေတီတော် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ် ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈

ဗိုလ်တထောင် ကျိုက်ဒေးအပ်ဆဲတော်ဦးစေတီတော်မြတ်ကြီးကို ယနေ့ နံနက် ၆ နာရီခွဲက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးသံဃနာယကအဖွဲ့ တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင် ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် ဓာတ်မီးကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာ ဂန္ထဝါစက ဘဒ္ဒန္တဥဏ္ဍရာဘိဝံသ အမှူးပြုသည့် သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များက အနေကစာတင်ပါဠိတော်များရွတ်ဆိုပြီး ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကစာတင်လှူပူဇော်ကာ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဘုရားဖူးမိဘပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာလစည်းကမ်းနှင့်အညီ နံနက် ၆ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ တစ်ကြိမ်နှင့် ဖွန်းလွှဲ ၂ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီအထိတစ်ကြိမ် အချိန်နှစ်ပိုင်းဖြင့် ဖူးမြော်ကြည်ညိုခွင့်ပြုထားပြီး တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး ခြောက်ပေခြား၍ တစ်ကြိမ်လျှင် ဘုရားဖူး ၂၀၀ အထိသာ ခွင့်ပြုထားကာ စေတီတော်ရင်ပြင်တွင် ဝိုင်းဖွဲ့ စားသောက်ခြင်းနှင့် စတုဒိသာကျွေးမွေးခြင်းကို ခွင့်မပြုသေးကြောင်း ကြေညာထားသည်။ သန့်ဇင်ဝင်း

ကျောဖုံးမှ

သီလရှင်များကို စတင်ဖူးမြော်ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်တွင် သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် မသန်စွမ်းသူများကို ဖူးမြော်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်မှစတင်ကာ ပြည်သူအများ ဖူးမြော်ကြည်ညိုနိုင်ရန် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနက ခွင့်ပြုထားပြီး ဖြစ်သည်။

ယနေ့စေတီတော်ကြီး ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်သည့်နေ့တွင် ရွှေတိဂုံစေတီတော် မြတ်ကြီးအား ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကစာတင် အခမ်းအနားနှင့် အသံမစ်မဟာပဋ္ဌာန်းပူဇော်ပွဲ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော် ဩဝါဒါစရိယ၊ ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်း ဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယဘဒ္ဒန္တတိလောကာဘိဝံသ(အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ) ရွာမဆရာတော်အား အမှူးပြုတော်မူ ကျင်းပကာ ကြွရောက်လာသော ဆရာတော်ကြီးများအား အရုဏ်ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ယင်းနောက် အသံမစ် မဟာပဋ္ဌာန်းပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ကြွရောက်လာသော ဆရာတော်ကြီးများက နမောတဿ သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့ကာ အခမ်းအနားဖွင့်လှစ်သည်။

ရန်ကုန်မြို့ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဧပြီ ၉ ရက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပထမအကျော့ကတည်းက ပြည်သူများအား ရင်ပြင်သို့တက်ရောက် ဖူးမြော်ကြည်ညိုခွင့်ကို ယာယီပိတ်ခဲ့ရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက် ပြန်ဖွင့်သည့်နေ့တွင် ၁၀ လပြည့် မြောက်ခဲ့ပြီ ဖြစ်သည်။ ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်တွင် အထင်ကရ ရွှေတိဂုံစေတီကဲ့သို့ နိုင်ငံတစ်ဝန်း စေတီ၊ ပုထိုးများကိုလည်း ပြန်လည်ဖူးမြော်ခွင့်ရရှိရေး သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာနက ခွင့်ပြုခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ရွှေတိဂုံစေတီတော်ကို ဖူးမြင်ရစဉ်။

မင်းခေတ် ဓာတ်ပုံ- မိုးမခ

ကျောဖုံးမှ

စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ဖူးမြော်နိုင်ဖို့အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဘုရားဖူးစဉ်သည် တွေ့ အဓိကအားထား ဖူးမြော်ကြတဲ့ ဘုရားတွေကတော့ စွယ်တော်လေးဆူဖြစ်တဲ့ ရွှေစည်းခုံ စေတီတော်၊ လောကနန္ဒာစေတီတော်၊ တန့်ကြည့်တောင်စေတီတော်၊ တုရင်တောင်စေတီတော်နဲ့ တခြား တန်ခိုးကြီး ဘုရားတွေဖြစ်တဲ့ မြစေတီဘုရား၊ မန္တဟာဘုရား၊ ထီးလိမင်းလှဘုရား၊ အာနန္ဒာဘုရား၊ အလိုတော်ပြည့်ဘုရား၊ ငှက်ပစ်တောင်ဘုရား၊ ဗူးဘုရား၊ ဓမ္မရကြီးဘုရား၊ စူဠာမဏိဘုရား၊ ဓမ္မရာဇကဘုရား၊ ရွှေဆံတော်ဘုရား ၊ ရှင်အဇ္ဈဂေါဏဘုရား၊ ပြည့်(၅)ပြည့်ဘုရားတွေကို အားထားဖူးမြော်ကြပါတယ်” ဟု ပုဂံညောင်ဦးမြို့မှ ဒေသခံပြည်သူ ဦးဝင်းမင်းထွန်းက ပြောသည်။ ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးရှိ ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ၌ အများပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဘုရားဖူးမြော်နိုင်ရေးအတွက် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်၊ မဟာပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ဘုရားစေတီပုထိုးများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်မှစတင်၍ COVID-19 စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ဖူးမြော်ခွင့်ပြုပေးမည်ဖြစ်ရာ ဘုရားဖူးပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဖူးမြော်ကြည်ညိုတရားဘာဝနာပွားများ နိုင်ရေးနှင့် ဘုရားစေတီပုထိုးများ၏ ပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တပ်မတော်သားများနှင့် မိသားစု ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့တွင်လည်း ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့၊ ဝိုင်းမော်မြို့၊ မိုးညှင်းမြို့၊ မိုးကောင်းမြို့၊ ဗန်းမော်မြို့၊ မြို့သစ်မြို့၊ ပူတာအိုမြို့နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မိုးမိတ်မြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့၊ မိုင်းဆတ်မြို့နှင့် မိုင်းတုံမြို့၊ မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အလုံမြို့နယ်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့တို့ရှိ သမိုင်းဝင်

တန်ခိုးကြီးဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ၌ ဘုရားရင်ပြင်တော်များ၊ ကျောင်းဆောင် အဆောက်အအုံများ၊ ဝင်လမ်း၊ ထွက်လမ်းနေရာများနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်း သာယာလှပရေးအတွက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တပ်မတော်သားများ၊ မိသားစုဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စုပေါင်း သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့ပြင် မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အနောက်တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တို့ရှိ နယ်မြေခံ တပ်မတော်သားများနှင့် မိသားစုဝင်များက သက်ဆိုင်ရာ ဘုရားစေတီပုထိုးများ၌ အန္တရာယ်ကင်းပရိတ်၊ ပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှု အားပေး၍ စေတီတော်များ၌ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးများ ကပ်လှူ



ပူဇော်ပြီး စေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့များထံသို့ အလှူငွေ ပေးခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ များ ပေးအပ်ကာ လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ညအပူချိန်များ အနည်းငယ် လျော့နည်းနိုင်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်သည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ တစ်ပြည်လုံးတွင် ညအပူချိန်များ အနည်းငယ် လျော့နည်းနိုင်သည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့

ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ရှစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် တောင်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထူထပ်နေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။ မိုး/လေ

သတင်းတု၊ သတင်းမှားများ သတိထား

မှန်ကန်တဲ့

သတင်းအချက်အလက်တွေက လူတွေရဲ့ အသက်ကို ကယ်ဆယ်နိုင်ပါတယ်။

လုပ်ကြံသတင်းတွေဟာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ရောဂါပိုးအသစ် ပျံ့နှံ့အောင် အားပေးပါတယ်။

ခိုင်လုံတဲ့ သတင်းရင်းမြစ်တွေကရတဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေကို မျှဝေပါ။

ကျွန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန (သို့) ဒေသန္တရ ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်တွေရဲ့ အစိုးရတွေနဲ့ ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်တွေ

milclicks
MEDIA AND INFORMATION LITERACY

ခလုတ်တစ်ချက်မနှိပ်ခင် စဉ်းစားပါ။

မမျှဝေခင် စဉ်းစားပါ။

COVID-19 နဲ့ပတ်သက်တဲ့ သတင်းအချက်အလက်အမှားတွေ၊ မယုံကြည်မှုတွေ၊ ထိတ်လန့်မှုတွေစတဲ့ အကြောင်းအရာအမှားကြီး ပျံ့နှံ့နေပါတယ်။

milclicks
MEDIA AND INFORMATION LITERACY

ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင်အတွေ့များကို သတိပြုပါ။

သတင်းအချက်အလက်တွေကို ကြီးကြပ်ခြယ်လှယ်ဖို့ ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင်အတွေ့ကို မကြာခဏ အသုံးပြုလေ့ရှိပါတယ်။

သတင်းကားအပေါ် ယုံကြည်ကိုးစားမှု ခြိယာအောင် လုပ်ပေးဖို့ပါ။

သူတို့ကို မော်ထုတ်ဖွင့်ချပါ။ ဘယ်နှည်းနဲ့လဲ တွန်းလှိုင်းမှာ အဲဒီပညာရှင်က ဘယ်သူလဲဆိုတာ စစ်ဆေးပါ။

ဗီနယ်ယံမှာ တကယ်ကျမ်းကျင်သူ ဟုတ်မဟုတ်လား။ ဘယ်အခါအခါကို ကိုယ်စားပြုတာလဲ။

milclicks
MEDIA AND INFORMATION LITERACY

လုပ်ကြံသတင်းလား (သို့) သတင်းအမှားလား

ခြားနားမှုကို သိပါ

လုပ်ကြံသတင်း
သတင်းအချက်အလက်အမှားဖြစ်ပြီး အန္တရာယ်ဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်သည်။

သတင်းအမှား
သတင်းအချက်အလက်အမှား ဖြစ်သော်လည်း အန္တရာယ်ဖြစ်စေရန် တစ်စတကာရန်တီးထားခြင်း မဟုတ်ပါ။

မသမာသတင်း
အပြစ်အချက်အမှန်ကို အပြစ်ထားသော်လည်း အန္တရာယ်ဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် အသုံးပြုသည်။

milclicks
MEDIA AND INFORMATION LITERACY

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ (COVID-19) ကာကွယ်ပါ

ရောဂါကူးစက်နိုင်ခြေရှိသည့် နည်းလမ်းများ

- အသက်ရှူလမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့စေခြင်း
- အစာဝတ္ထုများ၌ ထိကပ်နေသောရောဂါပိုးများအား လက်နှင့် ကိုင်တွယ်ထိတွေ့ရာမှတစ်ဆင့် ကူးစက်ခြင်း

သံသယဖြစ်ဖွယ် ရောဂါလက္ခဏာများ

- လွန်ခဲ့သည့် (၁၄)ရက်အတွင်း ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုအနည်းဆုံး နှစ်သုံးရက်အတွင်း ချောင်းဆိုးခြင်း (သို့မဟုတ်) ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ (COVID-19) ဖြစ်ပွားသည်ဟု အတည်ပြုခြင်းမရှိသဖြင့် အတုအယွင်းဖြစ်ခြင်းကို ရှိမရှိစိစစ်ခြင်း
- ဖျားခြင်း (အပူချိန် ၃၈°C / ၁၀၀.၄°F နှင့်အထက်ရှိခြင်း)
- ချောင်းဆိုးခြင်း၊ အသက်ရှူရခက်ခဲခြင်း၊ အားအင်ကုန်ခမ်းခြင်း

ကာကွယ်နိုင်မည့်နည်းလမ်းများ

- အထက်ပါ ရောဂါလက္ခဏာ စံစားနေရသူများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ပါ။
- လက်ကို စင်ကြယ်အောင် မကြာခဏ ဝေ့ဆေးကြောပါ။
- နှာခေါင်းဆိုးသည့်အခါ နှာခေါင်းဆိုးပိတ်ကို လျှိုဆောင်ပုံစံဖြင့် တစ်ဖက်တစ်ဖက်အဖြစ် အသုံးပြုပါ။ နှာခေါင်းဆိုးပိတ်ကို လျှိုဆောင်ပုံစံဖြင့် တစ်ဖက်တစ်ဖက်အဖြစ် ဖြန့်လှည့်သုံးစွဲကြောင်း ရှောင်ကြဉ်ပါ။
- တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှု ဂရုပြုဆောင်ရွက်ပါ။ အာဟာရပြည့်ဝစွာစားသုံးပါ။ ကောင်းစွာအိပ်စက် အနားယူပါ။
- လူထုဝပ်သည့်နေရာများသို့ သွားလာခြင်းမှ တတ်နိုင်သမျှ ရှောင်ကြဉ်ပါ။
- ဟိုတယ်နှင့် အများပြည်သူသုံးနေရာများရှိ ခြောက်လှေကား၊ လှေကားများ၊ စက်လှေကား၊ လက်ခမ်းများနှင့် တံခါးလက်ကိုင် များကို မလှိုအပ်ဘဲ ကိုင်တွယ်ခြင်း မပြုပါနှင့်။ ကိုင်တွယ်ပြီးပါက လက်ကိုဝေ့ဆေးကြောခြင်းပါ။
- ခြောက်လှေကား၊ လှေကား၊ လက်ခမ်းများနှင့် တံခါးလက်ကိုင်များကို Alcohol 70% ပါဝင်သော ပိုးသတ်ဆေးရည်ဖြင့် မကြာခဏ ပွတ်တိုက်သန့်စင်ပါ။

ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းစဉ်များအနေဖြင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ (COVID-19) သံသယရှိသူကို တွေ့ရှိပါက နီးကပ်ကျန်းမာရေးဆရာမများသို့ အကြံပေးချက်များကိုလိုက်နာပါ။

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ကျန်းမာရေးစဉ်ဆုံ အကြံပေးချက်များကိုလိုက်နာပါ။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန
Version 1.3 (၀-၃-၂၀၂၀)

ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (MASK) စနစ်တကျဝတ်ဆင်ခြင်း

စိုက်နာရန်

- 1 MASK မကိုမီ လက်ဆေးပါ။
- 2 စိုက်ခြင်း၊ ညစ်ပတ်ခြင်း/ဖျိုစစ်ဆေးပါ။
- 3 သဘောအရ (သို့မဟုတ်) ကော်လောင်း ပါသောကော် အပေါ်တွင်ဆွဲပါ။
- 4 အရောင်ရှိသော မျက်နှာပြင်ကို အပြင်ဘက်တွင်ဆွဲပါ။
- 5 ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းကို လုံခြုံစွာအုပ်ပါ။
- 6 MASK ကို ဝယ်ပျားသည့်သို့လျှင် ကြိုတင်ရှိ ဝယ်ပျားပါ။
- 7 အရပ်ပါသော အပိုက်ပုံစံတွင်သာ ရွက်ပါ။
- 8 နေ့စဉ် လက်ဖြန့်ဆေးပါ။

မရှောင်ကြဉ်ရန်

- ဝယ်သော ပုံစံအမျိုးမျိုးနှင့် နှာခေါင်းစည်း ဝတ်ဆင်ခြင်းမရှိ မပြုလုပ်ရပါ။
- ပိစိန်၊ ငြိုးလွန်း၊ သေးလွန်းသော MASKများကို အသုံးမပြုရပါ။
- ရုတ်ပြုလုပ်ပေးသော MASK များကို အသုံးမပြုရပါ။
- စကားပြောသို့မဟုတ် MASKကို လက်ဖြင့်အောက်သို့ လျှော့ချခြင်း၊ ဝေ့တွင် ချိတ်ထားခြင်း မပြုလုပ်ရပါ။
- MASKတပ်ပြီးပါက လက်ဖြင့် ကိုင်တွယ်ခြင်း မပြုလုပ်ရပါ။

အသုံးပြုပြီးသော သွေးစိတ်သန့်သုံး MASK များကို ဖြန့်ပေးရပါ။

ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ရန် (COVID-19) ရောဂါကို အပြည့်အဝ မကာကွယ်နိုင်ပါ။ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အနည်းဆုံး (၆) ဝေ့စွာ နေထိုင်ခြင်း၊ လက်ကို ဆက်ပြောနေရုံဖြင့် အနည်းဆုံး စက္ကန့် (၂၀) ကြာခဏ မကြာခဏ ဝေ့ဆေးကြောခြင်းတို့ကို ပူးတွဲပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်သည်။

USAID, The President of Japan, World Health Organization, unicef

စက်စက်ယိုကျေးရွာသို့ ညောင်ဦးမြို့ ဥပဒေမိသားစုပရဟိတအဖွဲ့က သောက်သုံးရေလှူဒါန်း

ညောင်ဦး ဖေဖော်ဝါရီ ၈ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် ငါးသရောက်မြို့ စက်စက်ယိုကျေးရွာသို့ ညောင်ဦးမြို့နယ် ဥပဒေမိသားစုက ယနေ့နေ့က သောက်သုံးရေသွားရောက်လှူဒါန်းသည်။

ထိုသို့လှူဒါန်းရာတွင် ညောင်ဦးခရိုင်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ ရေသယ်ယာဉ်ဖြင့် သွားရောက် လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ကာ ရေဂါလန် ၃၂၀၀ ကို စက်စက်ယိုကျေးရွာသို့ သွားရောက်လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဥပဒေမိသားစု (ညောင်ဦး) ပရဟိတအဖွဲ့ ခရိုင်ဥပဒေအရာရှိ ဦးစန်းဝင်းထံက သိရသည်။

စက်စက်ယို ကျေးရွာသည် ညောင်ဦးမြို့မှ မိုင် ၃၀ ခန့်အကွာတွင် တည်ရှိကာ အိမ်ခြေ ၁၈၂ အိမ်၊ လူဦးရေ ၉၀၀ ခန့်နေထိုင်သည့် ကျေးရွာဖြစ်ကာ သွားပေးစု၊ ဥပဒေမိသားစု ဆံတောက်ကေများအား ယနေ့အထိ ရိုးရာဆံကေသားများကို ထိန်းသိမ်းထားသည့် ကျေးရွာလည်းဖြစ်ကြောင်း ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်နိုင်က ရှင်းပြသည်။

ဥပဒေမိသားစု (ညောင်ဦး) ပရဟိတ အဖွဲ့နှင့်အတူ ခရိုင်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးမှူး ဦးကျော်လွင်ဦး၊

ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးထက်အောင်၊ ခရိုင်ဥပဒေအရာရှိ ဦးစန်းဝင်းတို့က လှူဒါန်းကြောင်း၊ မြို့နယ် သောက်သုံးရေရှားပါးသည့် ကျေးရွာအမြောက်အမြားရှိကာ စက်စက်ယိုကျေးရွာလည်း ထုံးစာတရားများသည် စက်စက်ယိုကျေးရွာသို့ လှူဒါန်းခြင်း၊ သောက်သုံးရေလှူဒါန်းခြင်း၊ သောက်သုံးရေကြောင့် တိရစ္ဆာန်သောက်သုံးလျှင် ကျိုချက် သောက်သုံးရကြောင်း လည်း သိရသည်။

မောင်မောင်ထိန် (ကျောက်ပန်းတောင်း)



ထီးချိုင့်မြို့နယ်တွင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု ဆိုင်ကယ်ပြုပြင် သင်တန်းဖွင့်

ထီးချိုင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ထီးချိုင့်မြို့နယ်တွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုဘဝမြှင့်တင်ပေးနိုင်ရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု ဆိုင်ကယ်ပြုပြင်

သင်တန်းကို မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဖွင့်လှစ် သင်ကြားပေးလျက် ရှိသည်။

အဆိုပါသင်တန်းသို့ ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအောင်မြင့်သန်းနှင့် မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်လွင်ဦးတို့က အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း

အထောက်အကူပြု ဆိုင်ကယ်ပြုပြင်သင်တန်းကို တက်ရောက်လာကြသော သင်တန်းသားများအနေဖြင့် သင်တန်းတွင်ပို့ချသည့် ပညာရပ်များကို အမှန်တကယ် ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်အောင်သင်ယူကာ လူမှုစီးပွားဘဝများ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည့်။

မွေးကြူဇင်

MRTV

SCHEDULE Tuesday February 9 2021

6:00 AM ရတနသုတ် ပရိတ်တရားတော်	(၇၅)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ ဝန်ကြီးအစည်း	4:35 PM	(၇၅)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ ဝန်ကြီးအစည်း
7:00 AM BREAKFAST NEWS	သက်ကြီးစကား သက်ငယ်ကြား (အပိုင်း-၄)	5:25 PM	
9:30 AM (၇၅)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ ဝန်ကြီးအစည်း ရုရှားတိုင်းရင်းသားတို့ရဲ့ ချစ်စရာရိုးရာအိမ်ကလေးများ	ပြည်တွင်းသတင်း	6:00 PM	
10:00 AM သတင်းထဲက သတင်း	ပြန်ဟောသံဃာ့ပြဿနာများ	7:25 PM	
1:00 PM 'မစ္စတာဇော်' နေ့စဉ် သက်မွှေးခြင်း	ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း	8:00 PM	
3:00 PM Grade-11 အာသာရုပ်သိမ်းရသည့်အခန်းများ (သပိုင်းအာသာရုပ်)	ပြန်ဟောသံဃာ့ပြဿနာများ	8:45 PM	
3:25 PM ပြန်ဟောသံဃာ့ပြဿနာများ	ပြန်ဟောသံဃာ့ပြဿနာများ	9:10 PM	

www.mrtv.gov.mm www.facebook.com/mrtvwebmediaportal

အမြို့မြို့အနယ်နယ် ပျံ့နှံ့သည့် သတင်းစာ မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာပါ

မြန်မာ့အလင်း

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- ခေတ္တစာတည်းမှူး - ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်ချုပ် - မြင့်ဆွေ
- စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဇူလိုင်မိုး၊ မြတ်မွန်ထွေး၊
- ဘာသာပြန်စာတည်း - ဂြူးစန္ဒီနွေး၊ ကလျာမိုးမြင့်၊ တင်လင်းအောင်
- အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ကျော်သူဝင်း၊ စိန်လွင်အောင်၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ သန့်ဇင်ဝင်း
- အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဝေသူနွယ်၊ ဇာခြည်အေး၊ မိမိဖြိုး
- ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - တင်မိုး
- သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့
- စာပြင် - ကျော်ဇင်ဦး၊ အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
- စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဇော်ဝင်းအောင်၊ သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
- အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - သီဟအောင်၊ သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ		၈ - ၂ - ၂၀၂၁		
ရွှေ		နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးများ		
ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည် ရောင်းဈေး	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၃၅၅၀၀၀	အမေရိကန် တစ်ဒေါ်လာ	ကျပ် ၁၄၀၀ . ၀	
ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည် ပြန်ဝယ်ဈေး	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၃၄၇၀၀၀	ဥရောပ တစ်ယူရို	ကျပ် ၁၆၉၆ . ၅	
ရန်ကုန် ၁၅ ပဲရည် ရောင်းဈေး	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၂၇၅၀၀၀	စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ	ကျပ် ၁၀၅၅ . ၆	
မန္တလေး ၁၆ ပဲရည် ရောင်းဈေး	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၃၅၅၀၀၀	ဗြိတိန် တစ်ပေါင်စတာလင်	ကျပ် ၁၉၃၃ . ၄	
မန္တလေး ၁၆ ပဲရည် ပြန်ဝယ်ဈေး	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၃၄၇၀၀၀	ဂျပန် ၁၀၀ ယန်း	ကျပ် ၁၃၃၄ . ၉	
မန္တလေး ၁၅ ပဲရည် ရောင်းဈေး	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၂၇၅၀၀၀	ဩစတြေးလျ တစ်ဒေါ်လာ	ကျပ် ၁၀၈၀ . ၅	
(အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်မှ ရယူပါသည်)				
စက်သုံးဆီ				
စက်သုံးဆီ လက်လီဈေး(ရန်ကုန်)	လက်လီဈေး(မန္တလေး)	တရုတ် တစ်ယွမ်	ကျပ် ၂၁၈ . ၄၁	
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၆၉၀/၇၂၅ ကျပ် ၇၂၅/၇၃၅ ကျပ်	အိန္ဒိယ တစ်ရူပီး	ကျပ် ၁၉ . ၃၄၄	
ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၇၀၀/၇၄၀ ကျပ် ၇၄၀/၇၅၀ ကျပ်	ကိုရီးယား ၁၀၀ ဝမ်	ကျပ် ၁၂၅ . ၇၉	
အောက်တိုန်း ၉၂	၆၅၅/၆၈၅ ကျပ် ၇၂၀/၇၂၅ ကျပ်	မလေးရှား တစ်ရင်းဂစ်	ကျပ် ၃၄၆ . ၈၂	
အောက်တိုန်း ၉၅	၇၈၀/၈၀၀ ကျပ် ၈၄၅/၈၆၀ ကျပ်	ထိုင်း တစ်ဘတ်	ကျပ် ၄၆ . ၉၃၀	
(Yangon Petrol မှ ရယူပါသည်)				
စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်				
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၉၃၀၀	၉၅၀၀	၄၅၂၄	၄၂၅၆၀၀၀
MTSH	၃၅၀၀	၃၅၅၀	၅၅၇၅	၁၉၅၅၇၅၀
MCB	၈၀၀၀	၈၀၀၀	၄	၃၂၀၀၀
FPB	၂၂၀၀၀	၀	၀	၀
TMH	၂၆၀၀	၂၅၀၀	၈	၂၀၆၀၀
EFR	၃၅၀၀	၃၃၅၀	၄	၁၃၈၅၀

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်း(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၅၃၄၊ ၀၁-၅၅၉၃၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၆၂၂၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၅၅၆။

www.mdn.gov.mm

ကျွန်တော်နဲ့ အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ

ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်



အခုခေတ်မှာ အသေးစား၊ အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဟာ ရေပန်းစားလျက်ရှိတာ တွေ့ရပါတယ်။ အစည်းအဝေးတွေ၊ ဟောပြောပွဲတွေ၊ ပြပွဲတွေ မကြာခဏ ကြီးပွားကျင်းပနေတာ တွေ့ရတယ်။ အမှန်တော့ ဒီလုပ်ငန်းတွေဟာ နိုင်ငံစီးပွားရေး အဆောက်အအုံအတိုင်းအတာအနေနဲ့ သုံးသပ်တဲ့အခါ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်း ကျော်ကျော်ရှိတာ တွေ့ရပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ သာမက နိုင်ငံအသီးသီးမှာလည်း အသေးစား၊ အလတ်စား လုပ်ငန်းတွေဟာ အများစုဖြစ်နေတာ တွေ့ရပါတယ်။ ချမ်းသာတဲ့နိုင်ငံတွေမှာလည်း အသေးစား၊ အလတ်စားတွေဟာ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးနေတာတွေ့ရပါတယ်။ ဥပမာအားဖြင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှာ ကမ္ဘာကျော်မော်တော်ယာဉ်ထုတ်လုပ်တဲ့ ကုမ္ပဏီကြီးတွေရှိပေမယ့် ကုမ္ပဏီက ထုတ်လုပ်တဲ့မော်တော်ယာဉ်တွေရဲ့ အစိတ်အပိုင်းတွေကို အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှာ ထုတ်လုပ်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ
ကျွန်တော်တို့ငယ်ငယ်က သမဝါယမဝန်ကြီးဌာန အောက်မှာ အိမ်တွင်းစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန အနေနဲ့ ယခုခေတ် အသေးစား၊ အလတ်စား လုပ်ငန်းများကို စီမံအုပ်ချုပ်ခဲ့ပါတယ်။ အိမ်တွင်းစက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းများဆိုတဲ့ အသုံးအနှုန်းက Cottage industry ကို ကိုယ်စားပြုခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ခေတ်နဲ့အညီ အခု ကာလမှာ အသေးစား၊ အလတ်စားဟု ခေါ်ဝေါ်သုံးစွဲနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အသေးစား၊ အလတ်စားအမျိုးအစား ခွဲခြားမှုကို ဆောင်ရွက်ရာမှာ အရင်းအနှီးပမာဏနဲ့ လုပ်သားဝန်ထမ်းအရေအတွက်အပေါ် အခြေခံပြီး သတ်မှတ်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

စာတမ်းများ ပြည့်ပြည့်စုံစုံမရှိတဲ့အတွက် ငွေချေးမှု အနေဖြင့် အခက်အခဲများနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ လုပ်ငန်းများအနေနဲ့ စနစ်တကျ စာရင်းအင်း စာရင်း ဇယားများပြုစုထားသို့မဟုတ် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများအနေနဲ့ လိုအပ်တဲ့ထောက်ပံ့မှုများပေးလျက်ရှိသော်လည်း လုံလောက်မှုမရှိကြောင်း သိရှိရပါတယ်။

လိုအပ်လာသော အိုင်တီနည်းပညာ
မျက်မှောက်ခေတ်မှာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် မရှိမဖြစ်အရာသည် ခေတ်မီအိုင်တီနည်းပညာဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းပညာဖြင့် လှုပ်ရှားရန်လိုအပ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ လုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် digital နည်းပညာကို အသုံးပြုပြီး ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း အခွင့်အရေးရတိုင်း တင်ပြခဲ့ပါတယ်။ ပုံစံအမျိုးမျိုး၊ အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ဆင်ခြင်တွေ့ပေးပြီး မလုပ်နိုင်ခဲ့တာတွေ့

ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် စဉ်းစားဖို့လိုအပ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွဲမြောင်းတဲ့ ဈေးကွက်အမြင်နဲ့ လှုပ်ရှားရန်မသင့်တော်တာကို သိဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းဈေးကွက် သာမက ဒေသဈေးကွက်နဲ့ နိုင်ငံတကာဈေးကွက်ကို မှန်းဆပြီး ဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ဈေးကွက်ပမာဏဟာ ၅၄ သန်းမျှရှိပြီး အာဆီယံဈေးကွက်ဟာ သန်း ၆၀၀ ရှိတာကို သတိပြုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စွန့်ခွါးတီထွင်မှု
အသေးစား၊ အလတ်စား လုပ်ငန်းများနဲ့ပတ်သက်ပြီး အခြေခံလိုအပ်ချက်တစ်ခုမှာ ကောင်းမွန်သော စီမံအုပ်ချုပ်မှု ဖြစ်ပါတယ်။ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်သလို တစ်ဖက်မှာလည်း အဖွဲ့အစည်းကို ဘယ်ပုံဘယ်နည်း အုပ်ချုပ်မှုဟာလည်း အလွန်အရေးပါလှပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ဦးစားပေး စဉ်းစားစေချင်မှုတစ်ခုမှာ စွန့်ထွင် ဦးစီးမှုဖြစ်ပါတယ်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရာမှာ စွန့်စားမှု

တဲ့ ဒေါက်တာ စုလှဟန်က သူတို့အဖွဲ့အစည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့ အမျိုးသမီးဦးဆောင်တဲ့ အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး သင်တန်းဆင်းအခမ်းအနားမှာ ကျွန်တော့်ကို ဆွေးနွေးတင်ပြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ပါတယ်။

အိမ်မက်ရှိဖို့ လိုအပ်
ကျွန်တော်အနေနဲ့လည်း အခုလိုအမျိုးသမီးလုပ်ငန်းရှင်များနဲ့ ဆုံတွေ့ခွင့်ရတာကို ကြိုဆိုမိပါတယ်။ ကျွန်တော် ဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့ သုတေသနတွေရှိချက်များကို မျှဝေခွင့်ရတာကိုလည်း ကြိုဆိုမိပါတယ်။ ကျွန်တော့်ရဲ့ တင်ပြချက်ကို အောင်မြင်သော အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ခေါင်းစဉ်တို့ ရွေးချယ်ခဲ့ပါတယ်။ အမှန်တော့ အောင်မြင်တဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ရန် အသေးစားစပေမယ့် အိမ်မက်ကြီးကြီး မက်ဖို့လိုအပ်ကြောင်း သတိပေးခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော် ယုံကြည်တာက ဘာလုပ်လုပ် အိမ်မက်ရှိရမယ်။ မျှော်လင့်ချက်ရှိရမယ်။ ရှုပါရုံရှိဖို့ လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် တင်ပြချက်ကို နှစ်ပိုင်းခွဲပြီး တင်ပြခဲ့ပါတယ်။ ပထမပိုင်းမှာ အောင်မြင်မှုရစေရန် အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအနေနဲ့ အခြေခံအချက် (၇) ချက်ကို တင်ပြခဲ့ပါတယ်။ ပထမဆုံး အချက်က ဖောက်သည်အသစ်များကို ဆွဲဆောင်နိုင်ရန် ကြိုးစားဖို့လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ဖက်က လက်ဝယ်ရှိ ဖောက်သည်များကို ပြုစုထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် လိုအပ်သလို တစ်ဖက်မှာ ဖောက်သည်အသစ်များကို လည်း ရယူရန်အားထုတ်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဒုတိယအချက်မှာ အမြတ်အစွန်းကို ထိန်းသိမ်းရန်လိုအပ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အမြတ်ပမာဏအပေါ် လွှမ်းမိုးနိုင်မယ့် ကုန်ကျစရိတ်များကိုလည်း ထိန်းသိမ်းရမှာဖြစ်ပါတယ်။ တတိယအချက်ကတော့ မိမိဝန်ထမ်းများကို စောင့်ရှောက်ပြီး အားပေးရန် လိုအပ်ပါတယ်။ စတုတ္ထအချက်အနေနဲ့ အသေးစား၊ အလတ်စားလုပ်ငန်းများနဲ့ ပတ်သက်ဆွေးနွေးတဲ့အခါ အမြဲပြောဆိုကြတဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကိစ္စဖြစ်ပါတယ်။ ပစ္စည်းအချက်အနေနဲ့ ဝင်ငွေတိုးမြှင့်ရန် ကုန်ပစ္စည်းအသစ်များ၊ ဝန်ဆောင်မှုအသစ်များကို ဖော်ဆောင်ပြီးတစ်ဖက်မှာလည်း ဈေးနှုန်း သတ်မှတ်မှုများကို စဉ်းစားဖို့လိုအပ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆဋ္ဌမအချက်ကတော့ စောစောက တင်ပြခဲ့တဲ့ နည်းပညာဖြစ်ပြီး နောက်ဆုံးအချက်က လူမှုရေးမီဒီယာကို လိမ္မာပါးနပ်စွာ အသုံးပြုမှုပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

လုပ်ငန်းငယ်များအား လက်တွဲခေါ်
ဒုတိယပိုင်းမှာ အမျိုးသမီးလုပ်ငန်းရှင်များကို အားပေးစကားပြောကြားခဲ့ပြီး စဉ်းစားစရာအချက် အလက်များကို တင်ပြခဲ့ပါတယ်။ အခုလို မျှဝေခွင့်ရတဲ့ အခွင့်အရေးကိုလည်း ကြိုဆိုမိပါတယ်။ ကွန်ရက်မှာ ပါဝင်နေကြသူများဟာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကြီးများကို ဆောင်ရွက်နေကြသူများ ဖြစ်ကြပါတယ်။ သူတို့အနေနဲ့ အခုလို အသေးစား၊ အလတ်စား လုပ်ငန်းရှင်များကို လက်တွဲခေါ်ဆောင်မှုဟာလည်း ကြိုဆိုရမယ့်အရာ ဖြစ်ပါတယ်။ လုပ်ငန်းကြီးတွေကို ဦးဆောင်နေကြသူများ အနေနဲ့ အခုလိုအမျိုးသမီးများ ဦးဆောင်နေတဲ့ အသေးစား၊ အလတ်စားလုပ်ငန်းများနဲ့ ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုဟာ အသိပညာမျှဝေရမက စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရာမှာ မရှိမဖြစ်တဲ့ Supply chain ကွင်းဆက်ကို ချိတ်ဆက်မှုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နည်းအားဖြင့် အကြီးစားနဲ့ အလတ်စား၊ အသေးစားလုပ်ငန်းရှင်များ အကြား အောင်မြင်တဲ့ ဆက်သွယ်ဆက်ဆံမှုတွေ ဖော်ထုတ်ပြီး တစ်ဖက်နဲ့တစ်ဖက် အားပေးကူညီခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုကိုလည်း ကျွန်တော်အနေနဲ့ အားပေးနိုင်ခွင့်ရှိတာကိုလည်း ကျေနပ်မိပါတယ်။ ။

“အသေးစား၊ အလတ်စား လုပ်ငန်းများနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အခြေခံလိုအပ်ချက်တစ်ခုမှာ ကောင်းမွန်သော စီမံအုပ်ချုပ်မှု ဖြစ်ပါတယ်။ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်သလို တစ်ဖက်မှာလည်း အဖွဲ့အစည်းကို ဘယ်ပုံဘယ်နည်း အုပ်ချုပ်မှုဟာလည်း အလွန်အရေးပါလှပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဦးစားပေး စဉ်းစားစေချင်မှုတစ်ခုမှာ စွန့်ထွင် ဦးစီးမှုပဲဖြစ်”

ရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကိုဗစ်-၁၉ ရဲ့ ရိုက်ခတ်မှုများကြောင့် မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်ခဲ့နိုင်တာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ရင်ဆိုင်ရတဲ့ စီမံခန့်ခွဲမှုများကြောင့် အခွင့်အရေးရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ဆိုင်များ၊ အလုပ်ရုံများ၊ လုပ်ငန်းများဟာ ကပ်ရောဂါကြီးကြောင့် ရပ်ဆိုင်းပိတ်ဆို့ခဲ့ရပါတယ်။ သို့ရာတွင် လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် အခြေခံဈေးကွက်မှာ နည်းပညာဖြင့် တုံ့ပြန်နိုင်ခဲ့တာ တွေ့ခဲ့ရပါတယ်။ ဤသို့ဆောင်ရွက်ရာမှာ အသေးစား၊ အလတ်စားများအတွက် အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများနဲ့ တွေ့ကြုံခဲ့ရပါတယ်။ တစ်ဖက်၌လည်း မြန်မာနိုင်ငံမှာ လက်ကိုင်ဖုန်းများကိုယ်စီကိုင်ရုံနေတဲ့ အတွက် အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် လှုပ်ရှားနိုင်ကြောင်း သတိပြုရမှာဖြစ်ပါတယ်။ အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအနေနဲ့ ဈေးကွက်ချဲ့ထွင်မှုဟာ အရေးကြီးလှသောကိစ္စ ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ချိန်က မြတ်မြို့သို့ရောက်စဉ် မြတ်အစား အသောက်အဖြစ် နာမည်ကြီးလှသော မြတ်ကတ်ကြေးကိုကိုင်ဆောင်ခဲ့ကြောင်းသိရတာက အခက်အခဲများကို အတိုင်း အလွန်အရသာရှိလှပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင် ဝင်ရောက်ကြည့်နေတာ တွေ့ရတယ်။ ကြော်ရာမှာ တစ်ပွဲစီကြော်တဲ့အတွက် စားသောက်သူများအချိန်ပေးပြီး စောင့်ဆိုင်းရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ညည်းညူခြင်းမရှိတာ တွေ့ရတယ်။ ဒါကြောင့် ရန်ကုန်မြို့မှာ ဆိုင်ခွဲဖွင့်ဖို့ အကြံပြုရာ ဆိုင်ရှင်က မြတ်မှာပဲ ဆက်လုပ်မယ်။ ရန်ကုန်ဈေးကွက်ကို မဝင်ချင်ကြောင်း ပြောဆိုခဲ့တယ်။ တစ်ချိန်ကလည်း မန္တလေးမြို့က စိုးစိုး မုန့်တီဆိုပိုင်ရှင်ကို ရန်ကုန်မှာ ဆိုင်ခွဲဖွင့်ဖို့ တိုက်တွန်းခဲ့ပါတယ်။ အခုတော့ ရန်ကုန်မြို့မြေရန်ကုန်မှာ ဖွင့်လှစ်ခဲ့တာကို ဝမ်းသာစရာတွေ့ရှိရပါတယ်။ အသေးစား၊ အလတ်စားလုပ်ငန်းများဟာ ဈေးကွက်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး

OECD ရဲ့ သတ်မှတ်ချက်အရ အမြဲတမ်းခန့်အပ် အသုံးပြုတဲ့ လုပ်သားအရေအတွက်အပေါ် အခြေခံပြီး အမျိုးအစားခွဲခြားထားကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ အလွန်အလွန်သေးငယ်သော လုပ်ငန်းများ၌ လုပ်သားဦးရေ (၁-၉) ဦးရှိပြီး အသေးစားလုပ်ငန်းများမှာ လုပ်သားဦးရေ (၁၀-၄၉) ရှိကာ အလတ်စားလုပ်ငန်းများ၌ ဦးရေ (၅၀-၂၄၉) အဖြစ် သတ်မှတ်ပါတယ်။ လုပ်သားဦးရေ ၂၅၀ အောက်ရှိ လုပ်ငန်းများကို အသေးစား၊ အလတ်စား လုပ်ငန်းများအဖြစ် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းက သတ်မှတ်ပြီး အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုမှာ လုပ်သားဦးရေ ၅၀၀ အောက် လုပ်ငန်းများကို အသေးစား၊ အလတ်စားများအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုပါတယ်။ အခုလို လုပ်သားဦးရေ အပေါ် အခြေခံပြီး သတ်မှတ်ခြင်းက အလွယ်ကူဆုံး ပေတံတစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။ အချို့သောနိုင်ငံများမှာ အမျိုးအစား သတ်မှတ်မှုအနေနဲ့ အရောင်းပမာဏသို့မဟုတ် ဝင်ငွေပမာဏအပေါ်အခြေခံပြီး သတ်မှတ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ ယခုကဲ့သို့ ဝင်ငွေပေတံသုံးပြီး လုပ်ငန်းအမျိုးအစားသတ်မှတ်ရာမှာ တွေ့ကြုံရတဲ့ စိန်ခေါ်မှု အသစ်တစ်ရပ်မှာ ငွေကြေးဖောင်းပွမှု အနေအထားကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန်လိုအပ်တဲ့ စီးပွားရေးအခြေအနေအပေါ် မူတည်ပြီးညှိနှိုင်းနေရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ လုပ်ငန်းအမျိုးအစားသတ်မှတ်တဲ့ လုပ်သားအရေအတွက်နဲ့ ဝင်ငွေပေတံ နှစ်ခုအပြင် ပေတံနှစ်မျိုးကိုလည်း ထည့်သွင်းထားကြောင်း တွေ့ရပါတယ်။ ပထမအမျိုးအစားမှာ လုပ်ငန်းကဏ္ဍဖြစ်ပါတယ်။ စုစုပေါင်း ခြောက်မျိုးကို ဖော်ထုတ်ခဲ့ပါတယ်။ ထုတ်လုပ်မှု၊ ပုတ်ပြတ်လုပ်ငန်း၊ လက်ကား-လက်လီ၊ ဝန်ဆောင်မှု အခြားနဲ့ အသေးစားတို့ဖြစ်ပြီး ဒုတိယတစ်မျိုးမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏ ဖြစ်ပါတယ်။

အဓိကစိန်ခေါ်မှု ငါးခု
မြန်မာနိုင်ငံမှာ လှုပ်ရှားနေတဲ့ အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှာ စိန်ခေါ်မှုမျိုးစုံ ရင်ဆိုင်နေရတာ တွေ့ရှိရပါတယ်။ အဓိကစိန်ခေါ်မှုများအနေနဲ့ ငါးမျိုးရှိကြောင်း အောက်ပါအတိုင်း တွေ့ရပါတယ်-

- (၁) ငွေအရင်းအနှီးရရှိမှု
- (၂) ပညာပြည့်စုံသော ဝန်ထမ်းများရှားပါးမှု
- (၃) မြေယာပိုင်ဆိုင်မှုပြဿနာ
- (၄) လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိမှု
- (၅) တည်ငြိမ်မှု

ကျွန်တော့်အနေနဲ့ အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနဲ့ ပတ်သက်ပြီး သုတေသနဆောင်ရွက်ရာမှာ ငွေကြေးအရင်းအနှီးရရှိမှုက အဓိက ပြဿနာ ဖြစ်နေကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ နိုင်ငံတော်မှသော်လည်းကောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များ၌သော်လည်းကောင်း ချေးငွေများရယူနိုင်မှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် ခိုင်လုံတဲ့စာရင်းဇယားသက်သေခံ အာမခံစာချုပ်

ညီမလေးသို့ ပေးစာ

ညီမလေးရေ...

ညီမလေးက ငယ်ရွယ်ပြီး ချောမောလှပသူဖြစ်တာကြောင့် ရုံးဝတ်စုံ၊ ယူနီဖောင်းနဲ့ အင်မတန်လိုက်ဖက်ပါတယ်။ သူ့ကလေးထက်မြက်တဲ့ ဝန်ထမ်းကောင်းတစ်ယောက်မို့ လေးစားအားကျခဲ့ရတာပါ။ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ယုံကြည်မှုအပြည့်နဲ့ ရဲဝံ့တဲ့ ဟန်ပန်အမူအရာတွေကြောင့်လည်း အထင်ကြီးခဲ့ပါတယ်။

ဒါပေမယ့်ညီမလေးရယ် အခုရက်ပိုင်း လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ ဖေ့စ်ဘွတ်မှာ ညီမလေးတင်တဲ့ ပို့စ်တွေက Civil Disobedience Movement မှာ ပါဝင်တဲ့အကြောင်းတွေ ဖြစ်လာတာပါ။ ဘာကြောင့်များ ညီမလေးတစ်ယောက် ဒီလိုအရေးအသားတွေတင်နေရသလဲဆိုတာ စဉ်းစားနေမိပါတယ်။

ညီမလေးက ဝန်ထမ်းတစ်ယောက်ပါ။ ဝန်ထမ်းတစ်ယောက်အနေနဲ့ ဒီလိုအရာတွေက အပ်စပ်ပါရဲ့လား။ ညီမလေးစဉ်းစားစေချင်ပါတယ်။ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတစ်ယောက်မှာ ထမ်းဆောင်ရမယ့် တာဝန်တွေ၊ စောင့်ထိန်းရမယ့် ကျင့်ဝတ်တွေ၊ လိုက်နာရမယ့် စည်းကမ်းတွေ ရှိပါတယ်။

နိုင်ငံဝန်ထမ်းတစ်ယောက်က နိုင်ငံတော်ရဲ့အကျိုးအတွက် လိုအပ်လာရင် အချိန်ပြည့်အလုပ်လုပ်ဖို့ တာဝန်ရှိပါတယ်။ မူလတာဝန်သာမက အခြားလိုအပ်တဲ့ တာဝန်တွေကိုလည်း နိုင်ငံတော်က ပေးအပ်လာရင် ဆောင်ရွက်ဖို့ တာဝန်ရှိပါတယ်။ ဝန်ထမ်းဆိုရင် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်တွေကိုလည်း လိုက်နာဖို့ တာဝန်ရှိပါတယ်။

နိုင်ငံတော်ရဲ့ ကျေးဇူးသစ္စာကို စောင့်သိရှိသော၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေနဲ့ တည်ဆဲဥပဒေတွေမှာ ပါဝင်တဲ့ ပြဋ္ဌာန်းချက်တွေကို လိုက်နာတာတွေအပြင် နိုင်ငံတော်နဲ့ နိုင်ငံသားတို့ရဲ့ အကျိုးစီးပွားကို အလေးထား ဆောင်ရွက်

တာတွေကလည်း နိုင်ငံဝန်ထမ်းတွေ လိုက်နာရမယ့် တာဝန်တွေ ဖြစ်နေပါတယ်။

နိုင်ငံတော်ပိုင်ပစ္စည်း၊ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာတွေ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေဖို့၊ အလွဲသုံးစားမှု မပြုဖို့ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်တာ၊ မိမိကို ပေးအပ်ထားတဲ့ တာဝန်နဲ့

ဌာနတစ်ခုမှာ ဝန်ထမ်းတွေ အများကြီးရှိတာမို့ ညီမလေးတစ်ယောက်ကြောင့် လုပ်ငန်းမထိခိုက်နိုင်ပါဘူး ဆိုတဲ့ အတွေးအခေါ်တွေကို လက်လွှတ်လိုက်ပါ။ ဝန်ထမ်းတွေအားလုံး ပါဝင်လာဖို့ဆိုတဲ့ စည်းရုံးလှုံ့ဆော်မှုဆန်ဆန် အရေးအသားပို့စစ်တွေနဲ့ မဆွဲဆောင်ပါနဲ့လို့ မေတ္တာရပ်ခံ

“ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းဆိုတာ ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ အစိုးရတစ်ရပ် အပေါ်မှာ တာဝန်ခံရမှာပါ။ အစိုးရရဲ့ လုပ်ငန်းတာဝန်တွေ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာမှာ သမာသမတ်ရှိရှိ၊ လုပ်ငန်းတာဝန်သိသိ၊ အသိဉာဏ်ပါပါ၊ နိုးနိုးကြားကြား၊ တက်တက်ကြွကြွ ဆောင်ရွက်ပေးကြရမယ်လို့လည်း မှတ်သားဖူးတာလေးကို ညီမလေး သတိသံဝေဂရစေဖို့ မျှဝေလိုပါတယ်”

ဝတ္တရားတွေကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်တာ၊ အကျင့်စာရိတ္တ ပျက်ပြားခြင်းနဲ့ သိက္ခာမဲ့စွာ ပြုမူနေထိုင်ခြင်းတို့မှ ရှောင်ကြဉ်တာ၊ ပြည်သူ့ကိုရိုသေလေးစားတာတွေကလည်း နိုင်ငံဝန်ထမ်းတွေ လိုက်နာရမယ့် တာဝန်တွေပါ ညီမလေးရယ်။

လိုပါတယ်။ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းဆိုတာ ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ အစိုးရတစ်ရပ် အပေါ်မှာ တာဝန်ခံရမှာပါ။ အစိုးရရဲ့ လုပ်ငန်းတာဝန်တွေ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာမှာ သမာသမတ်ရှိရှိ၊ လုပ်ငန်းတာဝန်သိသိ၊ အသိဉာဏ်ပါပါ၊ နိုးနိုးကြားကြား၊

တက်တက်ကြွကြွ ဆောင်ရွက်ပေးကြရမယ်လို့လည်း မှတ်သားဖူးတာလေးကို ညီမလေး သတိသံဝေဂ ရစေဖို့ မျှဝေလိုပါတယ်။

ဝန်ထမ်းတစ်ယောက်အနေနဲ့ ပါတီနိုင်ငံရေး ကင်းရှင်းဖို့ လိုအပ်သလို ရုံးတွင်း၊ ရုံးပြင်မှာ ပါတီနိုင်ငံရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စည်းရုံးတာ၊ ဟောပြောတာ၊ ဆွေးနွေးတာ တွေကိုကလည်း ရှောင်ကြဉ်ရမယ့် အချက်တွေပါ ညီမလေးရယ်။

ကိုယ့်တာကို ကိုယ်လိုအောင်၊ ထမ်းဆောင်ရမယ့် လုပ်ငန်းတာဝန်တွေကို မလစ်ဟင်းအောင် ဆောင်ရွက်နေတာကလည်း ပြည်သူတွေအတွက် ပြည်သူ့ဝန်ကို ထမ်းနေတဲ့ ဝန်ထမ်းတစ်ယောက်အနေနဲ့ တာဝန်ကျေပွန်ခြင်း ပါပဲ ညီမလေးရယ်။

အသက်အရွယ်ရနေပြီဖြစ်တဲ့ မိဘ၊ ဘိုးဘွားတွေအတွက် သားသမီး တာဝန်ကျေပြီလား။ အိမ်ထောင်သည်ဆိုရင်လည်း မိမိကို မှီခိုနေတဲ့ သားသမီးတွေကို ငြိကြည့်ပါ။ သူတို့တွေအတွက်ရော မိဘတာဝန်ကျေရဲ့လားဆိုတာ တွေးတောပါ။ ဒီလိုတွေပြောနေလို့ အတ္တကြီးတယ်လို့တော့ မထင်ပါနဲ့ ညီမလေးရယ်။ လူတစ်ယောက်မို့ လူသားဆန်တယ်လို့ နားလည်ခွင့်လွှတ်ပေးပါ။

ပြည်သူ့ဘက်ကနေ ရပ်တည်ပေးတယ်ဆိုတဲ့ ညီမလေးက အခုလက်ရှိမှာ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတစ်ယောက်ဖြစ်နေပါတယ်။ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတစ်ယောက်အနေနဲ့ရော ညီမလေးရဲ့ ရပ်တည်ချက်ကို တာဝန်ကျေပြီလား။ ဝန်ထမ်းကျင့်ဝတ်၊ စည်းကမ်းတွေကို အရင်ဆုံး လေးစားလိုက်နာစောင့်ထိန်းနိုင်အောင် ကြိုးစားပါ။

နိုင်ငံတော်က ချမှတ်ထားတဲ့ မူဝါဒ၊ လမ်းစဉ်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်ရတဲ့ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတစ်ယောက်အနေနဲ့လည်း ဝန်ထမ်းကျင့်ဝတ်နဲ့အညီ လိုက်နာစောင့်ထိန်းနေထိုင်ပြီး ပြည်သူတို့ရဲ့ အကျိုးစီးပွားအတွက် ကိုယ့်တာဝန်ကို ကိုယ်ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်ကြပါဖို့လား ညီမလေးရယ်။

အစ်မ
လင်းလင်း

သတင်းအချက်အလက် ဝန်ပိုခြင်း ဆိုသည်မှာ

သတင်း

ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ပျံ့နှံ့မှုနှင့် ပတ်သက်သော သတင်းများကို ဖတ်ရှုခြင်း၊ ကြည့်ရှုခြင်း၊ နားထောင်ခြင်းဖြင့် အချိန်မညီမျှကုန်ပါသနည်း။ သတင်းအချက်အလက်ဝန်ပိုခြင်းကို ခံစားနေရပါပြီလား။

သတင်းအချက်အလက် ဝန်ပိုခြင်း = သတင်းနှစ်ခြင်း = သတင်းအချက်အလက်ကြောင့် စိတ်ပူပန်ကြောင့်ကြခြင်း

အောက်ပါအချိန်များတွင် သတင်းအချက်အလက် ဝန်ပိုခြင်း ဖြစ်ပွားသည်။

- မိမိသည် နေ့စဉ်သတင်းအချက်အလက်များနှင့် နေ့စဉ် လွန်ကဲစွာ ထိတွေ့မှုကြောင့် ကျရာမဲ့ခြင်း၊ စိတ်ပူပန်ကြောင့်ကြခြင်းများ ခံစားလာရသည့်အခါ။
- အရေးကိစ္စ တစ်စုံတစ်ရာနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး သတင်းအချက်အလက်များ အလွန်အကျွံများပြားလာသောကြောင့် ကောင်းစွာနားလည်ရန် ခက်ခဲလာချိန်နှင့် ၎င်းနှင့်စပ်လျဉ်းသော ဆုံးဖြတ်ချက်ချရာခက်ခဲလာချိန်။



မိမိသည် သတင်းအချက်အလက် ဝန်ပိုနေပြီဖြစ်ကြောင်း မည်သို့ သိနိုင်သနည်း။



- ! သတင်းများ၊ အပလီကေးရှင်းများ၊ အသိပေးချက်များ စသည်တို့ကို ဖွင့်မကြည့်ရ မနေနိုင်ဖြစ်နေခြင်း။
- ! ဖြစ်ပျက်နေသည့်များနှင့် ပတ်သက်၍ မိမိလုပ်နိုင်သည့်အရာဘာမျှမရှိဟု ခံစားနေရခြင်း။
- ! သတင်းအချက်အလက်အသစ်အသစ်များ ထပ်မံသိလိုမှု ပြင်းပြစွာဖြစ်နေခြင်း။
- ! အာရုံစူးစိုက်မှုပြုရန် ခက်ခဲနေခြင်း။
- ! မျှော်လင့်ချက်မဲ့ခြင်း၊ ကျရာကယ်ရာမဲ့ခြင်း။
- ! မောပန်းနေခြင်း၊ အိပ်မပျော်ခြင်း။
- ! အလုပ်ပြီးမြောက်မှု အားနည်းလာခြင်း။
- ! ရုတ်လတ်သံသယဖြစ်နေသည့်ဟု ခံစားနေရခြင်း။
- ! စိတ်မရွှင်ပျခြင်း၊ စိတ်မပါလက်မပါဖြစ်နေခြင်း။



သတင်းအချက်အလက် ဝန်ပိုမှုက သင့်ကို မည်သို့ ထိခိုက်သနည်း။



- သတင်းများဖြင့် ဖွမ်းလျသွားစေသော်လည်း ပြည့်စုံစွာ သိနားလည်မှု မရှိဘဲဖြစ်စေသည်။
- မိမိလုပ်နိုင်သည့်အရာမရှိဟု ခံစားမိစေသည်။
- နေ့စဉ် စိတ်ဖိစီးမှုနှင့် စိတ်ပူပန်ကြောင့်ကြမှု မြင့်တက်စေသည်။
- မျှော်လင့်ချက်မဲ့ခြင်း၊ ကျရာမဲ့၍ အားငယ်ခြင်းခံစားချက်များ ရစေသည်။
- ဆုံးဖြတ်ချက်များဆိုးရွားစွာ ချမှတ်ခြင်း ပြုစေသည်။
- လုပ်ငန်းခွင်တွင် အလုပ်ပြီးမြောက်မှု လျော့ကျစေသည်။
- ဝေဖန်သုံးသပ်စဉ်းစားနိုင်စွမ်းကို အားနည်းစေသည်။



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဖို့ မိမိကစ၍ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာဖို့

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားနေစဉ်ကာလအတွင်း အိမ်တွင်းအကြမ်းဖက်မှု မကျူးလွန်ရ

မည်သည့်အကြောင်းပြချက်နှင့်မျှ

အိမ်တွင်း အကြမ်းဖက်မှု

ကိုဗစ်-၁၉

မည်သည့်အကြောင်းပြချက်နှင့်မျှ အိမ်တွင်းအကြမ်းဖက်မှုကို မကျူးလွန်ရ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားနေစဉ် ကာလအတွင်းမှာ အောက်ပါအကြောင်းအချက်တွေကြောင့် အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးငယ်တွေဟာ အိမ်တွင်းအကြမ်းဖက်မှုပုံစံအမျိုးမျိုးကို ပိုမိုတွေ့ကြုံ ခံစားရနိုင်ပါတယ်။

ငွေကြေးအကျပ်အတည်းကြောင့် အိမ်တွင်းတင်းမာမှု မြင့်တက်လာခြင်း

ငွေရေးကြေးရေးနဲ့ စီးပွားရေးအကျပ်အတည်းတွေကြောင့် အိမ်တွင်းတင်းမာမှုတွေ မြင့်တက်လာခြင်း

ရောဂါပြန့်ပွားမှု ဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် စိုးရိမ်မှုများ တိုးပွားကာ စိတ်ဖိစီးမှု များပြားလာခြင်း

ရောဂါပြန့်ပွားမှု ဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် စိုးရိမ်ပူပန်မှုတွေ တိုးပွားလာပြီး စိတ်ဖိစီးမှု များပြားလာခြင်း

စိတ်ဖိစီးမှု လျော့ချရန် လွှဲမားသော အလေ့အထများ ကျင့်သုံးခြင်း

စိတ်ဖိစီးမှုကို လျော့ချဖို့အတွက် အရက်သောက်ခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲခြင်း အစရှိတဲ့ လွှဲမားတဲ့အလေ့အထနဲ့ အမှုအကျင့်တွေကို ကျင့်သုံးခြင်း

ဂျိန်ဒါ တရားသေအယူအဆများကြောင့် အမျိုးသမီးအများစုအပေါ် ဝန်ပိလာလေ့ရှိခြင်း

အိမ်မှုကိစ္စတွေဟာ အမျိုးသမီးတွေနဲ့ပဲ သက်ဆိုင်တယ်၊ ကလေးနဲ့ နာမကျန်းသူတွေကို ပြုစုစောင့်ရှောက်ဖို့က အမျိုးသမီးတွေရဲ့ တာဝန်ပဲဖြစ်တယ် အစရှိတဲ့ ဂျိန်ဒါ တရားသေ အယူအဆများကြောင့် အမျိုးသမီးအများစုအပေါ်မှာ ဝန်ပိလာလေ့ရှိခြင်း

အိမ်တွင်းတွင်သာ နေထိုင်ရခြင်း၊ လှုပ်ရှားသွားလာမှု ကန့်သတ်ထားခြင်းကြောင့် ပိုမိုအထီးကျန်စေခြင်း

ရောဂါအန္တရာယ်ကြောင့် အိမ်ထဲမှာပဲ နေထိုင်ရခြင်းနဲ့ လှုပ်ရှားသွားလာမှုတွေကို ကန့်သတ်ထားခြင်းကြောင့် လူမှုပေါင်းစည်းမှုတွေ၊ လူမှုအဆက်အသွယ်တွေ ပြတ်တောက်ပြီး ပိုမိုအထီးကျန်စေခြင်း

ပုံမှန်ကူညီနေသော ဝန်ဆောင်မှုများသည် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် အားနည်းသွားခြင်း၊ လက်လှမ်းမီရန် ခက်ခဲသွားခြင်း

ရောဂါဖြစ်ပွားမှုတွေကြောင့် အကြမ်းဖက်ခံရသူတွေအတွက် ပုံမှန်ထောက်ပံ့ကူညီပေးနေသော ဝန်ဆောင်မှုတွေ အားနည်းသွားခြင်းနဲ့ ဝန်ဆောင်မှုတွေကို လက်လှမ်းမီရရှိနိုင်ဖို့ ခက်ခဲသွားခြင်း

အိမ်တွင်း အကြမ်းဖက်မှု

အဲဒါကြောင့် မိမိပတ်ဝန်းကျင်မှာ အိမ်တွင်းအကြမ်းဖက်မှု ဖြစ်ပွားနေတာကို သိရှိတွေ့မြင်ပါက တိတိဆိတ်ဆိတ်ပေးပေးပေးပေး ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးပါ

အိမ်တွင်း အကြမ်းဖက်မှု

အိမ်တွင်း အကြမ်းဖက်မှုကို တွေ့ကြုံခံစားရပါက မိမိ ယုံကြည်ရသူတွေကို ဖွင့်ဟပြောဆိုပြီး အကူအညီရယူပါ

လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန

Help Line ဖုန်း

၀၆၇-၄၀၄၂၂၂
၀၆၇-၄၀၄၉၉၉

အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး အကူအညီရယူလိုပါက လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနရဲ့ HELP LINE ဖုန်း ၀၆၇- ၄၀၄၂၂၂ အပြင် ၀၆၇-၄၀၄၉၉၉ တို့ကိုပါ ယုံကြည်စိတ်ချစွာ ဆက်သွယ် အကူအညီရယူနိုင်ပါတယ်

ဥပဒေရေးရာ ကုစားရေးအဖွဲ့ (မြန်မာ)

Hot Line ဖုန်း

၀၉ ၂၆၆၆၈၄၄၄
၀၉ ၂၆၆၆၈၄၄၄

အိမ်တွင်းအကြမ်းဖက်မှုများ အပါအဝင် အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဥပဒေအကြံဉာဏ် ရယူလိုပါက ဥပဒေရေးရာကုစားရေးအဖွဲ့(မြန်မာ) ၏ HOT LINE ဖုန်းနံပါတ်များဖြစ်သော ၀၉- ၂၆၆၆၈၄၄၄ နှင့် ၀၉- ၂၆၆၆၈၄၄၄ တို့သို့ ဆက်သွယ် အကူအညီရယူနိုင်ပါသည်

အကြမ်းဖက်မှုတိုင်းအတွက် အကြမ်းဖက်သူမှာသာ တာဝန်ရှိပါတယ်။

အကြမ်းဖက်မှုတိုင်းအတွက် အကြမ်းဖက်သူမှာသာ တာဝန်ရှိပါတယ်

COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဆပ်ကော်မတီ၏ အသိပေးကြေညာချက်

COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ (COVID-19 Vaccination Fund)

OA 013733 သို့ အများပြည်သူများမှ လှူဒါန်းငွေစာရင်း

(၂၀၁-၂၀၂၁ ရက်နေ့)

ယမန်နေ့မှအဆက်

စဉ်	အလှူရှင်အမည်နှင့် နေရပ်လိပ်စာ	ကျပ်
၂၈၉	ဒေါက်တာရွှင်စိန် (ထီးချိုင့်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၉၀	ဦးချစ်ဘင် (မော်လမြိုင်မြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၂၉၁	ဦးစိုင်းထွန်း (မော်လမြိုင်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၂၉၂	ဒေါ်သန္တာမိုး (ထီးချိုင့်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၂၉၃	ဒေါ်စန်းသီတာနိုင် (ထီးချိုင့်မြို့)	၂၀,၀၀၀
၂၉၄	ဒေါ်လင်းလင်းမြတ် (ညောင်တန်းမြို့)	၁,၆၂၃,၀၀၀
၂၉၅	ဦးစော်ထွန်း (ညောင်တန်းမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၂၉၆	ဦးစော်နိုင်လင်း (ညောင်တန်းမြို့)	၁,၀၅၀,၀၀၀
၂၉၇	ဦးအောင်သန်းလှိုင် (ညောင်တန်းမြို့)	၁၆၀,၀၀၀
၂၉၈	ဦးချစ်မိုး (ရေနံချောင်းမြို့)	၅၀,၀၀၀
၂၉၉	ဦးအောင်ကျော်မြင့်+ဒေါ်သိန်းသိန်း မိသားစု (ရေနံချောင်းမြို့)	၁၅၀,၀၀၀
၃၀၀	(ဦးသောင်း+ဒေါ်တင်နီ) ဦးအောင်နိုင်မော်+ဒေါ်သွေးသွေးစင် သမီး-မအိအိဘုန်းမော် မိသားစု (ရေနံချောင်းမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၀၁	ဒေါ်စောနင်းအေးနှင့် သူငယ်ချင်းများ (ရေနံချောင်းမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၀၂	ဒေါ်သန်းဝင်း (မြိတ်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၀၃	(ဦးသောင်း)+ဒေါ်အုန်း မြန်မာ့ရတနာမိသားစု (ရမည်းသင်းမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၀၄	ဦးမြင့်ဆွေ (မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၃၀၅	ဦးတန်ဟန်ပင် +ဒေါ်ကြူကြူဝင်း (လှိုင်သာယာမြို့နယ်)	၁၃၅,၂၀၀
၃၀၆	ဒေါ်သိရီထွန်း (တောင်ကြီးမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၀၇	ဦးအောင်ညို (မြင်းခြံမြို့)	၂,၀၀၀,၀၀၀
၃၀၈	ဦးအောင်သန်း (မြင်းခြံမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၀၉	ဒေါ်သိရီထွေး (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၃၁၀	ဒေါ်ခင်ဆွေအေး (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၃၅၀,၀၀၀
၃၁၁	ဒေါ်ကေသွယ်ဦး (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၃၁၂	ဦးအောင်နိုင်ဦး (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၃၁၃	ဦးတင်မောင်ဝင်း (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၃၁၄	ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည် (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၃၁၅	ဒေါ်ဥမ္မာတင့် (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၁၆	ဦးကျော်တင်+ဒေါ်ခင်နွဲ့ မိသားစု (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၃၁၇	ဒေါ်ခင်ခင်ရင် (ပြည်မြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၃၁၈	ဦးကိုကိုအောင် (ပခုက္ကူမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၁၉	ဒေါ်မြတ်စွန် (ပြည်မြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၃၂၀	ဦးခင်မောင်ဝင်း (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၃၂၁	ဒေါ်ရွှေစင်ဝင်း (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၂၂	ဦးဖြူဝင်း+ဒေါ်ရီ (နေပြည်တော်)	၅၀,၀၀၀
၃၂၃	စစ်ကိုင်းမြို့ပိုးတန်းရပ် ဘုံဆွမ်းလောင်းအသင်း	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၂၄	ဦးမျိုးဝင်း+ဒေါ်လှလှဝင်း သား-မောင်သုတ-မောင်ခွဲသုခ (နေပြည်တော်)	၁,၅၀၀,၀၀၀
၃၂၅	ဒေါ်စန်းသီတာ (USA)	၇၀,၀၀၀
၃၂၆	ဦးကျော်ကျော်နိုင်+ဒေါ်ကေသီမြလှိုင် မိသားစု (နေပြည်တော်)	၁၀၀,၀၀၀
၃၂၇	ဦးဝင်းဒင်+ ဒေါ်မြနီလာကျော် (ရန်ကုန်မြို့)	၃,၀၀၀,၀၀၀
၃၂၈	ဒေါ်သင့်ဖူး မိသားစု (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၂၉	ဒေါ်တင်မေ မိသားစု (ပန်းဆိုးတန်းမြို့နယ်)	၂,၀၀၀,၀၀၀
၃၃၀	ဒေါ်ရွှေကြည် မိသားစု (ပန်းဆိုးတန်းမြို့နယ်)	၂၀၀,၀၀၀
၃၃၁	ဒေါ်တင်ထွန်း (Quincy, USA) (ပန်းဆိုးတန်းမြို့နယ်)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၃၃၂	ဦးအောင်မိုး မိသားစု (ပန်းဆိုးတန်းမြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၃၃	ဦးမျိုးဦး+ဒေါ်မိုးသန်းချို (Felix Salon) (ပန်းဆိုးတန်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၃၃၄	ဦးအေးမြင့်ထွန်း +ဒေါ်ပိုင်သိရီဦး (ပန်းဆိုးတန်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၃၃၅	ဦးသုရိန်ထွန်း+ဒေါ်ချိုချိုနိုင် (ပန်းဆိုးတန်းမြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၃၆	မြတ်နိုးအေး၊ ချိုနွယ်စိုး၊ စာနည်အောင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
၃၃၇	ဦးစော်မျိုးအေး+ ဒေါ်သူဇာဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၃၃၈	စိုးလွင်ထူး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅,၀၀၀
၃၃၉	ပြည်သာခင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀,၀၀၀
၃၄၀	ဒေါ်နန်းခမ်းဆာအား ရည်စူး၍ ဦးသန်းစော်+ဒေါ်ဝင်းပပသိန်း ကောင်းမှု	၁,၃၄၀,၀၀၀
၃၄၁	ဦးရဲချစ်+ဒေါ်ဆွေဆွေသန်း (ဗဟန်းမြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၃၄၂	ဒေါ်ကြည်ဆင့် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၃၄၃	ဒေါက်တာကျော်သူဝင်း (TYA) (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၃၄၄	ဦးစော်လင်းအောင် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၃၄၅	ဦးမောင်မောင် (LLY) (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၅၀၀,၀၀၀

၃၄၆	ဦးအိထူး (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၄၇	ဦးငြိမ်းမောင် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၄၈	ဦးမြင့်လွင် (ပြည်မြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၃၄၉	ဦးမိုးဖြူ (ပြည်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၅၀	ဦးသိန်းစော် (ပြည်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၅၁	ဦးကြည်စိုးဦး (ပြည်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၅၂	အဖေ ဦးကျော်သောင်း၏ နှစ် ၁၀၀ ပြည့်မွှေးနေ့အလှူ (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၃၅၃	ဦးသိန်းထွန်း (မန္တလေးမြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၃၅၄	ဦးမင်းမင်းမြတ်+ဒေါ်မိမိလှိုင် (မုံရွာမြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၃၅၅	ဦးခင်မောင်အေး+ဒေါ်ချို (မုံရွာမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၅၆	ဒေါက်တာကိုကိုလှိုင် (တောင်ကြီးမြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၃၅၇	ဦးလင်းညွန့်မောင်+ ဒေါ်ဝေဝေလှိုင် (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၅၈	ဦးခင်မောင်စန်း+ဒေါ်နန္ဒာဝင်း (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၃၅၉	ဒေါ်ကြူကြူမြင့်+ဒေါ်နုနုရင်+ဒေါ်ရည်ရည်မြင့်+ဒေါ်ညွန့်ညွန့်စိန်နှင့်တပည့်များကောင်းမှု (ရန်ကုန်မြို့)	၈၂၀,၀၀၀
၃၆၀	ဦးအောင်နေထွန်း+ဒေါ်ခင်ဝင်းသက် သား-ဟိန်းထွန်းအောင် သမီး-ဆုပြည့်သော်တာ(ရန်ကုန်မြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၆၁	ဦးမြင့်ဆွေဦး (ရန်ကုန်မြို့)	၁၅၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၆၂	ဦးမြင့်လှိုင် (ရန်ကုန်မြို့)	၃၁,၂၅၄,၀၀၀
၃၆၃	ဒေါက်တာခင်ဦး (ပျဉ်းမနားမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၆၄	အေးငြိမ်းချမ်းသာ ဂိလာန ဘိုးဘွားများနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစု (ပျဉ်းမနားမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၆၅	ဦးဝင်းထွန်းအောင် (မုံရွာမြို့)	၂,၂၆၀,၀၀၀
၃၆၆	ဦးရဲနိုင် (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၃၆၇	ဦးထွန်းအေး (SP) - မအေးမြင့်မော် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၆၈	ဦးအောင်ဝင်းကို (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၃၆၉	ဒေါ်ရင်မေဇော် (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၃၇၀	ဦးကျော်သူလင်း (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၃၇၁	ဦးဝင်းစိုး (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၇၂	ဦးထင်ကျော် (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၃၇၃	ဦးစိုးသန်းလေး (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၇၄	ဦးခင်မောင်သန်း (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၃၇၅	ဦးတင်လှိုင် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၃၇၆	ဒေါ်ဝင်းလှစိန် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၃၇၇	ဒေါ်စန်းစန်းမြင့် (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၃၇၈	ဦးချစ်လှိုင် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၃၇၉	ဆရာတော်ဦးရွှေရွှေနှင့် တပည့်ဒါယကာ ဒါယကာမများ (ရန်ကုန်မြို့)	၆၅၀,၀၀၀
၃၈၀	ဦးဝင်းမောင် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် (စစ်တွေမြို့)	၄၁၂,၀၀၀
၃၈၁	ဒေါ်အေးမြင့် (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၃၈၂	ဦးတင်မျိုးလှိုင် (စစ်ကိုင်းမြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၈၃	ဦးညွှန်မြင့် (စစ်ကိုင်းမြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၈၄	ဦးထွန်းရီ+ဒေါ်သန်းညွန့် မိသားစု (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၈၅	ဦးကြည်လှိုင်+ဒေါ်နီနီ မိသားစု (ရန်ကုန်မြို့)	၆၀၀,၀၀၀
၃၈၆	ဒေါက်တာမြင့်သိန်း မိသားစု (ရန်ကုန်မြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၈၇	ဒေါက်တာစိန်ဝင်း+ဒေါက်တာခင်ခင်မြင့် (United Construction & Hotel Grand United Group (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၈၈	Myanmar Ocean Win Services (ရန်ကုန်မြို့)	၁၁၀,၀၀၀
၃၈၉	ဦးအောင်မြင့်ဦး+ဒေါ်သင်းသင်းအေး (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၃၉၀	ဦးအောင်ကျော်+ဒေါ်ခင်မြကြည် မိသားစု (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၃၉၁	ဦးကျော်ခင်စိုး (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၉၂	ဦးစန်းအောင်+ဒေါ်တင်ဝင်း (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၉၃	ဒေါ်ဝေဝေမြင့် (မကွေးမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၉၄	ဒေါ်ဆွေဆွေတင့် (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၃၉၅	ဦးသန်းမြ (မကွေးမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၉၆	ဒေါ်သင်းသင်းလှိုင် (မန္တလေးမြို့)	၂,၃၃၀,၀၀၀
၃၉၇	ဒေါ်ဝင်းပပငြိမ်း (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၉၈	ဦးတင်ဝင်း (မြင်းခြံမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၉၉	ဒေါ်တင်ရွှေ (မြင်းခြံမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၀၀	ဦးငွေစိုး (မြင်းခြံမြို့)	၅၀,၀၀၀,၀၀၀
၄၀၁	ဦးတင်စန်းဦး+ဒေါ်ကေခိုင်ညွန့် (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၄၀၂	ဦးချစ်မင်းဝေ(UG Magazine) (ဒေါ်ပုံမြို့နယ်)	၃၅၀,၀၀၀
၄၀၃	ဒေါ်ခင်မျိုးသာ (တ/ဒဂုံမြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၄၀၄	ဦးဘရန်မွန် (မြစ်ကြီးနားမြို့)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၄၀၅	ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း (မြစ်ကြီးနားမြို့)	၁,၁၀၀,၀၀၀
၄၀၆	ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးထင်အောင်(ငြိမ်း)+ဒေါ်ဆွေဆွေသန်း (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၄၀၇	ဦးလှိုင်မြင့်+ဒေါ်သင်းသင်းအေး (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၄၀၈	ဦးကျော်လှိုင် (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၄၀၉	ဒေါက်တာသောင်းရွှေ+ဒေါ်စန်းစန်းအေး (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၁၀	ဒေါ်မိမိထိုက် (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀

စာမျက်နှာ ၂၃ မှ

စဉ်	အလှူရှင်အမည်နှင့် နေရပ်လိပ်စာ	ကျပ်
၄၁၁	ဒေါ်ခင်မမ (မန္တလေးမြို့)	၁,၅၀၀,၀၀၀
၄၁၂	ဦးမင်းမောင် (မန္တလေးမြို့)	၄၀၀,၀၀၀
၄၁၃	ဒေါ်သဉ္ဇာဖြိုး (ရန်ကင်းမြို့)	၄၀၀,၀၀၀
၄၁၄	ဒေါ်အေးအေးမော် (ပြည်မြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၄၁၅	ဦးထွန်းဝင်းဇော် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၅၀,၀၀၀
၄၁၆	ဒေါက်တာစိုးနိုင် (ပြည်မြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၁၇	ဦးကျော်ဟိန်း (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၅၀,၀၀၀
၄၁၈	ဒေါ်အေးမြင့် (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၄၁၉	ဦးခင်မောင်နိုင် (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၄၂၀	ဦးတင်ထွန်း (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၄၂၁	ဒေါ်လှကျော်တင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၄၂၂	ဦးမျိုးဟန်+ဒေါ်သိတာလှိုင် (Delight မြို့) (မန္တလေးမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၂၃	ဦးစော်မင်း+ဒေါ်ရီမာဆွေ (ဆွေမြန်မာကျောက်မျက်ရတနာရောင်းဝယ်ရေး) (မန္တလေးမြို့)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၄၂၄	Myanmar Mandalay Fu Xin Steel Co., Ltd (မန္တလေးမြို့)	၅၀,၀၀၀,၀၀၀
၄၂၅	ဦးလီကျိန်းချိန် (ဥက္ကဋ္ဌ) Fully Light Co., Ltd (မန္တလေးမြို့)	၅၀,၀၀၀,၀၀၀
၄၂၆	ဦးရန်လောကဆန်+ဒေါ်ရန်ကိုင်ဆောင် မိသားစု (မန္တလေးမြို့)	၂၀,၀၀၀,၀၀၀
၄၂၇	ဦးလီကျိန်းချိန် (ဥက္ကဋ္ဌ) ဖွံ့ဖြိုးသစ်ကုမ္ပဏီ (မန္တလေးမြို့)	၅၀,၀၀၀,၀၀၀
၄၂၈	ဦးခင်အောင်+ဒေါ်သန်းသန်းနိုင် သမီး-ဖြိုးစန္ဒာအောင်၊ ခင်နန္ဒာအောင် သား-မင်းထက်အောင် (စည်းစိမ်နန်းတော်) မိသားစု (မန္တလေးမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၂၉	ဦးဆန်းမြင့်ဆွေ+ဒေါ်ယဉ်ယဉ်နွယ် မိသားစု (မန္တလေးမြို့)	၂,၅၀၀,၀၀၀
၄၃၀	ပျော်ဘွယ်ပြည်သူ့အဖွဲ့အစည်း	၁၃၆,၀၀၀
၄၃၁	ဦးလှမင်း+ဒေါ်စန်းစန်းဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၄၃၂	ဒေါ်နွယ်နွယ်ဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၄၃၃	(ဦးခင်နွယ်)+ဒေါ်ခင်ဆွေသန်း ဦးသက်လှိုင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၄၃၄	ဦးညင်ညင်လင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၃၅	ဦးအောင်ကျော်+ဒေါ်နုနုဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၄၃၆	ဦးနိုင်လင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၄၃၇	ဦးသက်လှိုင်+ဒေါ်စင်မျိုးလှိုင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၄၃၈	ဦးမျိုးဝင်းလင်း+ဒေါ်စန်းစန်းဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၄၃၉	ဦးကြည်ရွှင်+ဒေါ်မြမြကြည် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂,၀၀၀,၀၀၀
၄၄၀	ဦးဝင်းမောင်မောင်+ဒေါ်ယမင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
၄၄၁	ဦးသိန်းလှိုင်+ဒေါ်လှလှရီ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၄၄၂	ဦးခင်မောင်ဗိုလ်+ဒေါ်သိတာဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
၄၄၃	ဦးကျော်စိုး+ဒေါ်ယုသင့် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂,၀၀၀,၀၀၀
၄၄၄	ဦးဟန်ဝင်းအောင်+ဒေါ်စန်းစန်းဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၅၀,၀၀၀
၄၄၅	ဦးရဲလှိုင်+ဒေါ်ခင်ဝင်းနိုင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃,၀၀၀,၀၀၀
၄၄၆	ဒေါ်ခင်အေး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၄၄၇	ဦးစန်းထွေး+ဒေါ်စိုးစိုး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၄၄၈	ဦးစိုင်းထွန်းကျော်+ဒေါ်အေးသိန်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၄၉	ဦးမြတ်စိုး+ဒေါ်ခင်စိုး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၄၅၀	ဦးမောင်ဖြူ+ဒေါ်စန်းခင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၄၅၁	ဦးမျိုးဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၄၅၂	ဦးစန်းမင်းဦး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၄၅၃	ဦးသက်ထွန်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၄၅၄	ကိုမျိုးဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀,၀၀၀
၄၅၅	ဦးထွန်းထွန်းဦး+ဒေါ်ခင်စိုးလှိုင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၄၅၆	ဦးနေဝင်း+ဒေါ်ခင်လှ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၄၅၇	ဦးသိန်းမြင့်+ဒေါ်ခင်ရွှေ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၄၅၈	ကိုစည်သူအောင်+မသိသိညွန့် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၄၅၉	ဦးရာကျား+ဒေါ်ဂိသား (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၄၆၀	ဦးသိန်းအောင်+ဒေါ်နီလာအေး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၆၁	ဦးအောင်စော်+ဒေါ်ရီရီဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၄၆၂	ဦးစောတင်+ဒေါ်မိမိရွှေ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၅,၀၀၀,၀၀၀
၄၆၃	ဦးဝင်းလှိုင်+ဒေါ်တင်မိုးနိုင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၆၄	ဦးအောင်မြင့်+ဒေါ်မြင့်မြင့်စိန် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၄၆၅	ဦးကျော်ညွန့်+ဒေါ်နန်းစင်မာဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၅,၀၀၀,၀၀၀
၄၆၆	ဦးထွန်းလင်း+ဒေါ်မြမြအေး (နဂါးပျံလက်ဖက်ခြောက်) သား-ရဲနိုင်လင်း၊ သမီး-ဒေါ်သင်းသင်းဆွေ မိသားစု (UMFCCI)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၄၆၇	ပဲခူးစု သမဝါယမ (သန်လျင်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၄၆၈	ကိုစိုး+မခင်မာစန်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀,၀၀၀
၄၆၉	ဦးငွေစိုး+ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၅၀,၀၀၀
၄၇၀	ဦးသိန်းလှိုင် ဦးလှဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၄၇၁	ဦးငွေစိုး+ဒေါ်ခင်သန်းရီ မိသားစု (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၄၇၂	ဦးဝင်းမောင်၊ ဒေါ်ခင်စန်းလှိုင် (ကျိုင်းတုံမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၄၇၃	အလှူရှင်အမည်ဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ	၁၀၀,၀၀၀
၄၇၄	ဒေါ်အေးအေးမင်း (တ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၄၇၅	For Late ကိုဝင်းအောင် (အမေရိကန်)	၇၀၀,၀၀၀
၄၇၆	စန်းထွန်းအောင် (သုံးခွဲမြို့နယ်)	၂၀,၀၀၀

၄၇၇	ဒေါ်စန်းစန်း၊ ဒေါက်တာအောင်သီဟ (အလုံမြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၇၈	ဒေါ်ကြူကြူခိုင်၊ သမီး-ဆွေဆွေလင်း၊ သား-နေမျိုးအောင် မိသားစု (မ/ဒဂုံမြို့နယ်)	၄၀၀,၀၀၀
၄၇၉	ဦးတင်ထွန်း+ဒေါ်နီနီစန်း (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၄၈၀	ဒေါ်မိမိခိုင် (မရမ်းကုန်းမြို့နယ်)	၃၀,၀၀၀
၄၈၁	ကိုမျိုးကိုနှင့် သူငယ်ချင်းများ (ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်)	၁၅၀,၀၀၀
၄၈၂	ဦးကျော်မင်းထွန်း+ဒေါ်သင်းသင်းလှိုင် မိသားစု (ဘီးလင်းမြို့နယ်)	၅၀,၀၀၀
၄၈၃	ဦးသန့်စင်၊ ဒေါ်ခိုင်သီရိ (MORNING GLORY Sterling Silver 929 Jewellery) (အလုံမြို့နယ်)	၂,၅၀၀,၀၀၀
၄၈၄	ဦးမြင့်သိန်း+ဒေါ်ခင်ရီ (တာမွေမြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၄၈၅	ဦးအေးသိန်း+ဒေါ်စောစန္ဒာ (သာကောတမြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၄၈၆	အောင်သိန်းစိ (လသာမြို့နယ်)	၂၀,၀၀၀
၄၈၇	သိန်းဝင်း၊ စိုးစိုး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၄၈၈	(ဦးစိုးညွန့်)+ဒေါ်ခင်လှ မိသားစု (လှိုင်မြို့နယ်)	၂၀၀,၀၀၀
၄၈၉	အေးအေးနွယ် (ကျောက်တံတားမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၄၉၀	ကြည်နူးလက်၊ နန်းချိုလက် (တိုက်ကျို)	၁၀၀,၀၀၀
၄၉၁	ဦးလှရီနီ+ဒေါ်မြစန်း (ဗိုလ်တစ်ထောင်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၄၉၂	တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဆရာဝန်များ (၁၉၇၄-၁၉၈၀) (ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၉၃	ခင်စောထွေး (ရန်ကင်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၄၉၄	မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်လှဆင့်အတွက် သမီး-ဒေါ်စိုးစိုးဦးနှင့် ဒေါက်တာကြည်ကြည်ခင် (သန်လျင်မြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၄၉၅	ကိုစိုးဆန်း+ယိုကိုရီတို့ (တိုက်ကျို၊ ဂျပန်)	၁၅၀,၀၀၀
၄၉၆	ဦးသန်းဆွေ+ဒေါ်သက်ထားမိသားစု (သုဝဏ္ဏမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၄၉၇	ဦးစံလှိုင်+ဒေါ်ခင်ဝေ (တ/ဒဂုံမြို့နယ်)	၅၀,၀၀၀
၄၉၈	ဦးမောင်မောင်လေး၊ ဒေါ်ခင်စောဦး၊ ဒေါ်ခင်မြတ်စွန် (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၄၉၉	ပါရမီပုညရှင် (တောင်ငူမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၅၀၀	သင်္ဘောဦးတုန်းကြီးကျောင်း (တောင်ငူမြို့)	၂၁၀,၀၀၀
၅၀၁	ဦးမိုးကျော်+ဒေါ်သန်းထိုက်အေး (လမ်းမတော်မြို့နယ်)	၂၀၀,၀၀၀
၅၀၂	ဦးညွန့်ဝေ (ကျွဲဆည်ကန်)	၁၀၀,၀၀၀
၅၀၃	ထွန်းမိသားစု (ဗဟန်းမြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၅၀၄	ဗိုလ်ကလေးဦးတင်အောင်+ဒေါ်ခင်ရီ (တာမွေမြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၅၀၅	ဦးလှအေး+ဒေါ်ရီရီတင် (မှော်ဘီမြို့နယ်)	၅၀,၀၀၀
၅၀၆	ဒေါ်မြညီမိ (ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်)	၃၀,၀၀၀
၅၀၇	ဦးကျော်ဝင်း+ဒေါ်သန်းသန်းချို မိသားစု (ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀
၅၀၈	ဝဏ္ဏကျော် (ရန်ကင်းမြို့နယ်)	၂၀၀,၀၀၀
၅၀၉	(ဦးအုန်းဖေ)+ဒေါ်တင်လှိုင် သား-ဦးနေဝင်း၊ ဦးမြင့်စန်း (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၅၁၀	ဦးအောင်သင်း+ဒေါ်ဝင်းကြည် (မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်)	၂၀၀,၀၀၀
၅၁၁	ခင်လွန်းစံ (တာမွေမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၅၁၂	ဦးဌေးကြူ (မရမ်းကုန်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၅၁၃	ဒေါ်ခင်စန်း (မန္တလေးမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၅၁၄	ဦးကျော်ခိုင် (ခိုင်ဆေးဆိုင်) (ဗဟန်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၅၁၅	စုမြတ်ရတနာ (ဒေါ်ပုမြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၅၁၆	ဦးစော်စော်အောင်+ဒေါ်မျိုးမျိုးခိုင် (မိုးသောက်ကြယ်) (ရ/ဒဂုံမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၅၁၇	ဒေါ်စန်းစန်းမူ မိသားစု (တ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၂၀,၀၀၀
၅၁၈	ဒေါ်မြစိန် (တ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၅၀,၀၀၀
၅၁၉	KZY FOAM FACTORY မိသားစု ရေမြှုပ်စက်ရုံမိသားစု (မရမ်းကုန်းမြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၅၂၀	ဦးမောင်အေး+ဒေါ်မငယ် (တာမွေမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၅၂၁	လှမြင့် (တာမွေမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၅၂၂	ဒေါ်ပုသန်း (လှိုင်မြို့နယ်)	၅၀,၀၀၀
၅၂၃	ဦးဌေးလင်း+ဒေါက်တာမာလာသောင်း (လှိုင်မြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၅၂၄	ဒေါ်သောင်းသောင်း၊ ဒေါက်တာမာလာသောင်း (လှိုင်မြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၅၂၅	နီနီဝင်း (လမ်းမတော်မြို့နယ်)	၅၀,၀၀၀
၅၂၆	မျိုးကိုနှင့်သူငယ်ချင်းများ (ပြည်ကြီးတံခွန်)	၆၃၅,၀၀၀
၅၂၇	ဦးမြဟန် (မ/ဒဂုံမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၅၂၈	အောင်ဝင်း+ရီရီမေ (ရန်ကင်းမြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၅၂၉	ခင်မာအုန်း (ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၅၃၀	ဒေါ်သန်းအိမ် မိသားစု (မြိတ်မြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၅၃၁	ဆုမြတ်စိုး (တောင်သာမြို့)	၂၃,၀၀၀
၅၃၂	သီတာထွန်း (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၅၃၃	ဦးမျိုးသစ်စံ (ကျောင်းကုန်း)	၁၀,၀၀၀
၅၃၄	အလှူရှင်အမည်ဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ။ (ကျောင်းကုန်းမြို့)	၈၉,၀၀၀
၅၃၅	ဦးဝင်းအောင်၊ ဒေါ်စန်းစန်းမြင့်မိသားစု (အမေရိကန်)	၂၀၀,၀၀၀
၅၃၆	ဦးဖြိုးဝေစင် (တ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၂၀,၀၀၀
၅၃၇	စောနီလာဌေး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၀၀၀
၅၃၈	စန်းမင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅,၀၀၀
၅၃၉	ဦးဝင်းမောင်+ဒေါ်သန်းသန်းမူ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၃၃၀,၀၀၀
၅၄၀	ဒေါ်ယိမ်းကြည်၊ ဦးသာကျော်အောင်နှင့်မအေးမြင့် မိသားစု (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၆၀၀,၀၀၀
၅၄၁	ဖြူဖြူမိုး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၄၂	ဒေါ်စန်းလှိုင်အေး ရည်စူး၍ ဒေါက်တာဒေါ်သန်းရင် (မရမ်းကုန်းမြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၅၄၃	ဒေါ်တင်တင်ဦး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀

စာမျက်နှာ ၂၄ မှ

စဉ်	အလှူရှင်အမည်နှင့် နေရပ်လိပ်စာ	ကျပ်
၅၄၄	ဦးသောင်းတင်+ဒေါ်ခင်ကြည် သမီး-ဒေါ်ဝင်းဝင်းသောင်း (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၅၄၅	ဒေါ်ဝင်းမင်းကြည် မိသားစု (ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်)	၁၅၀,၀၀၀
၅၄၆	ဒေါ်တင်တင်ဦးအေးကျော်မြင့်မွေးနေ့အလှူ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၅၄၇	ဒေါ်လှလှဝင်း၊ ဝင်းစိုးထိုက်၊မယညိုဝင်း မိသားစု (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၄၀၀,၀၀၀
၅၄၈	ဦးသန်းထွေးအောင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၅၄၉	မရှိရှိသန့်ရွာစုစုကွက် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၅၀	မဟာဗောဓိဓမ္မစိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့ဝင်များ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၅၁	ဒေါ်ကိုင်တန် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၅၅၂	ဦးထက်နေလင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၅၅၃	ဦးသန်းဌေး+ဒေါ်စည်သာဒေဝီ (ထားဝယ်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၅၅၄	ဦးမောင်သန်း+ဒေါ်နီနီဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၅၅၅	ဦးမြိုးလှဟန်+ဒေါ်ဝင်းဝင်းခိုင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀၀,၀၀၀
၅၅၆	ဒေါ်ခင်စန်းမြင့် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
၅၅၇	ဦးဝေဖြိုး+ဒေါ်သင်းသင်းခိုင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၅၅၈	ဒေါ်ခင်အေးရွှေ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
၅၅၉	ဒေါ်ခင်မြရွှေ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၆၀	ဦးလှယု+ဒေါ်ခင်ယု သား-ဦးမျိုးဝင်းသိန်း+ဒေါ်အေးမိမျိုးဝင်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃,၀၀၀,၀၀၀
၅၆၁	ဒေါ်လှဝင်း၊ ဦးဌေးလှဝင်း+ဒေါ်ဖြူဖြူသန့် သား-စည်သာဌေးလှဝင်း၊ ခန့်မင်းစင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၁၀၀,၀၀၀
၅၆၂	ဒေါ်ကျင်အေး သမီး-ဦးသိန်းဝင်း+ဒေါ်ပုလဲ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၅၆၃	ဦးတင်အောင်၊ ရိုးမကုန်စုံဆိုင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၅၆၄	ဦးစိန်ကတိုး+ဒေါ်အေးမေ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
၅၆၅	ဦးလှမြင့်+ဒေါ်နီနီအောင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
၅၆၆	ဒေါ်ဆယ်တင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
၅၆၇	ရိုးမကုန်စုံဆိုင်ဝန်ထမ်းများ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၃၀,၀၀၀
၅၆၈	ဦးအောင်ရွှေ+ဒေါ်ခင်စိန် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၆၉	ဦးမောင်သန်း+ဒေါ်ခင်စု (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၇၀	ဒေါ်အုန်းရွှေ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၇၁	ဦးမြတ်ကျော်+ဒေါ်အိအိတင် သား-မောင်အောင်ဟန်ထွဋ် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၇၂	(ဦးဆောင်း)+ဒေါ်ခင်မြင့်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၇၃	ဦးစင်မင်းထက်+ဒေါ်ချိုဝေကိုကို သား-ဉာဏ်လင်းဘိုဘို(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၇၄	ဒေါ်စိန်ဝင်းနှင့်ဒေါ်စန်းစန်းဝင်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၇၅	ဦးစော်စော်ဝင်း+ဒေါ်နီလာဝင်း၊ သမီး-စုပြည့်စော်စော်ဝင်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၇၆	ဦးမင်းအေး+ဒေါ်မွန်မွန်ထွေး(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၇၇	ပျော်ဘွယ်ပြည်သူ့အဖွဲ့အစည်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၅၇၈	ဦးဘသိန်း+ဒေါ်ကြည်ကြည်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၇၉	ဦးညီညီစော်+ဒေါ်သီတာသိန်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၈၀	ဦးအေးသိန်း+ဒေါ်အမာခင် သား-မောင်ထက်အောင်ကောင်းမြတ်၊ သမီး-မအိမိသင်စာအောင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၈၁	ဦးတင်အောင်+(ဒေါ်တင်မြ)(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၈၂	ဒေါ်စန်းရီ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၈၃	ဦးမြတ်ကိုကို+ဒေါ်နန္ဒာအေး သမီး-မပူပြည့်ကိုကို(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၈၄	ဦးမြသိန်း သား-ဦးလှဝင်း+ဒေါ်နီနီလှဝင်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၈၅	ဦးဝင်းမြင့်အောင်+ဒေါ်ရီရီမြင့်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၈၆	ဦးတင်ဝင်း+ဒေါ်ဌေးဌေးမြင့်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၅၈၇	ဒေါ်နှင်းနှင်းအေး သား-ဦးထင်လင်းအောင်+ဒေါ်နှင်းနှင်းအေး(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၅,၀၀၀
၅၈၈	ဦးညွန့်ဝင်း+ဒေါ်စန်းမြင့်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၅၈၉	ဦးတင်မွှေး၊ ဦးသိန်းစော်ဦး+ဒေါ်မြင့်မြင့်ရွှေ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၅၉၀	ဒေါ်ရီရီခိုင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၅၉၁	ဦးသက်လှိုင်မြင့်+ဒေါ်ယုယုစော်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
၅၉၂	ဦးတင်မောင်ဝင်း+ဒေါ်ဝေ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၉၃	ဦးထိန်လင်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၅၉၄	ဦးခင်မောင်ကျော်+ဒေါ်ခင်မာတင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၅၉၅	ဦးဟန်တိုး+ဒေါ်တူး သမီး-ဒေါ်မြမြ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၅၉၆	(ဦးခင်မောင်တင်)+ဒေါ်နီနီမာ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၅၉၇	ဒေါ်ညိုပြည့်ဝင်း၊ ဒေါ်သူဇာဝင်း၊ဒေါ်စိုးစိုးဝင်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၅၉၈	ဦးမြမောင်+ဒေါ်တင်တင်ဦး(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀,၀၀၀
၅၉၉	ပျော်ဘွယ်ပြည်သူ့အဖွဲ့အစည်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၆၀၀	ဒေါ်အေးသန်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀,၀၀၀
၆၀၁	ဒေါ်ဝင်းကြည်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၆၀၂	ဦးအောင်စော်မြင့်+မအေးသန္တာဝင်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀,၀၀၀
၆၀၃	ဦးစော်မြင့်+ဒေါ်တင်တင်နွဲ့(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀,၀၀၀
၆၀၄	ဦးလေးလွင်+ဒေါ်မိမိလွင် သား-ဝေယံထွန်း သမီး-သူဇာစိုးထက် မိသားစု (UMFCCI)	၁,၀၀၀,၀၀၀

၆၀၅	ဦးမြင့်ဦး+ဒေါ်စိုးစိုးရီ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၆၀၆	ဦးမြင့်ညိုမိုး+ဒေါ်အုန်းမေ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၆၀၇	(ဦးထွန်းလှိုင်)+ဒေါ်ခင်ရွှေ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၆၀၈	ဦးရဲမင်း+ဒေါ်သီတာလင်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၆၀၉	ဦးဟန်ရန်+ဒေါ်မာလာ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၆၁၀	ဦးမြင့်အောင်+ဒေါ်ယုညိုဝင်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
၆၁၁	ဦးမောင်မောင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၆၁၂	သီရိသုဓမ္မသီရိ ဒေါ်သင်းသင်းနှင့်သားများ(အောင်မြင်သူကုမ္ပဏီများအုပ်စု) (မန္တလေးမြို့)	၁၀၀,၀၀၀,၀၀၀
၆၁၃	ဦးကျော်မွှေး+ဒေါ်ကြည်ညွန့်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀,၀၀၀
၆၁၄	ဦးသန်းစိုး(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၆၁၅	ဒေါ်ညိုညို(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၆၁၆	ဦးသိန်း၊ ဒေါ်အုန်းမြိုင်၊ ဦးသက်နောင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၆၁၇	ဦးအာကာသိန်း(မရမ်းကုန်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၆၁၈	ဒေါ်ဝင်းဝင်းခိုင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၆၁၉	ဒေါ်သန်းသန်းညွန့်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၆၂၀	MV Piraeus Trader Seafarer (ရန်ကုန်မြို့)	၂,၃၄၀,၀၀၀
၆၂၁	ဦးစိုးစိုးနိုင်+ဒေါ်ယုနိုးစန္ဒီလေးလွင် (Pho La Min Co.,Ltd) (UMFCCI)	၈၀၀,၀၀၀
၆၂၂	ဦးခင်မောင်အေး+ဒေါ်အေးအေးမြင့် သား-အုပ်စိုးခန့် သမီး-ဆုရည်နန္ဒာ ရွှေစည်ကြီး ကုမ္ပဏီလီမိတက်(UMFCCI)	၅၀၀,၀၀၀
၆၂၃	ဦးတင်ဦး (U Kyu Family Grains Manufacturing Co.,Ltd) (UMFCCI)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၆၂၄	ဦးမျိုးမြင့်(အလုပ်အမှုဆောင်ကုန်သည်များနှင့်စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်)(UMFCCI)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၆၂၅	ဦးအောင်ကျော်စိုး (Pyei Phyo Aung Co.,Ltd) (UMFCCI)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၆၂၆	ဦးအောင်ကျော်မြင့်+ဒေါ်ချိုလှမြင့် (UMFCCI)	၁၀၀,၀၀၀
၆၂၇	သီရိသုဓမ္မမဏိဇောတဓရ ဦးစိုင်းဘိုဘို+ဒေါ်နန်းယိင်နွဲ့ သားကြီး-စိုင်းဘုန်းမြတ်၊ သားငယ်-စိုင်းအောင်မြတ်၊ မြန်မာရတနာရွှေခေတ်ကုမ္ပဏီ (UMFCCI)	၁,၅၀၀,၀၀၀
၆၂၈	Myanmar International Freight Forwarders Association (MIFFA) (UMFCCI)	၁၅,၀၀၀,၀၀၀
၆၂၉	ဒေါ်ခိုင်ခိုင်နွယ် (Best Industry Co.,Ltd) (UMFCCI)	၅၀၀,၀၀၀
၆၃၀	ဦးဟန်ကြည် (Creation (Myanmar) Co.,Ltd) (UMFCCI)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၆၃၁	ဦးစိုးကျော်လွင်+ဒေါ်တိုးတိုးရီနီ မိသားစု (Moe & Toe Car Sale Center/Moe & Toe Co.,Ltd) (UMFCCI)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၆၃၂	Infinity Speed Lucky Co.,Ltd (UMFCCI)	၂၀၀,၀၀၀
၆၃၃	ကွယ်လွန်သူ ဦးမောင်ချိုအား ရည်စူး၍ ဒေါက်တာထက်ဝင်းနှင့်သူငယ်ချင်းတစ်စု (UMFCCI)	၁၀၀,၀၀၀
၆၃၄	ဦးလင်းရဲသူ+ဒေါ်သက်ယုလှိုင် (Global Comet Group Co.,Ltd) (UMFCCI)	၅၀၀,၀၀၀
၆၃၅	ဦးထက်မြတ်သူ+ဒေါ်အိအိလွင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃,၀၀၀,၀၀၀
၆၃၆	ဒေါ်ဝင်းကြည်၊ ကိုဝင်းနီနီခိုင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၆၃၇	ဦးရွှေထူး+ဒေါ်သီတာစန်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၆၃၈	ဦးပေါက်ပေါက်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၆၃၉	ဦးသန်းစော်နိုင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၆၄၀	ဦးညွန့်ဝင်း+ဒေါ်စုလှိုင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၆၄၁	ကိုနောင်နောင်+မဝါဝါခိုင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၆၄၂	ဦးဝင်းဆန်း+ဒေါ်စန်းစန်းနွယ်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
၆၄၃	ဦးဝင်းစော်+ဒေါ်သန်းညွန့်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၆၄၄	ဦးဟန်ဌေး+ဒေါ်ခင်စန်းမြင့်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၆၄၅	ဦးစိန်ဝင်း+ဒေါ်နီလာ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၆၄၆	ကိုစော်မင်း+မတင်တင်ခိုင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀,၀၀၀
၆၄၇	ဦးကျော်တင်+ဒေါ်အေးမူ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၆၄၈	ဒေါ်မြမြ မောင် ကိုကျော်ထွေး(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀,၀၀၀
၆၄၉	ဦးမန်းစံ+ဒေါ်သန်းရီ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၆၅၀	ဦးသိန်းဝင်း+ဒေါ်ခင်စန်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀,၀၀၀
၆၅၁	ဦးဝင်းမော်+ဒေါ်ချယ်ရီမြင့်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၆၅၂	ကိုကျော်စွာအောင်+မြိုးသီရိအောင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၆၅၃	ဦးခင်မောင်+ဒေါ်စန်းစန်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၆၅၄	ဦးကျော်ဗလ+ဒေါ်ရွယ်နီဝင်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၆၅၅	ဦးညိုညို+ဒေါ်ခင်မြင့်မော်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂,၀၀၀,၀၀၀
၆၅၆	ဦးသိန်းစော်ထွန်း+ဒေါ်အေးအေးနု(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၆၅၇	ဦးဆန်းဝင်း+မနှင်းနုထွေး(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀,၀၀၀
၆၅၈	ဦးမျိုး+ဒေါ်စန်းစန်းဝေ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၆၅၉	ဦးအောင်စော်လင်း+မလွမ်းပို(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂,၀၀၀,၀၀၀
၆၆၀	ကိုမျိုး+မမိုး(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၆၆၁	ဦးမြသိန်း+ဒေါ်ညိုမိုးလှ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၆၆၂	ကိုထွန်းလင်း+မသင်းသင်းခိုင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀,၀၀၀
၆၆၃	ဦးသန်းလွင်+ဒေါ်ခင်ကြည်မိသားစု(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၆၆၄	ဦးသန်းထိုက်+ဒေါ်အိအိမွန် မိသားစု (တာမွေမြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၆၆၅	ဦးမောင်မောင်လေး၊ ဦးနန်းထွန်းကိုင်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၆၆၆	ဦးအောင်ဝင်း+ဒေါ်ခင်မာကြည်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀

စာမျက်နှာ ၂၅ မှ

စဉ်	အလှူရှင်အမည်နှင့် နေရပ်လိပ်စာ	ကျပ်
၆၆၇	ကိုသိန်းစော+မအေးမြဖြူ (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၆၆၈	ဦးဟန်ဆွေဦး+မအေးအေးစန်း (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၆၆၉	ဦးစင်ကိုဦး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၆၇၀	ဦးဖုန်းဟန်+ဒေါ်မူမူကျော် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၆၇၁	ဦးစန်းဖြူ+ဒေါ်စိန်အေးမိသားစု (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၆၇၂	ဦးကိုကိုထူး (မြန်မာ့မူဆိုင်ကမ်း-Chairman)+ဒေါ်စန္ဒာအောင် သား-မင်းသီဟထူး သမီး-ဆုသိရီထူး မိသားစုနှင့် ဝန်ထမ်းများမိသားစု (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀,၀၀၀
၆၇၃	ဦးမင်းမင်းစိုး+ဒေါ်သင်းသင်းခိုင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀,၀၀၀

၆၇၄	ဒေါ်ကြိုင်၊ မသင်းသင်းစိုး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀,၀၀၀
၆၇၅	ဒေါ်အေးအေးခိုင် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀,၀၀၀
၆၇၆	ဦးစိုးမြင့် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀,၀၀၀
၆၇၇	ဦးအုန်းချိုအား ရည်စူး၍ ဒေါ်ညိုညိုထွေး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၂၁-၁၂-၂၀၂၁ ရက်နေ့ စုစုပေါင်း		၁,၃၀၃,၉၁၅,၇၀၀

မှတ်ချက်။ (က) အလှူရှင်များက ပေးပို့ထားသည့် အချက်အလက်များနှင့် ဘဏ်သို့ ထည့်သွင်းထားသည့် အချက်အလက်များအရ နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။
(ခ) မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ရှိ မြန်မာ့ကျပ်ငွေစာရင်းနှင့်နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းများသို့ ဝင်ရောက်ပြီး သည့် လှူဒါန်းငွေများဖြစ်ပါသည်။

COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာကော်မတီ

COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ (COVID-19 Vaccination Fund)

OA 013733 သို့ အများပြည်သူများမှ လှူဒါန်းငွေစာရင်း

(၂၂-၁-၂၀၂၁ ရက်နေ့)

စဉ်	အလှူရှင်အမည်နှင့် နေရပ်လိပ်စာ	ကျပ်
၁	ဦးသန်းစောဦး 9 (Group) (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၅၀,၀၀၀
၂	ဦးထွန်းအေး (SP) ဒေါ်အေးမြင့်မော် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၂၅၀,၀၀၀
၃	ဦးအောင်နိုင်+ဒေါ်နွယ်ကြည် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၅၀,၀၀၀
၄	ဦးသန်းစိန် (AMGL) (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၅၀,၀၀၀
၅	ဦးတိုးတိုးထွန်း (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၆	ဦးသိန်းစိုး (MMT) (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၇	ဒေါ်ခင်သန္တာထွေး (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၈	ဦးဘိုဖြူ (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၉	ဦးဝင်းတင် (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၁၀	ဒေါ်ပြုံးရီ (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၁၁	ဦးသန်းဝင်း (MM) (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၂	ဒေါ်ခင်ဝင်းမြင့် (LLY) (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၃	ဦးစော်မင်း (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၁၄	ဦးဘိုချို (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၁၅	ဒေါ်ကြည်ကြည် မိသားစု (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၆	ဦးအောင်လွင် (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၁၇	ဦးမင်းထွန်းအောင်+ဒေါ်လှလှစိုး (ရန်ကုန်မြို့)	၁၁၀,၀၀၀
၁၈	Ascend Trading Co., Ltd (ရန်ကင်းမြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၁၉	Great Momentum International Trading Co., Ltd (ရန်ကင်းမြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၂၀	ဒေါ်မြမြအေး +၁ (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၁	ဒေါ်စိန်ညွန့် (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၂၂	ဒေါ်ခင်ထားမြင့် (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၂၃	ဦးသိန်းအောင်+ဒေါ်အေးညွန့် (ပဲခူးမြို့)	၄၀,၀၀၀,၀၀၀
၂၄	ဦးကျော်သန်း (ကလေးမြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၂၅	ဦးမြဝင်း (ပခုက္ကူမြို့)	၁၅၀,၀၀၀
၂၆	ဦးတင်သိန်း+ဒေါ်ခင်စန်း (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၂၇	Dr Nutrition I ဒေါက်တာညီညီကျော် (ရန်ကုန်မြို့)	၆,၆၀၀,၀၀၀
၂၈	ဦးတင်မောင်လတ် (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၂၉	ဦးကျော်ကျော်+ဒေါ်ရီစီလင်း မိသားစု (ရန်ကုန်မြို့)	၁၁၀,၀၀၀
၃၀	ဦးစိန်ကြိုင်+ဒေါ်သိန်းသိန်းစိုး (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၃၁	ဦးခင်မောင်လင်း+ဒေါ်ခင်အေးချို (ရန်ကုန်မြို့)	၂,၀၀၀,၀၀၀
၃၂	ဦးကျော်ဆန်း+ဒေါ်လီကျွေးရမ်း မိသားစု (မရမ်းကုန်းမြို့နယ်)	၁၅,၀၀၀,၀၀၀
၃၃	ဦးစောနိုင် (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၃၄	ဒေါ်ခင်မာရွှေ (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၃၅	ဦးထွန်းခင်မြင့်မောင်ကျော် (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၆	ဦးမျိုးစင် (ရန်ကုန်မြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၇	ဦးတင်မျိုးလွင် (စစ်ကိုင်းမြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၈	ဦးကျော်လင်းအောင် (မြစ်ကြီးနားမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၉	အမျိုးသမီးဆရာဝန်အဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း (ရန်ကုန်မြို့)	၇,၃၀၀,၀၀၀
၄၀	ဦးသန့်စင်ဦး (မုံရွာမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၁	ဦးသိန်းအောင်+ဒေါ်နုနုရီ (မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၄၂	Mandalay Coffee Group Co., Ltd (ပြင်ဦးလွင်မြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၄၃	ဦးတိုးမောင် (မြင်းခြံမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၄၄	ဦးစန်းဝင်းအောင် (မြင်းခြံမြို့)	၅၀,၀၀၀
၄၅	ဦးကျော်သူဝင်း (မြင်းခြံမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၄၆	ဦးအောင်စော်လတ် (မြင်းခြံမြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၄၇	ဦးထွန်းအောင်ကျော် (မြင်းခြံမြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၄၈	ဒေါ်ခင်ခင် (သန်လျင်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀

၄၉	မန်နေဂျာ(မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်)(ပင်လည်ဘူးမြို့)	၅၀,၀၀၀
၅၀	ဒေါ်အေးချို (မကွေးမြို့)	၅၀,၀၀၀
၅၁	ဒေါ်ခင်မာဆွေ+၁ (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀
၅၂	ဦးထွန်းဖေ+ဒေါ်တင်မြင့် (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၅၃	ဦးအေးမောင် (ချောက်မြို့)	၁၅၀,၀၀၀
၅၄	ဦးအောင်သန်း (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁၁၀,၀၀၀
၅၅	ဦးအောင်ငွေ+ဒေါ်သိန်းသိန်း (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၅၆	ဦးဝင်းထိန် (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၅၇	ဒေါ်ညွန့်ညွန့် (ပခုက္ကူမြို့)	၃၀,၀၀၀
၅၈	ဒေါ်မြင့်မြင့်စိုး (ပခုက္ကူမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၅၉	ဒေါ်သန်းနု (ပခုက္ကူမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၆၀	ဒေါ်တင်တင်ဝင်း (ပြည်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၆၁	ဦးကျော်ဝင်းနိုင် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၆၂	ဦးကျော်ကျော်လွင် (မြင်းခြံမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၆၃	ဒေါ်ညွန့်ရီ (တာမွေမြို့နယ်)	၄၀,၀၀၀
၆၄	မဝင်းဝင်းသိန်းကိုဌေးလွင် (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၆၅	မမိမိသန်း မွေးနေ့အလှူ (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၆၆	ဒေါက်တာ ဥဗ္ဗာစိန် (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၆၇	ဦးစိုးမြင့်+ဒေါ်ခင်နွဲ့ (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၆၈	ဦးမြသောင်း+ဒေါ်တင်တင်ဝင်း (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၂၀၀,၀၀၀
၆၉	ဦးလှသန်း (မြင်းခြံမြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၇၀	ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တကန္တလ (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၇၁	ဒေါ်ရီမြင့် မိသားစု (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၃၅၀,၀၀၀
၇၂	ဦးအောင်လင်း+ဒေါ်ဆွေဆွေဝင်း (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၇၃	ဒေါ်သွယ်သွယ်စန်း (မိုးညှင်းမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၇၄	ဦးသောင်းလွင် (မြင်းခြံမြို့)	၃၀,၀၀၀
၇၅	ဦးအောင်ချမ်းမြတ် (ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၇၆	ကိုခန့်စင်ဖြိုး ရွှေမင်းသားပွဲရုံ (မုံရွာကုန်စည်နှင့် မိသားစု) (မုံရွာမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၇၇	ဒေါ်လင်းလှ (မုံရွာမြို့)	၁၅၀,၀၀၀
၇၈	ဦးအောင်စော်မြင့်ဦးဝင်းချို (မုံရွာမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၇၉	မျိုးပိုင်စိုး (မြိတ်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၈၀	ဦးခက်ရ+ဒေါ်အိအိခိုင် (မုံရွာမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၈၁	ဦးကြည်ဝင်း+ဒေါ်ဝင်းမေ (မုံရွာမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၈၂	ဦးစော်မင်းအောင်နှင့် အများပြည်သူကောင်းမှု(ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်)	၅၅၇,၀၀၀
၈၃	ဒေါ်မိုးသွယ် (ပင်လောင်းမြို့)	၅၀,၀၀၀
၈၄	ဦးကျော်ကျော်အောင် (မန္တလေးမြို့)	၁,၆၅၇,၀၀၀
၈၅	ဒေါက်တာစိုးလတ်ထွန်း (မြိတ်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၈၆	ဒေါက်တာစိုးတင် (မြိတ်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၈၇	သန်းထွန်းအောင် (တ/ဒဂုံမြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၈၈	ဒေါ်ခင်သန်းရီ (တ/ဒဂုံမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၈၉	ဦးဉာဏ်လင်း (တ/ဒဂုံမြို့နယ်)	၁,၅၀၀,၀၀၀
၉၀	ဒေါက်တာသန်းနိုင်လင်း (လားရှိုးမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၉၁	ဦးချမ်းငြိမ်း+ဒေါ်စင်စင်မိုးအေး (လားရှိုးမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၉၂	နယ်လှည့်တရားဟောအဖွဲ့(လားရှိုးမြို့)	၅၀,၀၀၀
၉၃	ဦးအုန်းကျော် (သန်လျင်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၉၄	ဦးနိုင်မင်းထက်လွင် (သန်လျင်မြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၉၅	ဒေါ်နှင်းဝတ်ရည် (လှိုင်သာယာမြို့နယ်)	၅၀,၀၀၀,၀၀၀
၉၆	ဦးဝင်းစော် (ပခုက္ကူမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၉၇	ပြည်မြို့အောင် (ပခုက္ကူမြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၉၈	ဦးလှအောင် (ပခုက္ကူမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၉၉	ဒေါ်ယု (ပခုက္ကူမြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၁၀၀	Gandawin Law Firm (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၀၁	ဒေါ်လှလှသန်းဒေါ်မေဖုန်းပြည့်(ရန်ကုန်မြို့)	၃၀,၀၀၀

စာမျက်နှာ ၂၆ မှ

စဉ်	အလှူရှင်အမည်နှင့် နေရပ်လိပ်စာ	ကျပ်
၁၀၂	ဒေါ်ခင်မာမြင့် (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၂၅၀,၀၀၀
၁၀၃	ဒေါ်ရင်မြ (သန်လျင်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၁၀၄	ဦးစော်ဝင်း+ဒေါ်အေးအေး (အင်းစိန်မြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၁၀၅	ဦးထွန်းမင်းခိုင် (အင်းစိန်မြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၁၀၆	နေဝေ လက်ဖက်ပွဲရုံ ဝန်ထမ်းများ (အင်းစိန်မြို့နယ်)	၄၂,၅၀၀
၁၀၇	ဒေါ်ထားထားနွယ် (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၁၀၈	သက်နိုင်မျိုး (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၁၀၉	ဒေါ်မြတ်မြတ်ခိုင် (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၁၁၀	ဦးမိုးကျော်+ဒေါ်ကြည်ညွန့် (လှိုင်မြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၁၁၁	ဦးသန်းလှိုင်+ဒေါ်ဝင်းကြည် (ရန်ကုန်မြို့)	၂,၀၀၀,၀၀၀
၁၁၂	ဦးစည်သူ (မုံရွာမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၁၃	ဒေါ်ခင်သက်ဝေ (မုံရွာမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၁၄	ဒေါက်တာသန္တာအောင် (မန္တလေးမြို့)	၃၀,၀၀၀
၁၁၅	ဦးနေမျိုး (တပ်ကုန်းမြို့)	၂၅,၀၀၀
၁၁၆	အရှင်မာန်တ (မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၁၁၇	ဒေါ်သန်းသန်း (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၁၈	ဦးမျိုးမြင့် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၁၉	ဦးစိန်ဝင်း (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၂၀	ဦးခင်စော် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၂၁	ဦးအောင်မြင့် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၂၂	ဦးချောငြိမ်းစော် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၂၃	ဦးလှအောင် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၂၄	ဦးဝင်းမြင့် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၂၅	ဦးခင်မောင်ကြည် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၂၆	ဒေါ်မေမြင့် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၂၇	ဦးတင်မောင်ဆွေ (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၂၈	ဒေါ်စန်းပြုံး (မိုးဆိပ်မြို့)	၅၁,၀၀၀
၁၂၉	ဒေါ်အမာ (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၁၃၀	ဒေါ်ခင်အုန်းကြည် (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၁၃၁	ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း (ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၁၃၂	ဒေါ်ခင်ခင်အေး (ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၁၃၃	ဦးလှ (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၃၄	ဒေါ်စာပေါ် (ပြည်မြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၁၃၅	ဒေါ်မော်မော်၊ ဦးခိုင်စင် (ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀
၁၃၆	ဦးသီဟစော် (ပြည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၁၃၇	ဦးအေးမင်း (ပြည်မြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၁၃၈	ဒေါ်နန်းခင်ညွန့်နွယ် (ပြည်မြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၁၃၉	ဒေါ်မျိုးကြည်သာ (ပြည်မြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၁၄၀	ဦးစော်မင်းသူ (ပြည်မြို့)	၁၅၀,၀၀၀
၁၄၁	ဒေါ်ရီရီဝင်း (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၁၄၂	ဦးခင်စော် (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၁၄၃	ဒေါ်နှင်းယုဆွေ (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၁၄၄	ဒေါ်နွဲ့ (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၁၄၅	မွေးမွေးအောင် (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀
၁၄၆	ဦးသောင်းအေး (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၁၄၇	ဒေါ်စာစာဦး (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀
၁၄၈	ဦးအောင်သိန်း (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀
၁၄၉	ဒေါ်နှင်းနှင်းငွေ (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၁၅၀	ဦးညွန့်ခင် (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၁၅၁	ချယ်ရီလွင်မိုး (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၁၅၂	မိမိမျိုးမြင့် (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၅၃	အိစင်ထွေး (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၁၅၄	ဦးအောင်စော်ဖြိုး (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၁၅၅	ဒေါ်သဉ္ဇာနင်း (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၁၅၆	ဒေါ်သက်စုနွေးလင်း (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၁၅၇	ဒေါ်သန္တာလတ် (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀
၁၅၈	ဦးလှိုင်ဝင်းဟန် (ရန်ကုန်မြို့)	၃,၀၀၀
၁၅၉	ဒေါ်သန်းသန်းကြွယ် (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၁၆၀	ဒေါ်ချိုချိုအောင် (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၁၆၁	ဒေါ်နီနီလှိုင် (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၁၆၂	ဦးမျိုးစော် (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၁၆၃	ဒေါ်အေးမွန်သူ (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၆၄	ဦးတင်မြင့်စိုး (မန္တလေးမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၁၆၅	ဦးအောင်ခန့်စော် (မန္တလေးမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၁၆၆	ဦးဟိန်းခန့်စော် (မန္တလေးမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၆၇	ဒေါ်နန်းခင်နှင်း (မန္တလေးမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၆၈	ဒေါ်လှိုင်နုဝေ (မန္တလေးမြို့)	၅၀,၀၀၀
၁၆၉	ဒေါ်နီနီ (မန္တလေးမြို့)	၅၀၀,၀၀၀

၁၇၀	ဒေါက်တာစန်းလင်း+ဒေါ်ဝါဝါဝင်း (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၁၇၁	ဦးတင်ဦး+ဒေါ်ဝင်းကြည် (မုံရွာမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၇၂	ဒေါ်ခင်ခင်ရီ (မန္တလေးမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၇၃	ဒေါ်လှလှဝင်း (ရန်ကုန်မြို့)	၂၄,၀၀၀,၀၀၀
၁၇၄	ဦးထက်အောင် (ရန်ကုန်မြို့)	၁၃၀,၀၀၀
၁၇၅	ဒေါ်ဆုမြတ်ရတနာ (ထားဝယ်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၇၆	ဦးသိန်းစော်+ဒေါ်ခင်စန်းမြင့် (သန်လျင်မြို့နယ်)	၂၀,၀၀၀
၁၇၇	ဦးခင်လှိုင်+ဒေါ်ခင်စန်း (ကျောက်ဆည်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၁၇၈	ဦးဌေးစိန်+ဒေါ်နီ (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၁၇၉	ဒေါ်တင်ရီ ဒေါက်တာမေရီ (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၁,၂၅၀,၀၀၀
၁၈၀	ဒေါ်အိသင်စာခိုင် (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၈၁	ဒေါ်ကြည်ကြည်စင် (မန္တလေးမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၈၂	ဒေါ်မေဦးကျော် (မန္တလေးမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၁၈၃	ဒေါ်အိမ်ကြည် (မြင်းခြံမြို့)	၂,၅၀၀,၀၀၀
၁၈၄	ဦးအောင်မြတ်သူ (ပုသိမ်မြို့)	၂,၀၀၀,၀၀၀
၁၈၅	ဦးမောင်မောင် (မြင်းခြံမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၁၈၆	ဦးခင်စော် (မြင်းခြံမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၁၈၇	ဒေါက်တာမြတ်လှိုင်+၁ (ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်)	၃၀၀,၀၀၀
၁၈၈	ဦးညွန့်ဝင်း+ဒေါ်နီစိထွန်း (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၁၈၉	ဒေါ်နွယ်နီဝင်း (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၉၀	Wood Based Industry (ရန်ကုန်မြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၁၉၁	ဒေါ်နွယ်နွယ်အေး (မန္တလေးမြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၁၉၂	ဒေါ်ဟန်နီနီ (မန္တလေးမြို့)	၃,၀၀၀,၀၀၀
၁၉၃	ဒေါ်ဘေဘေ (ကျောက်မဲမြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၁၉၄	ဦးတင်အောင် (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၉၅	ဦးသိန်းမြင့်ထွန်း (ပခုက္ကူမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၉၆	ဦးအောင်မြင့်စော် (ပခုက္ကူမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၁၉၇	ဒေါ်ညွန့်ညွန့် (ပခုက္ကူမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၁၉၈	ဦးအောင်ကိုဦး (ပခုက္ကူမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၁၉၉	ဦးစိုးတိုးလှိုင် (အင်းစိန်မြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၂၀၀	ဦးစိုးဝင်း+ဒေါ်လှိုင်လှိုင် (အင်းစိန်မြို့)	၅၀,၀၀၀
၂၀၁	မမျိုးသန္တာ မွေးနေ့အလှူ (လှိုင်မြို့နယ်)	၂,၅၀၀,၀၀၀
၂၀၂	ဒေါက်တာသိန်းထွန်း+၁ (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၂၀၃	ဒေါ်သန်းထွေး (ငြိမ်း)(MADB) (သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်)	၂၀၀,၀၀၀
၂၀၄	ဒေါ်အေးချို၊ ဒေါ်ခင်လှိုင်ကြည် သားသမီးမြေးတစ်စု (မရမ်းကုန်းမြို့နယ်)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၂၀၅	ဦးစော်မိုးကြည်+ဒေါ်ခင်မျိုးမျိုးအေး သမီး-ကြည်စင်သန်း၊ သား-ကျော်လင်းသန်း (အလုံမြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၂၀၆	ဒေါ်သူဇာဝင်း (ခေတ္တ-စင်္ကာပူ)	၅၀၀,၀၀၀
၂၀၇	Kyi Sin Linn Co;Ltd (အလုံမြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၂၀၈	ဦးသားတိုး+ဒေါ်မိမိလှိုင် သား-မောင်ဟာသဦး၊ မောင်မိုးထိပ်မောင်မိသားစု (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၀၉	ဒေါ်ရီရီ၊ ဒေါ်မူမူ မောင်နှမတစ်စု (တ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၂၀၀,၀၀၀
၂၁၀	ဦးအေးလှိုင်+ဒေါ်ရွှေရင်၊ သမီး-ရတနာလှိုင် (သာကေတမြို့နယ်)	၅၀၀,၀၀၀
၂၁၁	ဒေါ်စုစုချို ကောင်းမွန် (ဗိုလ်တစ်ထောင်မြို့နယ်)	၂၀၀,၀၀၀
၂၁၂	ဦးလှအောင်+ဒေါ်တင်အေး သား/သမီး/မြေး မိသားစု (မ/ဒဂုံမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၂၁၃	ဦးသန်းထွန်း+ဒေါ်အေးအေးနွယ် မိသားစု (တ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၂၁၄	ဒေါ်ခင်ယု (ဗိုလ်တစ်ထောင်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၂၁၅	ဦးကျင်စိန်၊ ဒေါ်ချောယု သမီး-ဒေါ်နီနီဆွေ (စမ်းချောင်းမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၂၁၆	ဦးသိန်းအောင်+ဒေါ်ရီရီအေး (တက်နောင် ခေတ်ချောင်း၊ ရေခဲမုန့်) မိသားစု (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၂၁၇	ဦးအောင်မြင့် မိသားစု (တာမွေမြို့နယ်)	၂,၃၀၀,၀၀၀
၂၁၈	ဦးတင်အောင်+ဒေါ်အေးအေးမိသားစု (အနောက်သာကေတမြို့နယ်)	၃၀,၀၀၀
၂၁၉	ဦးအောင်မိုး၊ ဦးထင်စော်လင်း မိသားစု (ကျောက်တံတားမြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀
၂၂၀	မိခင်ကြီး ဒေါ်သန်းနွဲ့အား အမျိုးထားကို ဘုန်းဇော်ဦး+မလွင်မာသူ မိသားစု (ဗဟန်းမြို့နယ်)	၂၅,၀၀၀
၂၂၁	ဒေါ်လှမြင့်ကြည်၊ ဒေါ်ငြိမ်းငြိမ်းသဉ္ဇာ (ပုသိမ်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၂၂	ဦးထွန်းထွန်း+ဒေါ်နီနီလှိုင် ဝဿနိပွဲရုံနှင့်စိန်ဆီစက် (မုံရွာကုန်စည်ဦးမိသားစု) (မုံရွာမြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၂၂၃	ဦးချမ်းဟိန်း+ဒေါ်စန္ဒာအောင် စိန်ပွဲရုံ (မုံရွာကုန်စည်ဦးမိသားစု) (မုံရွာမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၂၂၄	ကိုသက်ဦး+မမြင့်မြင့်ဦး မေတ္တာရှင်ပွဲရုံ(မုံရွာကုန်စည်ဦးမိသားစု) (မုံရွာမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၂၅	ကိုမြင့်ခိုင်+မခင်မိုးလှိုင် တိုင်းလင်းအောင်ပွဲရုံ (မုံရွာကုန်စည်ဦးမိသားစု) (မုံရွာမြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၂၂၆	ဒေါ်မွေးမွေး (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၂၇	ဦးဌေးအောင် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၂၈	ဒေါ်အေးအေး (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၂၂၉	ဦးတင်ငွေ+ဒေါ်အေးအေးသန်း မိသားစု (တာမွေမြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၂၃၀	ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း မိသားစု(တာမွေမြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၂၃၁	ဒေါ်အေးမွန် မိသားစု (လှိုင်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၂၃၂	ဒေါ်နွယ်နီနီ မိသားစု (တောင်ဒဂုံမြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀
၂၃၃	ဦးမျိုးအောင်+ဒေါ်တင်လှိုင် မိသားစု (သာကေတမြို့နယ်)	၅၀,၀၀၀
၂၃၄	မယ်တော်ကြီး ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း (သန်လျင်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၂၃၅	ဦးစိုးနိုင် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၃၆	ဦးစော်စော်အောင်+ဒေါက်တာသိရီဂျိုးစက် (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၁၀၀,၀၀၀
၂၃၇	ဦးဌေးဝင်း (မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်)	၅၀,၀၀၀
၂၃၈	ဒေါ်မျိုးတင် (ကမာရွတ်မြို့နယ်)	၃၀,၀၀၀

စာမျက်နှာ ၂၇ မှ

စဉ်	အလှူရှင်အမည်နှင့် နေရပ်လိပ်စာ	ကျပ်
၂၃၉	ဦးမြဝင်း (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၄၀	ဦးဝင်းနိုင် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၄၁	ဦးနန္ဒကျော် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၄၂	ဦးဝင်းစော်မင်း (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၄၃	ဦးရဲလင်းထွန်း (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၄၄	ဒေါ်တင်ဝင်း (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၄၅	ဦးစိုးညွန့် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၄၆	ဦးခင်စော် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၄၇	ဒေါ်ခင်စန်း (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၄၈	ဦးရဲထွန်းဦး (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၄၉	ဦးသိန်းစော် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၅၀	ဦးကျော်ဟန်ထွန်း (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၅၁	ဒေါ်ကြည် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၅၂	ဒေါ်တင်မြ (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၅၃	ဦးအောင်လင်းမြင့် (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၅၄	ဦးတင်မင်းထွန်း (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၅၅	ဒေါ်ခင်ညိုညို (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၅၆	ဒေါ်သန်းသန်းအေး (ပြည်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂၅၇	ဦးစိုးသိန်း (ပြည်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၂၅၈	ဒေါ်မြတ်မြတ်ဦး (ပြည်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၂၅၉	ဦးဝင်းသိန်း (ပြည်မြို့)	၂၀,၀၀၀
၂၆၀	ဒေါ်တင်နွယ် (ပြည်မြို့)	၂၀,၀၀၀
၂၆၁	ဒေါ်စန်း (ပြည်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၂၆၂	ဒေါ်ကြည်သိန်း (ပြည်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၂၆၃	ဦးသောင်းရွှေ (ပြည်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၂၆၄	ဦးစော်မိုး (ပြည်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၂၆၅	ဦးမိုးကျော် (ပြည်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၂၆၆	ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင် (ပြည်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၂၆၇	ဦးအောင်ကျော် (ပြည်မြို့)	၇၀,၀၀၀
၂၆၈	ဦးစိုးဝင်း (ပြည်မြို့)	၁၅၀,၀၀၀
၂၆၉	ဦးညွန့်ဟန် (ပြည်မြို့)	၁၅၀,၀၀၀
၂၇၀	ဦးတင်အေး၊ ဦးတင်မောင်ရင် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၆၀,၀၀၀
၂၇၁	ဦးညွန့်သိန်း (ပြည်မြို့)	၂၀၀,၀၀၀
၂၇၂	ဒေါ်သင်စာလှိုင် (AK) (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၃၀,၀၀၀
၂၇၃	ဦးမျိုးထွန်းငြိမ်း (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၅၀,၀၀၀
၂၇၄	အမျိုးသားလှုပ်စစ်တော်အားရရှိရေးစီမံကိန်း၊ စီမံခန့်ခွဲရေးရုံးနှင့် အမျိုးသားလှုပ်စစ် ဓာတ်အားရရှိရေးစီမံကိန်း အကြံပေးအဖွဲ့၊ ရုံးအမှတ် (၅၃) (နေပြည်တော်)	၉၀၀,၀၀၀
၂၇၅	ဦးစန်းဝင်းနိုင် (နေပြည်တော်)	၁၀၀,၀၀၀
၂၇၆	ဦးကျော်ဝင်းဦး+ဒေါ်ခင်စန္ဒာမောင် (နေပြည်တော်)	၁၀၀,၀၀၀
၂၇၇	ဒေါ်ဆွေဆွေမြင့်၊ ဒေါ်ရင်ရင်နွယ် (နေပြည်တော်)	၅၀,၀၀၀
၂၇၈	ကိုကျော်ထက်အောင် (အား/ကာ သိပ္ပံ) (မော်လမြိုင်မြို့)	၁၀,၀၀၀
၂၇၉	ဦးမောင်မောင်ညွန့် (အုတ်တွင်းမြို့)	၅,၀၀၀
၂၈၀	ဒေါ်မြင့်မြင့်စိုး (ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်)	၅,၀၀၀
၂၈၁	ဒေါ်ခင်စောနွယ် (မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်)(တ/ဒဂုံမြို့နယ်)	၅,၀၀၀
၂၈၂	ဒေါ်သိင်္ခာ (အောက်ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်)	၅,၀၀၀
၂၈၃	ဦးလှဌေး (ရန်ကုန်မြို့)	၅,၀၀၀
၂၈၄	ဒေါ်အုန်းကြည်၊ ဒေါ်သန်းသန်းတင့်(ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်)	၅၀,၀၀၀
၂၈၅	ဒေါ်အေးအေးသန်း၊ ဒေါ်ကြူကြူခိုင်(တ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁၃,၀၀၀
၂၈၆	ဦးဝင်း+ဒေါ်အေးမြင့် (သုဠာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀
၂၈၇	ဥက္ကဋ္ဌကောင်းကောင်း မောင်နှမကောင်းမှု (စမ်းချောင်းမြို့နယ်)	၂၀,၀၀၀
၂၈၈	ဦးမျိုးစိန်+ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင် မိသားစု (စမ်းချောင်းမြို့နယ်)	၃၀,၀၀၀
၂၈၉	ဒေါ်ခင်ဆင့်ဆင့် (တာမွေမြို့နယ်)	၅,၀၀၀
၂၉၀	ဦးစစ်နိုင် (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀
၂၉၁	ဒေါ်သီတာလှိုင် (ဗိုလ်တစ်ထောင်မြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀
၂၉၂	ဦးတင်အောင် (ဗိုလ်တစ်ထောင်မြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀
၂၉၃	ကိုဇင်အောင်လွင် (အောက်ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀
၂၉၄	ဦးနိုင်လင်း+ဒေါ်အေးစန္ဒာအောင် (နယူးရွှေရောင်ခြည်မိသားစုကုမ္ပဏီလီမိတက်) (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၂၉၅	ဒေါက်တာမြင့်ဦး (ရန်ကုန်မြို့)	၂,၅၀၀,၀၀၀
၂၉၆	ဦးကျော်လှ (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၂၉၇	Noble Sky Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀,၀၀၀
၂၉၈	Sein Htan Pin Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀,၀၀၀
၂၉၉	Tun Myat Thu International Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၀၀	ဦးကျော်ထက် (ရန်ကုန်မြို့)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၃၀၁	Shwe Thit Oo Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၀၂	ဦးနေလင်း (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၃၀၃	Aung Kyun Thar Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၀၄	Arkar Oo Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၀၅	ဦးမျိုးသန်း(ရန်ကုန်မြို့)	၅,၀၀၀,၀၀၀

၃၀၆	Min Khant Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၃၀၇	ဦးအောင်သင်း (ရန်ကုန်မြို့)	၃,၀၀၀,၀၀၀
၃၀၈	Kyaw Eleven Trading Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၂,၅၀၀,၀၀၀
၃၀၉	ဦးမျိုးနိုင် (မ/ဥက္ကလာပမြို့နယ်)	၅၀,၀၀၀
၃၁၀	ဒေါ်ခင်မိုးဝါ (နေပြည်တော်)	၃၀,၀၀၀
၃၁၁	ဦးဝင်းမြင့်+ဒေါက်တာမောင်မြင့် မိသားစု (မရမ်းကုန်းမြို့နယ်)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၁၂	ဦးစန်းထွန်း+ဒေါက်တာငြိမ်းချမ်းအေး (နေပြည်တော်)	၁၀၀,၀၀၀
၃၁၃	ဒေါ်ခင်မိုးဝင်း (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၁၄	ဦးတင့်ဆွေ (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၁၅	ဦးတင်မြရီ (လယ်ဝေးမြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၃၁၆	ဒေါ်စိုးစိုးခိုင် (လှိုင်းဘွဲ့မြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၁၇	ဒေါ်မိုးမိုးရီ (လှိုင်းဘွဲ့မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၁၈	ဦးဝင်းစိုး+ဒေါ်ခင်မျိုးမြင့် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၅၀၀,၀၀၀
၃၁၉	ဦးတင်ရှိန်+ဒေါက်တာစန်းကြည် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၂၀	ဒေါ်လေးခင် မိသားစု (ရန်ကုန်မြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၂၁	Bright Light Group Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၃၂၂	Pyei Phyo Aung Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၂၃	New Golden Gate (1991) Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၂၄	Ngwe Taik Soe Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၂၅	ဒေါက်တာအောင်ကျော်ညွန့် (ရန်ကုန်မြို့)	၂,၅၀၀,၀၀၀
၃၂၆	ဦးသိန်းဆု (ရန်ကုန်မြို့)	၅,၀၀၀,၀၀၀
၃၂၇	ဦးခင်ဟန် (ရန်ကုန်မြို့)	၂,၅၀၀,၀၀၀
၃၂၈	ဦးစော်မိုး (ရန်ကုန်မြို့)	၁,၅၀၀,၀၀၀
၃၂၉	Aung Zaya Phyo Export & Import (ရန်ကုန်မြို့)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၃၀	ဦးစိုင်းထွေး (ရန်ကုန်မြို့)	၂,၅၀၀,၀၀၀
၃၃၁	ဦးခင်မောင်ညွန့် (လ/ထ အထွေထွေမန်နေဂျာ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်) (ပဲခူးမြို့)	၃,၀၀၀,၀၀၀
၃၃၂	ဦးထွန်းလွင် (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၃၃	Asia Hline Kyaw Family Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၃၄	Ngwe Moe Family Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၃၅	Asia Myint Group Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၃၆	Thitsar Tun Trading Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၃၇	Kyaw O Kyee Trading Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၁၅,၀၀၀,၀၀၀
၃၃၈	ဦးအောင်သိန်း (ရန်ကုန်မြို့)	၂,၅၀၀,၀၀၀
၃၃၉	ဒေါက်တာမြလင်း (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၄၀	ဦးခင်ဟန် (Chairman) (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၄၁	Great Luck Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၄၂	ဦးထွန်းလွင် (Chariman) (ရန်ကုန်မြို့)	၃၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၄၃	Lucky Group Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၄၄	Lim Family Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၄၅	ဦးအောင်နိုင် (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၄၆	ဦးသိန်းဟန်+ဒေါ်သိကြည် (ပဲခူးမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၄၇	ဦးတင်မောင်ဝင်း (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၅၀,၀၀၀
၃၄၈	ဒေါ်ထားရွှေ (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၂၀,၀၀၀
၃၄၉	ဒေါ်လှထွေး (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၅၀	ဦးကျော်ကျော် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၃၀၀,၀၀၀
၃၅၁	ဦးသန်းညွန့် (ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃၅၂	Kan Lynn International Trading Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၂၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၅၃	Maou Oak Shaung International Co.,Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၁၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၅၄	All States International Co;Ltd (ရန်ကုန်မြို့)	၅၀,၀၀၀,၀၀၀
၃၅၅	ဒေါက်တာကျော်နိုင်+ဒေါ်ဝင်းမာ မိသားစု(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၃၅၆	ဦးမျိုးနေစာအောင်+ဒေါ်သင်းသင်းနိုင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၃၅၇	ဦးတင်ဌေး+ဒေါ်ခင်စိန်မြင့် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၃၅၈	ဒေါ်ဌေးဌေး(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၃၅၉	ဦးအောင်မင်းနိုင်+မအိမ္မန်စိုး(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀,၀၀၀
၃၆၀	ဦးသန်းဝင်း+ဒေါ်အေးလှိုင်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၃၆၁	ဦးကျော်အေး+ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၃၆၂	ဒေါ်ကြင်နု (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀,၀၀၀
၃၆၃	ဦးအိလွန်း+ဒေါ်ပေါလင်း(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၃၆၄	ဦးအောင်လေး+ဒေါ်လှလှမြင့်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၃၆၅	ဦးမောင်ပု+ဒေါ်အုန်းကြင် မိသားစု(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၃၆၆	ကျွေးတောကျောင်းကျွေးတောရွာ၊ ပျော်ဘွယ်မြို့	၂၃,၀၀၀
၃၆၇	ဦးဝင်းမြင့်+ဒေါ်သိင်္ခာ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀,၀၀၀
၃၆၈	ကိုကျော်မိုး+မသူစာ(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၃၆၉	ဆောင်းဦးပန် စတိုး (ပျော်ဘွယ်မြို့)	၃၀,၀၀၀
၃၇၀	ဦးတင်မောင်ဝင်း+ဒေါ်တင်တင်အေး(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀,၀၀၀
၃၇၁	ဦးအုန်းဌေး+ဒေါ်ဝင်းကြည်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၂၀၀,၀၀၀
၃၇၂	ဦးဝင်းမင်းဌေး+ဒေါ်ခင်မျိုးဆက်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၃၇၃	ဦးအောင်ကိုမင်း+ဒေါ်ခင်မာဦး(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀၀,၀၀၀
၃၇၄	ဦးကျော်နိုင်+ဒေါ်သိင်္ခာသိင်္ခာနွယ်(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁,၀၀၀,၀၀၀
၃၇၅	ဒေါ်မြင့်မြင့်စန်း မိသားစု(လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀,၀၀၀

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ရုံး/ဌာနများတွင် COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရန် ကြီးကြပ်သူများ/ တာဝန်ကျဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် အချင်းချင်း သတိပေးပြောကြားရမည့် အချက်များ (အနည်းဆုံး တစ်နေ့ (၃)ကြိမ် ပြောကြားပေးပါရန်)

၁။ နံနက်ခင်း ရုံးသို့ လာရောက်စဉ်နှင့် ရုံးတက်ချိန်တွင် အချင်းချင်းပြောကြားရမည့်အချက်များ

- (COVID-19) ရောဂါပိုးသယ်ဆောင်ထားသော်လည်းအမြင်အားဖြင့်နေကောင်းကျန်းမာစွာ ဖြင့် ရောဂါလက္ခဏာတစ်စုံတစ်ရာ မပြသသူများမှာ (၇၀%)အထက်တွင်ရှိနေသည်။
- (COVID-19)ရောဂါပိုးသည်အသက်ရှူထုတ်ခြင်းဖြင့်အကွာအဝေး(၅)ပေခန့်အထိ၊ ချောင်းဆိုးခြင်းဖြင့် တစ်စက္ကန့်လျှင်(၃၃)ပေခန့်ဖြင့် (၆)ပေခွဲကျော်အထိ၊ နှာချေခြင်းဖြင့် တစ်စက္ကန့် လျှင် (၁၆၄)ပေခန့်ဖြင့်(၁၉)ပေခွဲကျော်အထိ ရောက်ရှိနိုင်ပါသည်။
- (COVID-19)ရောဂါပိုးသည် အလုံဝတ်အခန်းများ/Air-con အခန်းများတွင် လေထဲ လွင့်ပျော်၍ ကူးစက်ခြင်း(air borne transmission) မှတစ်ဆင့်ကူးစက်နိုင်ပါသည်။

(က) ဝန်ထမ်းကြို/ပို့ယာဉ်များပေါ်တွင် အချင်းချင်းသတိပေးပြောကြားရန်-

- အိမ်အပြင်သို့ ထွက်ရာတွင် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ပါ။
 - ဝန်ထမ်းကြို/ပို့ယာဉ်များကို စောင့်ဆိုင်းသည့်စရပ်တွင် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အနည်းဆုံး (၆)ပေအကွာ ခပ်ခွာခွာနေပါ။
 - ဝန်ထမ်းကြို/ပို့ယာဉ်များပေါ်တွင်စီးနင်းရာ၌ ထိုင်ခုံတစ်ခုတွင် တစ်ယောက်ချင်းစီသာ စားလွယ်ခွတ် အနေအထားဖြင့် ခပ်ခွာခွာထိုင်ပါ။ ထိုင်ခုံတစ်ခုတည်းတွင် တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး နီးကပ်စွာ မထိုင်ရပါ။
- (မှတ်ချက်။ အများသုံးယာဉ်များအသုံးပြုပါက ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ပါ။ အခြားသူများနှင့် တတ်နိုင်သမျှ ခပ်ခွာခွာနေပါ။ အယ်လ်ကိုဟော အနည်းဆုံး (၆၀)% ပါဝင်သော ရေမလို လက်သန့်စင်ဆေးရည်ကို မကြာခဏ အသုံးပြုပါ။)

(ခ) ရုံး/ဌာနသို့ ရောက်ရှိချိန်နှင့် ရုံးချိန်အတွင်းတွင် အချင်းချင်းသတိပေးပြောကြားရန်-

- ရုံး/ဌာနသို့ ဝင်ရောက်သည့်အခါ (Physical Distancing) မှနှင့်အညီ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး အနည်းဆုံး (၆)ပေအကွာ ခပ်ခွာခွာ ဝင်ရောက်ပါ။
- ရုံး/ဌာနအတွင်းသို့ မဝင်မီ ဆပ်ပြာနှင့် ရေကို အသုံးပြု၍ စက္ကန့် (၂၀) ကြာအောင် လက်ဆေးပါ။ (သို့မဟုတ်) အယ်လ်ကိုဟော အနည်းဆုံး (၆၀)% ပါဝင်သော ရေမလို လက်သန့်စင်ဆေးရည်ကို အသုံးပြုပါ။
- ရုံးဝင်ပေါက်နေရာများတွင် Non-touch thermometer အသုံးပြု၍ ကိုယ်အပူချိန် တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အပြည့်အဝ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပါ။ ပုံမှန် ကိုယ်အပူချိန် (၃၈ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်/ ၁၀၀.၄ ဒီဂရီဖာရင်ဟိုက်အောက်) ရှိမှသာ လုပ်ငန်းခွင်သို့ ဝင်ရောက်ပါ။
- ရုံးချိန်အတွင်း စည်သည်လက်ခံခြင်း မပြုရပါ။
- ရုံးချိန်အတွင်းတွင် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ပါ။ အသုံးပြုပြီး ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို စွန့်ပစ်သည့်အခါ အဖုံးပါသည့် အမှိုက်ပုံးထဲသို့ စနစ်တကျ စွန့်ပစ်ပါ။
- ရုံးတွင်း/ရုံးပြင် စာပေး/စာယူဌာနများတွင် တာဝန်ကျသူများသည် ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask)၊ မျက်နှာအကာ (Face Shield)၊ လက်အိတ် (Glove) တို့ကို စနစ်တကျ ဝတ်ဆင်ရပါမည်။
- အလုပ်ခွင်၌ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးနှင့် တစ်ဦးအကြား (၆)ပေခွာ၍ အလုပ်လုပ်ပါ။ တတ်နိုင်သမျှ မျက်နှာချင်းဆိုင်မနေရပါ။ ဖြစ်နိုင်ပါက တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦးအကြား စားပွဲတင်ပလတ်စတစ်အကာ (Plastic Cover) အသုံးပြုပါ။

- အခြားသူများနှင့် ထိတွေ့မှု အများဆုံးရှိနိုင်သည့် မျက်နှာပြင်များ (ဥပမာ-အလုပ် စားပွဲမျက်နှာပြင်များ)ကို မကြာခဏ ပိုးသတ်သန့်စင်ပါ။
- ရုတ်တရက် နှာချေခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း ပြုသည့်အခါတိုင်း ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းကို တစ်ခါသုံးတစ်ရှူး (သို့မဟုတ်) တံတောင်ကွေးဖြင့် လုံခြုံအောင် ဖုံးအုပ်ပါ။ အသုံးပြုပြီးတစ်ရှူးကို အဖုံးပါသည့်အမှိုက်ပုံးထဲသို့ စနစ်တကျ စွန့်ပစ်ပါ။ ပြီးလျှင် လက်ကို စနစ်တကျ ဆေးကြောပါ။

• ရုံးချိန်အတွင်းတွင် ဆပ်ပြာနှင့် ရေကို အသုံးပြု၍ လက်ကို စက္ကန့် (၂၀) ကြာအောင် မကြာခဏ စနစ်တကျ ဆေးကြောပါ။ (သို့မဟုတ်) အယ်လ်ကိုဟော အနည်းဆုံး (၆၀)% ပါဝင်သော ရေမလို လက်သန့်စင်ဆေးရည်ကို အသုံးပြုပါ။

- လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း လုပ်ငန်းသဘာဝကြောင့်ဖြစ်စေ၊ မေ့လျော့၍ဖြစ်စေ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး နီးကပ်စွာ ဆက်ဆံပြောဆိုခြင်း မရှိစေရန် အချင်းချင်းအထူးသတိပေးပါ။

၂။ ထမင်းစားချိန်တွင်-

- ထမင်းစားချိန်တွင် စုဝေး၍စားသောက်ခြင်း မပြုရပါ။ မိမိ၏ အလုပ်စားပွဲ (သို့မဟုတ်) ထမင်းစားရန်သတ်မှတ်ထားသော နေရာတွင်သာ တစ်ဦးချင်း သီးသန့် စားသောက်ပါ။
- အစားအသောက်၊ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို မျှဝေသုံးစွဲခြင်း မပြုရပါ။

၃။ ညနေခင်း ရုံးဆင်းချိန်နှင့် အိမ်ပြန်ရောက်ချိန်တွင် အချင်းချင်းပြောကြားရမည့်အချက်များ

- (က) ရုံးဆင်းချိန်တွင် အချင်းချင်းပြောကြားရမည့်အချက်များ
 - ရုံး/ဌာနမှပြန်ချိန်တွင်လည်း တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အနည်းဆုံး (၆)ပေ အကွာ နေထိုင်ခြင်း (Physical Distancing) မှုကို လိုက်နာပါ။
 - ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ပါ။

- ဖျားခြင်း၊ ရုတ်တရက်အနံ့အရသာပျောက်ဆုံးခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ အသက်ရှူရ ခက်ခဲခြင်း စသည့် COVID-19 ရောဂါ သံသယဖြစ်ဖွယ်လက္ခဏာများ ခံစားနေရခြင်း၊ လွန်ခဲ့သော (၁၄)ရက်အတွင်း (COVID-19) ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ၊ စောင့်ကြည့်လူနာ နှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ခြင်းခံရသူတို့နှင့် ထိတွေ့မှုရှိခြင်း၊ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု များပြား နေသောဒေသများသို့ ခရီးသွားရောက်ခြင်းတို့ရှိခဲ့ပါက ရုံး/ဌာနသို့ လာရောက်ခြင်း လုံးဝ မပြုရပါ။ သက်ဆိုင်ရာဌာနအကြီးအကဲ နှင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ ဆက်သွယ် အကြောင်းကြားပါ။

• ဝန်ထမ်းကြို/ပို့ယာဉ်များ (သို့မဟုတ်) အများပြည်သူသုံးယာဉ်များကို စီးနင်းချိန်တွင် (၁-က) တွင် ဖော်ပြထားသည့် လိုက်နာရန်အချက်များကို ပြန်လည်သတိပေး ပြောကြား ပေးပါ။

(ခ) အိမ်ပြန်ရောက်ချိန်တွင်လိုက်နာရန်ပြောကြားရမည့်အချက်များ

- အိမ်သို့ပြန်ရောက်ပါက ဆပ်ပြာနှင့်ရေကို အသုံးပြု၍ စက္ကန့်(၂၀)ကြာအောင် လက်ဆေးပါ။ အဝတ်အစားများကို ဆပ်ပြာဖြင့် မိနစ်(၃၀)စိမ်ပြီးနောက် လျှော်ဖွပ်ပါ။ ဆပ်ပြာဖြင့် ရေချိုးပါ။
- ကိုယ်လက်သန့်စင်ခြင်းမပြုမီ နေအိမ်ရှိ သက်ကြီးရွယ်အိုများ၊ ကလေးငယ်များနှင့် အနီးကပ် ထိတွေ့ခြင်းမပြုရပါ။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန
မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်
ကြော်ငြာစာအမှတ်(၁/၂၀၂၁)

အကြောင်းအရာ။ ရေးမြေစာမေးပွဲအား လတ်တလောကျင်းပနိုင်ခြင်း
မရှိသေးကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း။
၁။ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်၏
ကြော်ငြာစာအမှတ် (၁/၂၀၂၁)ပါ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်တွင် အငယ်တန်း
စာရေး/ငွေကိုင်- ၄ ရာထူးနေရာများရွေးချယ်ခန့်ထားရေးအတွက် ရေးမြေ
စာမေးပွဲစစ်ဆေးခြင်းကို ၂၀-၂-၂၀၂၁ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ ရေးမြေစာ
မေးပွဲအောင်မြင်သူများအား ကွန်ပျူတာကျွမ်းကျင်မှုစစ်ဆေးခြင်းကို
၆-၃-၂၀၂၁ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ လူထုစစ်ဆေးခြင်းကို ၇-၃-၂၀၂၁
ရက်တွင်လည်းကောင်းကျင်းပရန် နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများနှင့် သက်ဆိုင်ရာ
စာစစ်ဌာနများတွင် ကြော်ငြာထုတ်ပြန်ထားရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။
၂။ သို့ရာတွင် အဆိုပါစာမေးပွဲများအား မူလကြေညာထားသည့်ရက်
များတွင် ကျင်းပနိုင်ခြင်း မရှိသေးပါကြောင်းနှင့် စာမေးပွဲ ကျင်းပနိုင်မည့်
အခြေအနေပေါ်မူတည်၍ ပြောင်းလဲကျင်းပမည့်နေ့ရက်တို့ကို နိုင်ငံပိုင်
သတင်းစာများမှတစ်ဆင့် အချိန်မီထုတ်ပြန်ကြေညာပေးသွားမည်ဖြစ်ပါ
ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်

အများသိစေရန်

ဒေါ်အေးမိစ် ၁၂/ မရက(နိုင်)၀၇၅၅၀၀ ၊ အမှတ် ၁၃၄/အေ၊ ဓနသိဒ္ဓိလမ်းနှင့်
မြရိပ်မွန်လမ်းတော်၊ သာယာဝတီမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးနေသူ၏
ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
ရန်ကင်းမြို့၊ သာယာဝတီမြို့နယ်၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ် ၂၃၃၊ ကန်
အနီး၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၃၀/သုဝဏ္ဏ၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၃၄/အေ၊ ဧရိယာ
၀၃၁၀၀ ၀၃၄ စတုဂံ၊ နှစ်(၆၀)မြေငှားမြေနှင့် မြေပေါ်ရှိ အဆောက်အအုံအပါအဝင်
အကျိုးခံစားခွင့်များကို ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေက ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း၊ မြို့မြေစာရင်းတွင်လည်း
ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ၏ အမည်ပေါက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အများသိစေရန် ကြေညာလိုက်ပါ
သည်။
ညွှန်ကြားချက်အရ-
ခင်အေးမာ
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ၊ စဉ်-၂၈၇၁
အမှတ် ၅၆၃(ပ-ထပ်)၊ ကုန်သည်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

မုံရွာမြို့၊ ကျေးရွာရပ်ကွက်၊ အတွက်အမှတ်နှင့် အမည်(၃၃၃-၁/ကျေးရွာ
အနောက်)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၂၅၄-က/၂၅၄-က)၊ ဧရိယာ ၀၃၁၀၀ ၀၅၅၅၅၅၅ မြေအား
ဒေါ်ရီရီမော် အမည်ဖြင့် မြေငှားစာချုပ်(စက်မှုစီးပွား)လျှောက်ထားရာ ကျွဲကြောင်း
ဖော်ပြချက်ပိုင်လွှာဖြင့် ကန့်ကွက်တင်ပြနိုင်သူ မည်သူမဆို ယခုလျှောက်ထားခြင်းကို
ဆောင်ရွက်မပေးသင့်ကြောင်း၊ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာဖြင့် ကန့်ကွက်လွှာများကို
ညှိရုံးသို့ ကြော်ငြာသည့်ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း (၁၅)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း
နှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လျှောက်ထားသူအား အထက်မြန်မာပြည် မြေနှင့်အခွန်
စည်းမျဉ်းဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ မြေငှားစာချုပ်(စက်မှုစီးပွား) ခွင့်ပြုမည်
ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကော်လီဇွန် အရာရှိ
မုံရွာခရိုင်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ဗန်းမော်မြို့၊ ရွှေပြည်သာ ရပ်ကွက်၊ OSS မြေကွက်အမှတ် ၀၃၁၀၀ ၀၃၂ /
၀၃၁၀၀ ၀၃၈၊ ဦးပိုင်(၄၆၂/၄၆၈)၊ ၀၃၁၀၀ ၃၆၇ စတုဂံ၊ မြေကွက်ကို ဒေါ်ရွယ်
တောင် ၁/ မစန(နိုင်)၀၁၅၅၀၁၆ အမည်ဖြင့် မြေငှားစာချုပ်(စက်မှုစီးပွား) ခွင့်ပြုမည်
ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ၁၄ ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း။
ဒေါ်ရွယ်တောင်

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၅၇)၊
လှော်ကားလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၅၂)၊ အကျယ်အဝန်း (၄၇၀၀ x ၆၀၀၀)
ရှိ ဦးအုန်းရွှေ (၁၂/တမန (နိုင်) ၀၄၆၄၅၅) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)
ဂရန်မြေကွက် နှင့်ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံး
တို့ကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ အမည်ပေါက်ပိုင်ရှင် ဦးအုန်းရွှေ ထံမှ
ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် အတွက်စရန်ငွေ ပေးချေထားပြီး
ဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့
စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား မှရင်းများဖြင့် ယနေ့မှစ၍ (၇)ရက်
အတွင်း လာရောက်ကန့် ကွက် နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ကျော်လွန်ပါက
အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်
ဖြစ်ကြောင်းအများ သိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးစင်မောင်ဦး ဦးစော်ထွန်းအောင်
LL.B, D.B.L, D.LL, LL.B, D.M.L,
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၈၈၅၅)တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၂၀၃၅)
Hein Htet San Law Firm ဖုန်း-၀၉၅၅၀၆၄၆၊ ၀၉ ၉၇၆၄၉၂၀၃

သတိပေး
နှိုးဆော်ချက်

နေပြည်တော်တွင် မော်တော်ဆိုင်ကယ်စီးနင်းသူများ
သည် ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်ကို မေးသိုင်းကြိုးတပ်၍
စီးနင်းကြရန်နှင့် နှစ်ဦးထက်ပိုမို စီးနင်းခြင်း မပြုကြရန်၊
ထို့အပြင် လိုင်စင်မဲ့ဆိုင်ကယ်များ စီးနင်းခြင်းမပြုကြရန်
နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ လိုက်နာခြင်းမရှိပါက တည်ဆဲ
ဥပဒေအရ ထိရောက်စွာအရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်
ဖြစ်ကြောင်း သတိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
နေပြည်တော်ယာဉ်စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး
ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း
ဝေဠုဝန်သဘာဝနာရီဝိသုဒ္ဓါ ပဓာန နာယက
ဆရာတော်ကြီး ဘဒ္ဒန္တတေဇနိယ
(အဂ္ဂမဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ)
သက်တော်(၉၃)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၆၈)ဝါ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ငူမြို့၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ (၁)လမ်း၊ ဝေဠုဝန်
သဘာဝနာရီဝိသုဒ္ဓါကြီး၏ ဦးစီးပဓာန နာယက ဆရာတော်ကြီး ဘဒ္ဒန္တတေ
ဇနိယ (အဂ္ဂမဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ)သည် (၁၃၈၂ခုနှစ် ပြာသိုလပြည့်ကျော်
၁၁ရက်) ၇-၂-၂၀၂၁ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈:၄၅နာရီတွင်ဘဝနတ်ထံ
ပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သောဥတုဇရပ်ကလပ်တော်ကို
(၁၃၈၂ခုနှစ် ပြာသိုလကွယ်နေ့) ၁၁-၂-၂၀၂၁ရက် (ကြာသပတေးနေ့)
မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် တောင်ငူမြို့၊ ပေါရိသာရသုသာန်၌ အန္တိမအဂ္ဂိဇ္ဈာပန
သာဓုကိစ္စနုဿာင် ဆင်ယင်ကျင်းပပူဇော်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ
တပည့် ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါ
သည်။
ဇ္ဈာပနဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီနှင့်
တပည့် ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးသိန်းဇော်

ဒု-ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)
ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း
အသက်(၉၀)
ပြည်မြို့နေ (ဦးရွှေရန်- ဒေါ်ရင်)တို့၏သား၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ရွှေတိုင်း၊
ဗဟန်းမြို့နယ်နေ ဒေါ်စမ်းစမ်းသွင်(အထက-၁၊ ဗဟန်း၊ အထက -၂၊
လသာ၊ အထကပြန်လမ်း-ငြိမ်း)၏ခင်ပွန်း၊ ဦးသိန်းထိုက်ဦး- ဒေါ်စိုးလှေ၊
(ဒေါ်ခင်စန္ဒာ)၊ ဦးစရိမုန်-ဒေါ်ယုဦးဖြူတို့၏ဖခင်၊ မောင် ညီမင်းသန်း၊
သီဟအောင်ဆက်တို့၏ အဘိုးသည် ၈-၂-၂၀၂၁ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက်
၇:၂၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင်
ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ
ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဗိုလ်မှူးအောင်ချစ်(ငြိမ်း)

ကြည်း/၉၈၄၁(OTS-29)
ပုဂံညောင်ဦး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုလ/ထ စစ်ထောက်ချုပ်
ဒုညွှန်ကြားရေးမှူး(နယ်စပ်/စည်ပင်)(ငြိမ်း)
အသက်(၈၃)နှစ်
ဒေါ်ခင်နွဲ့(ခ)ဆရာလေး ဒေါ်ခင်မာဝတီ၏ ဒါယကာကြီး ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး
သက်ထွန်းနိုင်(စတက- ၇၊ မြစ်ကြီးနား- ဒေါ်စိန်စိန်စိန်ဆန်း၊ လှုပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်
ဝန်ကြီးဌာန၊ လှုပ်စစ်တပ်အား ပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေး
မှူးချုပ် ဦးအေးကျော်-ဒေါ်နိုးသီတာအောင်ချစ်(လဝက-ငြိမ်း)တို့၏ ဖခင်သည် ၆-၂-
၂၀၂၁ရက် (စနေနေ့) ည ၁၀:၁၈နာရီတွင် နေပြည်တော် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွား
ကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲ
ရပါသည်။ ဦးရဲမြင့်-ဒေါ်လှလှရီ(မိသားစု)
ပွဲရုပ်ငန်း
တောင်ငူမြို့

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ထွန်းကြည်

အသက်(၇၆)နှစ်
ရန်ကင်းမြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်ကျိုက္ကဆံရပ်ကွက်၊ နိလာလမ်း၊ အမှတ်
(၃၁)နေ (ဦးဘရွှေ-ဒေါ်နီ)တို့၏သမီး၊ ဦးစိုးမြင့်(လယ်ယာ-၂၊ စက်မှု
သန်လျင်)၊ ဒေါ်ခင်စိန်၊ ဦးသန်းထွန်း၊ ဦးလှသန်း၊ ဦးစိန်ဝင်း-မစန်းလွင်၊
ဦးကြည်စန်း၊ ဦးယုဦးထွန်းတို့၏အစ်မ၊ ဒေါ်စန္ဒာထွန်း(ရန်ကင်းစည်ပင်သာ
ယာရေးကော်မတီ၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန၊ ရေနှင့်သန့်ရှင်းမှု)၊ ကိုခင်မောင်
ထွန်း၊ ကိုကျော်စွာထွန်း- မအေစီထွန်း၊ မအေပရယ်ထွန်းတို့၏မိခင်၊ မအိမ်
သာဓုမျိုး၊ မောင်ထွန်းမြတ်အောင်တို့၏အဘွား၊ (ဦးတင်ထွန်း) (BAC
စက်ပြင်း၊ ငြိမ်း)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီးသည် ၇-၂-၂၀၂၁ရက် ည ၉နာရီတွင်
ကန်သာယာဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၉-၂-၂၀၂၁ရက် မွန်းလွဲ ၂
နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီး
ရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါ
သည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀နာရီတွင်ထွက်ခွာပါမည်။)
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်နန်းအေးခင် (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး-ငြိမ်း)
အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန) အသက်(၆၄)နှစ်သည်
၄-၂-၂၀၂၁ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့်
ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
သူငယ်ချင်းကောင်းရာသုဂတိရောက်ပါစေ
သူငယ်ချင်းများ
အားကစားနည်းပြ ဒီပလိုမာသင်တန်း(၂/၀၉၉၃)

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း
ဓမ္မဝိနယာနုလောမမူလ ဒွါရနိကာယဂိုဏ်း
(ဗဟိုဝန်ဆောင်)မြို့နယ်ဩဝါဒါ စရိယဆရာတော်
ဘဒ္ဒန္တ ဝိစိတ္တ(ဓမ္မာစရိယ)
သက်တော်(၇၃)နှစ်၊ သိက္ခာတော် (၅၃)ဝါ

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေမြို့၊ လမ္မတော်တောင်ရပ်ကွက်၊ ဦးစန္ဒိမာပရိယတ္တိ စာသင်တိုက်၏
ပဓာန နာယက ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဝိစိတ္တသည် (၁၃၈၂ ခုနှစ် ပြာသိုလဆန်း ၄ရက်) ၁၆-၁-၂၀၂၁
ရက်(စနေနေ့) နံနက် ၆ နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူပြီးဖြစ်ပါ၍ ကြွင်းကျန်ရစ်သော
ဥတုဇရပ်ကလပ်တော်ကို (တပို့လပြည့်ကျော် ၁၄ ရက်မှ တပေါင်းလဆန်း ၂ ရက်) မတ်လ ၁၂၊
၁၃၊ ၁၄ ရက်(သောကြာ၊ စနေ၊ တနင်္ဂနွေနေ့)များတွင် အန္တိမအဂ္ဂိဇ္ဈာပန သာဓုကိစ္စ နုဿာင်
ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ တပည့် ဒါယကာ ဒါယိကာမအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြား
သိစေအပ်ပါသည်။
တပည့် သံဃာတော်များနှင့် ဇ္ဈာပနဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ

ဦးကျော်မြင့် (B.Sc. Engg)

ရန်ကုန်တိုင်း လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ(ငြိမ်း)
အသက်(၉၀)

ပဲခူးမြို့၊ လမ်း ၂၀၊ ပရိက္ခရာကုန်သည် (ဦးကျော်ညွန့်-ဒေါ်အေး
ကြည်)တို့၏သား၊ ဦးသိန်းဟန်-(ဒေါ်ခင်အေးမြင့်)၊ (ဒေါ်ခင်စောမြင့်၊
ခြူးကမ္ဘာဆေးလိပ်)၊ ဦးတက်ထွဋ်-ဒေါ်ခင်သောင်းညိုတို့၏ အစ်ကို၊
ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ ရတနာနှင့်ဆီ အဆင့်မြင့်အိမ်ရာ၊
တိုက် A1၊ အခန်း 605 နေ ဒေါ်မြမြဝင်း(မဏိစန္ဒာအုပ်ချုပ်သင်တန်း)၏
ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဒေါက်တာမိုးကျော်သူ-မေစီယာမွန်၊ ဦးမောင်
မောင်ဦး-ဒေါ်မြတ်စန္ဒာကျော်၊ ဦးဘိုဘိုကျော်-ဒေါ်ဆွေဆွေညွန့် တို့၏
ဖခင်၊ မြေး ကိုးယောက်(မြစ်တစ်ယောက်တို့၏ ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၆-၂-
၂၀၂၁ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၁၁:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့်
ကွယ်လွန်သူ၏ ဆန္ဒအရ ယင်းနေ့ ညနေ ၄နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌
မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား
အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဗိုလ်မှူးအောင်ချစ်(ငြိမ်း)

ကြည်း/၉၈၄၁(OTS-29)
ပုဂံ/ညောင်ဦး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒု-လ/ထစစ်ထောက်ချုပ်၊
ဒု-ညွှန်ကြားရေးမှူး(နယ်စပ်/စည်ပင်)(ငြိမ်း)
အသက်(၈၃)နှစ်
ရန်ကင်းမြို့နေ (ရဲပိုင်ချုပ် ဦးဘဒင်-ဒေါ်ရွှေညွန့်)တို့၏သား၊ ဒေါ်ခင်နွဲ့(ခ)ဆရာလေး ဒေါ်ခင်မာ
ဝတီ၏ ဒါယကာကြီး၊ ဗိုလ်ကြီးနိုင်ထွဋ်ဝင်း-ဒေါ်ဇွန်ပွင့်ဖြူ(B.A,Myanmar လျှပ်စစ်)၊ ဒေါ်ချစ်မြတ်
နိုးဦး(B.A, History)၊ ဦးရဲထွန်းနိုင်(Assistant Training Manager,UMG)-ဒေါ်အင်းကြင်းကျော်၊
ဦးမျိုးသီဟ(B.A,Law)၊ ဒေါ်အေးမြတ်မြင့်မိုးရီ(B.A, Eng)၊ ဦးကျော်မိုးထက်(B.B.M,IT-Dip)၊ ဦးစစ်
သွေးအောင်-ဒေါ်ခင်ဆုပွန်(GS Restaurant)၊ မောင်အေးချမ်းမိုး(စာပန်းအိမ်)၊ မထက်ထက်စံ(KG)
တို့၏ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၆-၂-၂၀၂၁ရက် (စနေနေ့) ည ၁၀:၁၈နာရီတွင် နေပြည်တော်၊ ဧမ္မာသီရိမြို့နယ်၊
ဇေယျာသီရိရပ်ကွက်၊ အေးမြသီတာလမ်းနှင့်မြန်မာ့ဇေယျ လမ်းထောင့်၊ အမှတ် (553-A)နေအိမ်၌
လူကြီးရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၂-၂၀၂၁ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ကွေးကြီး
သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအားအသိပေး
အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကွယ်လွန်သူအားရည်ပေး၍ ၁၂-၂-၂၀၂၁ရက် (သောကြာနေ့) နံနက်
၈နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန်
ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်မြို့၊ ရွှေတံခါးနယ်မြေ၊ ဘုရားကြီးတိုးချဲ့ အောင်မင်္ဂလာ
ရွာ 744(A)မြေမြေ၏ အကျယ်အဝန်း အလျား(၆၀)ပေ၊ အနံ(၂၀)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ
မြေကွက်ကို ယခင်ဝယ်ယူထားသူ ဒေါ်ခင်မာမြင့် ၇/၀မန(နိုင်)၁၅၇၀၈၈၀၀မှ
ကျွန်တော် ဦးကျော်သန်းထွန်း ၇/သကန(နိုင်) ၀၄၁၉၁၇မှ ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေ
တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအား ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ကြော်ငြာပါသည့် ရက်မှစ၍ ၁၄ရက်
အတွင်း ခိုင်လုံသော သက်သေအထောက်အထားများဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့်
ကန့်ကွက်ရန်မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွား
မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
ဦးကျော်သန်းထွန်း- ဖုန်း-၀၉-၇၇၇၇၇၇၀၉၀၊ ၀၉-၄၂၉၇၇၇၃၈၈

သစ်တောသစ်ပင်

ဒို့ချစ်ခင်
နှစ်စဉ်စိုက်ပျိုး
အလှတိုး

ရွှေတိဂုံစေတီတော်ကြီး ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၈
မြန်မာနိုင်ငံ၏ အထင်ကရ စေတီတော်
မြတ်ကြီးဖြစ်သော ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီ
တော်မြတ်ကြီးကို ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ
ကြောင့် အများပြည်သူဖွင့်မြှင့်ခွင့် ယာယီ
ပိတ်ထားရာမှ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက
ချမှတ်ထားသော စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ
ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရာ ကနဦးပထမဆုံးနေ့တွင်
ခွင့်ပြုထားသည့် ရဟန်း၊ သံဃာနှင့် သီလရှင်
စုစုပေါင်း ၃၈၄ ပါး လာရောက်ဖူးမြော်ကြ
ကြောင်း ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဘဏ္ဍာတော်ထိန်း

ဂေါပကအဖွဲ့ရုံးမှ သိရသည်။
ယင်းသို့ ရွှေတိဂုံစေတီမြတ်ကြီး
အား စတင်ဖွင့်မြှင့်ပြုရာတွင် အချိန်ကန့်
သတ်မှုဖြင့် ပိုင်းခြားသတ်မှတ်ခဲ့ရာ နံနက်
၆ နာရီမှ ၇ နာရီ၊ နံနက် ၈ နာရီမှ ၉ နာရီနှင့်
နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီ အချိန်များတွင်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကန့်သတ်ချက်များနှင့်
အညီ ဖွင့်မြှင့်ခွင့်ပြုခဲ့ပြီး နေ့လယ်ပိုင်းတွင်
မွန်းလွဲ ၁ နာရီမှ ၂ နာရီအထိ၊ မွန်းလွဲ ၃ နာရီမှ
ညနေ ၄ နာရီအထိနှင့် ညနေပိုင်းတွင် ညနေ
၅ နာရီမှ ၆ နာရီအထိ အချိန်ပိုင်းခြား
ဖွင့်မြှင့်ခွင့်ပြုထား၍ ဘုရားရင်ပြင်သို့

တက်ရောက် ဖူးမြော်ခွင့်ကိုလည်း အရေ
အတွက်အားဖြင့် ကန့်သတ်စေလွှတ်ကြောင်း
သိရသည်။
စေတီတော်ကြီး စတင်ဖွင့်လှစ်သည့်
ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်နှင့် ၉ ရက်တို့တွင် ရဟန်း၊
သံဃာနှင့် စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁၂



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် ပုဂံညောင်ဦး ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေရှိ ဘုရားစေတီ၊ ပုထိုးများကို တွေ့ရစဉ်။

ပုဂံညောင်ဦး ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေရှိ ဘုရားစေတီ၊ ပုထိုးများ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးစည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

ညောင်ဦး ဖေဖော်ဝါရီ ၈
ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဘုရားဖူးခရီးသွားစဉ်သည်များ လာရောက်လည်ပတ်ရာ
ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုဂံညောင်ဦး ရှေးဟောင်း
ယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေရှိ သမိုင်းဝင်တန်ခိုးကြီးဘုရားများနှင့် စေတီပုထိုးများကို
ယခင်က ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါကြောင့် ယာယီပိတ်ထားခဲ့ရာမှ ဖေဖော်ဝါရီ
၈ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစပြီး ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းချက်များ

နှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
“သမိုင်းဝင် တန်ခိုးကြီးဘုရားတွေနဲ့ စေတီပုထိုးတွေကို ယနေ့
နံနက်ပိုင်းကစပြီး ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ
ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို ဘုရားတွေကို ဖူးမြော်ခွင့်
ပေးလိုက်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ဒေသမှာရှိတဲ့ ဟိုတယ်၊ မိုတယ်လုပ်ငန်းရှင်
တွေ၊ စားသောက်ဆိုင်လုပ်ငန်းရှင်တွေ၊ ဒေသထွက် အမှတ်တရပစ္စည်း

အရောင်းဆိုင်တွေနဲ့ ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းတွေအတွက် စီးပွားရေး
အခွင့်အလမ်းတွေ ဆောင်ရွက်လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိလို့ ဝမ်းသာပါတယ်။ တစ်ဖက်
ကလည်း ဘုရားဖူးပြည်သူတွေအနေနဲ့ သတ်မှတ်ထားတဲ့ ကိုဗစ် - ၁၉
ကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းချက်တွေနဲ့အညီ ဖူးမြော်ကြဖို့လိုအပ်မှာဖြစ်ပါ
တယ်။ ဘုရားတွေတိုင်းမှာတော့ ဂေါပကအဖွဲ့တွေကလည်း သက်ဆိုင်ရာဌာနများ
ရဲ့ ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ရေး စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၆ ၀

“ပြည်သူ့သို့ မေတ္တာရပ်ခံချက်”

၁။ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်အရ လူတိုင်းမှာ လွတ်လပ်စွာပြောဆိုခွင့်၊ လုပ်ကိုင်ခွင့်၊ နေထိုင်ခွင့်ရှိကြပါသည်။ ထိုလွတ်လပ်မှုသည် သူတစ်ပါးအား မထိပါစေရပါ။ မိမိနှင့် သဘောထားအယူအဆ မတူသူကိုလည်း ကွဲလွဲခွင့်ပေးရပါသည်။ မတားဆီးရ၊ မထိပါစေရပါ။ သို့ရာတွင် ယခုအခါ ဒီမိုကရေစီ လူ့အခွင့်အရေးကို အကြောင်းအမျိုးမျိုးပြကာ အခြားသူများအား အုပ်စုဖွဲ့အတင်းအကျပ်ပြုခြင်း၊ နှောင့်ယှက်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများအထိ ဥပဒေကို ချိုးဖောက်မှုအချို့ ရှိလာခဲ့ပါသည်။ စည်းကမ်းမရှိလျှင် ဒီမိုကရေစီ ပျက်စီးနိုင်ပါသည်။

၂။ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုဘေးကင်းလိုခြင်း၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့ကို နှောင့်ယှက်၊ တားဆီး၊ ဖျက်ဆီးသော ကျူးလွန်မှုများကို ထိရောက်ဟန့်တားမည့် ဆောင်ရွက်ချက်များဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။

၃။ တရားမျှတခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်း၊ တန်းတူညီမျှခြင်း၊ အေးချမ်းလုံခြုံခြင်းကို လိုလားကြသည့် ကျွန်ုပ်တို့ပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်သူများကို လက်မခံကြရုံသာမက နိုင်ငံလူမျိုး အကျိုးအတွက် ပူးပေါင်းလက်တွဲကာ တားဆီးပယ်ရှားကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

လူတိုင်းလူတိုင်း ကာကွယ်ဆေး ရရှိရမည်ဟု ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ်ပြော

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၃

COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၄ ဦး တွေ့ရှိ

(၈-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

စာ ၁၅